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حشمت الله فلاحت پیشه
دولت جدید باید دولتی واقع گرا باشد. تا به حال تیم 
دولت که شــامل نظریه پردازها و تیم مدیریتی آن 
می شــود، در مقام نقد و انتقــادات بودند و به طور 

طبیعی انتقادات به حقی هم مطرح کردند.
در مقام مدیریت مادامی که اداره مملکت در دست 
آن ها است، مسئولیت مشکلات جامعه، پیشبرد ارقام 

و احکام توسعه کشور را دارد. 
دولــت باید احــکام بودجه مثل رشــد اقتصادی ۸ 
درصد یا کاهش پیدا کردن نــرخ بیکاری را تعیین 
کند و در دســتور کار او قرار بگیرد. ضمن اینکه در 
موضوعــات مختلف دیگر مانند امنیت،  از مســائل 
مهم پیش روی دولت است. باید به دولت وقت داد، 
اولین کاری که آقای رئیس جمهور بعد از تشــکیل 
کابینه انجام داد، ســفر استانی به خوزستان بود که 
کار خوبی بود به شرط آنکه، وعده های که داده شد 

اجرایی شوند. 
بــه طور مثال، یکی از جنبه هــای قابل دفاع دولت 
آقای احمدی نژاد ســفرهای استانی او بود. ضعفی 
که در دولت آقای روحانی وجود داشت ولی بعدا یک 
نوع بی تفاوتی نســبت به این سفرها صورت گرفت. 
من در همان زمان نیز پیشــنهادی مطرح کردم که 
تیم ۳ نفره متشــکل از یک وزیــر معین از کابینه، 
یکی از نماینده های مجمع هر استان و استاندار هر 
اســتان، کمیته پیگیری اجرای مصوبات را برای هر 
استان تشــکیل بدهند تا آن مصوبات قطعا اجرایی 
شود. متاســفانه این کار صورت نگرفت و به تدریج 

لوث شد
لــذا، ضمن اینکه دولت باید واقع گرا باشــد، باید به 
این دولت زمان داد. از همین الآن مسئولان دولت 
باید این را بپذیرند که در مقام سخنرانی نیستند، در 
مقام مدیریت هســتند. به طور مثال،  در حال حاظر 
۲ موضع گیری معاون اول رئیس جمهور چه مسائل 
سیاست خارجی و چه سیاســت داخلی هزینه هایی 
را برای جامعه ایجاد کرده اســت. یک موضع گیری 
ایشان با اشاره به برجام درباره این بود که گفتمان با 
اســتکبار به نتیجه نمیرسد که بلافاصله، موج جدید 
افزایش دلار، طلا و نابه ســامانی ها را داشتیم. که 
بعد از آن نیز یک موضوع گیری مبنی بر آن بود که 
ارزانی در راه است که بلافاصله خبر تکذیب آن هم 

باعث گرانی ارز شد.
این نشان می دهد که هنوز برخی از اعضای کابینه 
جایــگاه خــود را تعریف نکردند و مــردم وقتی به 
مجموعه ای رای می دهند دیگــر انتظار ندارند که 

آن مجموعه فقط نقد نکند. 
دولت بایــد توازن ظریفی بین سیاســت خارجی و 
اقتصاد ایجاد کند. بایــد بپذیرد که تداوم تحریم ها، 
تداوم عــدم گشــایش های اقتصــادی و خارجی، 
چالش هایی که وجود دارد و ... باعث می شــود روز 
به روز ثروت سازی در اقتصاد خارجی بیشتر شود و 

دولت باید تنش زدایی کند.
در حال حاضر سیاســتی کــه دولت در پیش گرفته 
است، بی اعتنایی به طرف های برجام است  و نتیجه  
آن، نقش بازیگران مثل بنت است که مقامات کاخ 
ســفید را وادار می کند تا بلوف  های موضع گیرانه ای 
علیه ایران مطرح کنند که خودشــان هم می دانند 
عملیاتی نخواهد شــد. لذا دولت باید تنش زدایی در 
خارج و واقع گرایی در جامعه را در دســتور کار قرار 

بدهد.

عواقب بی اعتنایی به برجام!

مجمع عمومی انجمن صنفی 
مدیران رسانه برگزار شد

 گرفتن وام
  در ایران یعنی گذراندن

 هفت خوان رستم

برنامه ریزی برای شناسایی 
ذخایر جدید گاز در پارس 

جنوبی

 ورود هفتگی
  ۵میلیون دوز واکسن کرونا 

از هفته آینده 

کنترل قیمت ها و حمایت از تولید 
داخل اولویت دولت سیزدهم 

است
انتخابــات در نوبت اول مجمع عمومی انجمن 
صنفی مدیران رسانه صبح امروز هشتم شهریور 
به صورت الکترونیکی برگزار و طی آن اعضای 

جدید هیأت مدیره و بازرسان انتخاب شدند.

وام بانکــی از معمول ترین روش ها و گزینه ها برای 
تامین مالی است و کمتر کسی را می توان یافت که 
تاکنون برای دریافت تسهیلات به بانک ها مراجعه 

نکرده باشد. در این میان شرایط اغلب...

 مدیر مهندســی نفت و گاز شــرکت نفت و گاز 
پــارس از تلاش بــرای شناســایی بخش های 
توسعه نیافته میدان گازی پارس جنوبی برای حفظ 

و نگهداشت تولید از...

معاون بهداشــت وزارت بهداشت با اشاره به چرایی 
تاخیر در تزریق دوز اول واکســن کرونا برای گروه 
های سنی که اخیرا اعلام شده، گفت: در این هفته 

واکسن جدیدی وارد نشد و موکول به...

یک عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
شورای اســلامی کنترل قیمت ها و حمایت 
از تولید داخــل را به عنــوان اولویت های 

کاری دولت سیزدهم در...

برخی می گفتند ما به آمریکا واکسن صادر می کنیم!
ماهعسلدولتومجلسبهروایتمحمدهاشمیرفسنجانی

نظر کارشناسان درباره سرمایه گذاری بلند مدت در بازار پرریسک کوین ها

کدام ارزهای دیجیتال ارزش سرمایه گذاری دارند؟

اولین نشست خبری ســخنگوی جدید قوه قضاییه 
امروز برگزار شد.

ذبیح الله خداییان، ســخنگوی جدید قوه قضائیه در 
نخســتین نشســت خبری خود با خبرنگاران که به 
صورت آنلاین برگزار شــد، خبر انتصابات جدید در 

قوه قضائیه را به نمایندگان رسانه اعلام کرد.
او گفت: آقای محمدباقر الفت  به عنوان معاون منابع 
انسانی وامور فرهنگی قوه قضاییه انتخاب شد. دکتر 
محمد کاظمی فرد نیــز به عنوان  رییس مرکز آمار 
و فناوری قوه قضاییه منصوب شــد که قبل از این 
معاون همین مرکز بود و عضو هیات علمی دانشگاه 

هستند.
ســخنگوی قوه قضاییه با اشاره به اهمیت شفافیت 

در اطلاعات گفت: مردم محرم نظام هســتند و جز 
مواردی که قانون گفته باید در جریان امور باشــند. 
همچنیــن داشــتن تعامل مثبت با اصحاب رســانه 
مدنظر اســت که معتقدیم رســانه ها  پل ارتباطی با 

مردم و مسئولین هستند.
خداییان در پاســخ به ســوالی درباره افزایش هزینه 
های دادرسی گفت: رییس محترم قوه قضاییه اعتقاد 
دارد که باید در اخذ هزینه از مردم به حداقل ها اکتفا 
شود و شرایطی فراهم شود که برای مراجعه مردم به 
دستگاه قضایی مشکلی ایجاد نشود و در مواردی که 
تفاضای  اعســار دارند مراجع قضایی تصمیم گیرند. 
گفتنی است که هزینه دادرسی را قوه  قضاییه تعیین 

نمی کند بلکه در بودجه سالانه معین می شود.

 اولین نشست سخنگوی قوه قضاییه در دوره جدید برگزارشد

 واکنش رسمی به تصاویر زندان اوین
 و سرنوشت فایل صوتی ظریف
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اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

وزیر امور خارجه درباره اجلاس عراق گفت: دولت سیزدهم 
مذاکره ای را مذاکره می داند که دستاوردهای ملموس در 

راستای تأمین منافع و حقوق ملت ایران داشته باشد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و سیما، حسین 
امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه در برنامه گفتگوی ویژه 
خبری اظهار داشــت: ما از هر نشستی که با اهل منطقه 
و مقامات کشورهای منطقه بخواهد برگزار شود استقبال 
می کنیم و مورد توجه ماست اما اینکه بیگانگان بخواهند 
در منطقه نقش ایفا کنند به نفع ما و به نفع کشــورهای 

منطقه نیست.
وی گفت: قرار بود در اجلاس همکاری و مشارکت برای 
بازســازی و توسعه عراق رئیس جمهور کشورمان حاضر 
شــود اما به دلیل دعوت نکردن از سوریه و حضور رئیس 

جمهور فرانسه در این اجلاس؛ من شرکت کردم.
وزیر امور خارجه با بیــان اینکه در اجلاس عراق، رئیس 
جمهور فرانســه دو بار به ســمت من آمد گفت: مکرون 

اذعان کرد ایران کشور مهمی در منطقه است.
فرانسه علاقه داشت از فرصت اجلاس عراق برای نزدیک 

شدن به ایران استفاده کند
حســین امیرعبداللهیان افزود: فرانســه علاقه داشت از 
فرصت اجلاس عراق برای نزدیک شدن به ایران استفاده 
کند و بر این اساس رئیس جمهور این کشور از من دعوت 
کرد به پاریس ســفر کنم و مسائل دو جانبه در این سفر 

بررسی شود.
وزیر امورخارجه گفت: حکومت عراق پس از چالش های 
جدی با داعش و سیاست های آزمون و خطای آمریکایی ها 
در این کشور و ویرانی های بسیاری که به عراق تحمیل 

کردند در پی عبور از این مراحل است.
امیرعبداللهیان افــزود: در این اجلاس گفتگوی خوبی با 
شیخ محمد بن راشد ولیعهد امارات داشتم و وی از نظرات 

ما درباره توسعه همکاری ها استقبال کرد.
وی افزود: در مراســم تحلیف رئیس جمهور کشــورمان 
نیز ســه نماینده از امارات حضور داشتند که بر گسترش 

گسترش روابط دو جانبه تأکید می کردند.
امیرعبداللهیان گفت: در زمینه گســترش همکاری های 
ایران و دوحه نیز با شیخ تمیم امیر قطر گفتگویی انجام 
دادم.وزیر امورخارجه افــزود: رئیس جمهور عراق نیز در 
نشست مشترکی که با وی و رئیس جمهور مصر داشتم؛ 
ایران، عراق و مصر را کشورهای تمدنی و بزرگ خواند که 

ظرفیت های خوبی برای همکاری دارند.
امیرعبداللهیــان با تأکید بر ادامه حمایــت قوی ایران از 
عراق گفت: حضور بیگانگان و اشــغالگران را در منطقه 

مفید نمی دانیم.
وی با بیان اینکه در این اجلاس به جنایت آمریکایی ها در 
شهادت سردار سلیمانی اشاره کردم افزود: در این اجلاس 
بر مسئولیت کاخ ســفید برای به عدالت سپردن آمران و 

عاملان شهادت شهید سلیمانی تأکید کردم.
امیرعبداللهیــان با بیان اینکه بین ایران و عربســتان در 
ماه های گذشته گفتگوهایی انجام شد، گفت: در اجلاس 

عراق نمایندگان ســعودی با من احوال پرســی کردند و 
ضمن تبریک اعلام کردند منتظر استقرار دولت جدید در 
ایران برای از سر گیری مذاکرات با کشورمان هستند اما 
در این نشست؛ مذاکره رسمی برای تداوم مذاکرات قبلی 

با سعودی انجام نشد.
وی افزود: قرار بود در کنفرانس عراق کشورهای همسایه 
ازجمله ســوریه نیز حضور داشته باشند اما در دیداری که 
رئیس جمهور فرانسه با نخست وزیر عراق داشت، مکرون 
از نخســت وزیر عراق می خواهد این اجلاس در پاریس 
برگزار شود اما نخست وزیر عراق اصرار می کند اجلاس 
در بغداد برگزار شود و رئیس جمهور فرانسه مهمان خاص 

آن باشد.
وزیر امورخارجه گفت: به دلیل مخالفت فرانسه با حضور 
رئیس جمهور ســوریه، عراقی ها از رئیس جمهور سوریه 

دعوت نکردند.
امیرعبداللهیان با بیان اینکه از حضور بشــار اسد در این 
اجلاس حمایــت و آن را به طرف عراقی توصیه کردیم 
افزود: به دلیل حضور نداشتن مقامات سوری این اجلاس 
بــه جای اجلاس همســایگان به اجــلاس همکاری و 
مشارکت برای بازسازی و توسعه عراق تغییر نام پیدا کرد.

وی گفت: برای ما قابل قبول نبود کشور مهمی که در خط 
مقدم مقاومت است و ارتباطات نزدیکی با عراق دارد برای 

حضور در این اجلاس نادیده گرفته شود.
امیرعبداللهیان افزود: سفر من به سوریه بلافاصله پس از 
این اجلاس؛ انتقال این پیام به متحدان ما در سوریه بود.

وی گفت: البته توافقاتی که در ســفر یک ماه پیش آقای 
قالیباف به سوریه انجام شده بود در این سفر پیگیری شد و 
گفتگوهای خوبی با رئیس جمهور سوریه و وزیر امورخارجه 
این کشور درباره توسعه همکاری های اقتصادی، تجاری و 

فعالیت بخش خصوصی داشتم.
امورخارجه در مورد جایگاه دیپلماسی اقتصادی در وزارت 
خارجه با بیان اینکه تمرکز بر رویکرد دیپلماسی اقتصادی 
می تواند نقشه راه مقابل ما قرار دهد افزود: در این زمینه 
برنامه عملیاتی و زمان بندی شــده با اولویت سیاســت 
همسایگی تهیه کرده ایم که توجه به کشورهای آسیایی 
و قدرت های نوظهور اقتصادی مانند چین و هند ازجمله 
آن است.امیرعبداللهیان گفت: بر اساس این برنامه ریزی، 
وزارت امورخارجه به عنوان تســهیل و هماهنگ کننده؛ 

کادر کارشناسی خود را با این هدف همسو می کند.
وی افــزود: در ســفارتخانه ها افــزون بــر تمرکــز بر 
مأموریت های سیاســی؛ از این پس نیروهایی با رویکرد 
اقتصادی در سفارتخانه ها و کنسول گری های جمهوری 

اسلامی ایران در کشورهای جهان مستقر می شود.
امیرعبداللهیان گفــت: خود را بــه ظرفیت های وزارت 
امورخارجه محدود نخواهیم کرد و اگر نیاز به متخصص 
در حوزه تجارت بین الملل داشته باشیم از دیگر دستگاه ها 

کمک می گیریم.
وی افزود: وزارت امورخارجه نیروهای متخصص، متعهد 
و با تجربه زیادی دارد اما این بستگی به تیم مدیریتی این 

وزارتخانه دارد که از این نیروها با توجه به نیاز کشــور در 
چه مسیری استفاده کند.

وزیر امورخارجه گفت: برای توسعه همکاری های تجاری، 
امنیت غذایی، کشــت فراسرزمینی و کشــاورزی و در 
حوزه های دیگری بــا رویکرد فرهنگی اقداماتی را انجام 
می دهیم و فقط از نیروهای داخل وزارت خارجه استفاده 

نمی کنیم.
امیرعبداللهیان افزود: مهم این است که بدنه کارشناسی و 
مدیریتی سفارتخانه ها متناسب با مأموریت آنها و در جهت 
کمک به وضع معیشت مردم و توسعه تجارت بین المللی 

باشد.
وی گفت: سیاست همسایگی و آسیایی به معنای تمرکز 
در یک بخش از جهان نیست و دیگر بخش ها را فراموش 

نخواهیم کرد.
امیرعبداللهیان افزود: در این چند روز از همکارانم خواسته ام 
در همه قاره ها و حوزه ها چند کشــور را به عنوان اولویت 
مشخص کنند و با دیگر کشورها ارتباط متناسب با وزن و 

جایگاه آن کشور ادامه خواهد یافت.
وی گفت: در این زمینه نگاه ما فقط به تروئیکای اروپایی 
مانند آلمان، فرانسه و انگلیس نیست و فقط این سه کشور 

را اروپا نمی دانیم.
وزیر امورخارجه افزود: با توجه به اینکه در مراسم تحلیف 
رئیس جمهور از بسیاری از کشــورهای اروپایی نماینده 
رسمی معرفی شده بود اما انگلیس و فرانسه سفیر خود در 
تهران و برخی مانند ایتالیا دبیرکل وزارت امورخارجه شأن 
را معرفی کردند اما در این مراسم رئیس مجلس صربستان 

حضور یافت و این نشان می دهد اروپا یکدست نیست.
امیرعبداللهیــان گفــت: عنوان سیاســت خارجه دولت 
ســیزدهم، توازن، پویایی و هوشمندی است و امیدواریم 
در هر شش ماه گزارشی درباره فعالیت های ما برای کمک 
به مردم داشــته باشیم.وی در پاسخ به این سوال که چرا 
سیاســت خارجی زیر ذره بین است گفت: مناسبات بین 
المللی از حساسیت بالایی برخوردار است و مردم ما بسیار 
سیاسی هستند.امیرعبداللهیان افزود: مردم ما در سیاست 
خارجی هوش بالایی دارند و مسائل را دنبال می کنند که 
این حساسیت کار ما در دستگاه دیپلماسی را افزایش داده 

است.
وی گفت: آقای علی اکبر صالحی رئیس ســابق سازمان 
انرژی اتمی می گفت به زادگاهم رفتم و از محله خودمان 
عبور می کردم، خانم ۷۰ ســاله ای که با خانم های دیگر 
سبزی پاک می کرد از من درباره مذاکرات هسته ای سؤالی 
پرسید که در تراز سوال یک کارشناس ارشد هسته ای بود.
حسین امیر عبداللهیان افزود: وزارت خارجه مأموریت های 
متنوعی دارد ولی زمانی که بخواهیم دیپلماسی اقتصادی 
را با ظرفیت ۴۰ درصد از برنامه وزارت خارجه دنبال کنیم 
به مدیران توانمند که در مجموعه وزارت خارجه هستند 
نیاز داریم و در سفارتخانه ها هم این ظرفیت مستقر خواهد 
شد و اینکه یک رایزن اقتصادی از وزارت صمت یا وزارت 
جهاد کشاورزی مستقر شــود یک توافقات خیلی ساده 

درون دستگاهی اســت که بین وزارت خانه ها به راحتی 
انجام می شود.

وی درباره اجلاس شــانگهای هم گفت: شانگهای یک 
ظرفیت بزرگ اقتصادی را در بر می گیرد و جمعیت ۶/۲ 
دهم میلیاردی را شــامل می شود که جمهوری اسلامی 
ایران ســال ها عضو ناظر شانگهای بود و اینکه ما تاکید 
کردیم بر سیاست همســایگی، مشارکت رئیس جمهور 
در این اجلاس در حال برنامه ریزی اســت تا درســطح 
بالایــی در این اجلاس شــرکت کنیم و این یعنی توجه 
به عملیاتی کردن رویکرد همســایه محوری و رویکرد 
اقتصادی دولت سیزدهم، شانگهای فرصتی است که در 
حوزه های اقتصادی ظرفیت بسیار خوبی را برای ما فراهم 

خواهد کرد.
وزیر امورخارجه ادامه داد: اتفاقات خیلی خوبی قرار است 
در اجلاس شــانگهای بیفتد که تسهیل کننده و با نگاه 
به ضرورت توســعه همکاری های اقتصادی و تجاری با 

اعضای شانگهای است.
وی افزود: فکر می کنم در زمــان برگزاری این اجلاس 
اخبــار خیلی خوب از این حضور و توافقاتی که در جریان 
برگزاری این اجلاس شکل خواهد گرفت اعلام می شود.

امیــر عبداللهیان دربــاره قرار داد ۲۵ ســاله ایران چین 
گفت: یکی از برنامه های اصلی ما پیگیری موافقت نامه 
همکاری های جامع معروف به ربع قرن یا ۲۵ ساله ایران 
و چین است؛ زمانی که اقای لاریجانی برای پیگیری این 
موضوع مأموریت خاص پیدا کرد در جریان جزئیات کار و 
در پکن از نزدیک شاهد اتفاقات بودم که در نهایت منجر 

به امضای این توافق مهم شد.
وی بــه گفته افزود: ما نه تنها این قرارداد را برای اجرا به 
طور جدی پیگیری می کنیــم بلکه این الگو را در برنامه 
ریزی داریم که به کشــورهای دیگری که ظرفیت هایی 
دارنــد و می توانند به ما کمک کنند تعمیم دهیم از جمله 
اینکه با روســیه و هند این کار را خواهیم کرد و مبنایی 
داریم که در چارچوب این مبنا بتوانیم در راســتای توسعه 
پایدار کشــور و رشد و توسعه اقتصادی قدم های اساسی 
برداریم.وزیــر امور خارجه ادامه داد: جایگاه وزارت خارجه 
تسهیل کننده و هماهنگ کننده است و ما وظیفه داریم 
بسترها را شناســایی و آماده کنیم تا دستگاه های ذیربط 
اعم از دولتــی، نیمه دولتی و بخش خصوصی بتوانند در 
این بســتر حرکت کنند و حتماً از شروع بکار دولت جدید 
یکی از تأکیدات ما این است که سفارتخانه های ما باید در 
خدمت بخش های اقتصادی، تجاری، فرهنگی و علمی و 
فناوری به معنای واقعی باشد.وی گفت: وقتی می گوئیم 
ما خدمتگزار ملت هستیم باید ترجمان آن را مردم ببینند.

امیر عبداللهیان ادامه داد: یک تعریف سنتی از سفارتخانه ها 
وجــود دارد و زمانی که از ایرانیان مقیم خارج از کشــور 
سوال کنید شــاید بسیاری در نگاه سنتی سفارت خانه را 
به این می شناسند که جایی برای تمدید گذرنامه، صدور 
شناسنامه فرزندان و صدور عقدنامه است که اینها بخش 
کنسولی کار است اما کار اساسی که سفارت خانه ها باید 

انجام دهند این است که متناسب با منافع ملی کشور باشد 
و در مسیر اولویت ها کار کنند.وی افزود: زمانی مسئولیت 
حوزه کشورهای عربی و آفریقایی وزارت خارجه را داشتم 
و ســفرهایی به خیلی ازکشــورهای آفریقایی رفتم و در 
سفرهایی به کشورهایی آفریقایی که وسعت آن حداکثر 
به اندازه کوچک ترین استان ایران بود سوال می کردم که 
کشورهایی مثل آمریکا یا فرانسه چه تعداد دیپلمات دراین 
کشــور دارند گاهی این تعداد تا چند صد نفر می رســید؛ 
بنابراین ســفارت خانه ای که صد تا دویست نفر دیپلمات 
دارد باید یک مأموریت خاصی انجام دهد ولی بعد از وارد 
به جزئیات متوجه شدیم در آن کشور معدن بوکسیت وجود 
دارد؛ معدنی وجود دارد که تمام قطعاتی که برای ساخت 
موبایل مورد نیاز اســت در خاک این کشور وجود دارد و 
اینها استخراج می کردند؛ افرادی که با پوشش دیپلماتیک 
رفته بودند یک نوع سواســتفاده از پاسپورت دیپلماتیک 
کرده بودند که مهندسین معدن آمریکا یا فرانسه بودند که 
از پوشش دیپلماتیک استفاده می کردند ولی در عمل یک 

کار تجاری برای کشورشان انجام می دادند.

وزیــر امورخارجه عنوان کرد: مــن نمی خواهم بگویم ما 
پوشش پاســپورت دیپلماتیک را تا این حد تعمیم دهیم 
ولی همکاران ما بخوبی می دانند باید متناســب با تأمین 
حداکثری به منافع ملی کشور نگاه کنند که امروز کشور ما 
در چه حوزه هایی بدنبال رشد و توسعه پایدار می باشد و این 
برنامه و دستورکار مهم و اول سفارتخانه های ما باید باشد 
و طبعاًٌ سفارت خانه هم مثل وزارت خارجه مأموریت های 
متنوع دیگر دارد که برای هر کدام بایستی برنامه وسهمی 

را قائل باشد.
وی دربــاره جایگاه عکس یــادگاری در بغداد هم گفت: 
درعراق فکر می کنم در جایی ایستادم که جایگاه واقعی 

نماینده جمهوری اسلامی ایران بود.
امیرعبداللهیــان درباره موضوع برجام هــم افزود: درباره 
موضوع هســته ای و مذاکرات ویــن فکر می کنم اولین 
اشتباه آمریکایی ها این است که گاهی در مصاحبه ها اعلام 
می کنند پیشنهادات ما برای همیشه روی میز نخواهد ماند 
و یا اگر ایران در ویــن مذاکره نکند ما گزینه های دیگر 
داریم؛ این حرف ها تکراری و خسته کننده است که همواره 
می زنند.وی ادامه داد: من خیلی شــفاف به طرف مذاکره 
کننده اتحادیه اروپا گفتم آمریکایی ها تا یاد نگیرند مؤدبانه 
با ملت بزرگ ایــران صحبت کنند از ادبیات تهدید هیچ 
نتیجه ای نخواهند گرفت و اگر بخواهند این ادبیات را ادامه 

دهند پیام سازنده ای برای دولت جدید نیست.
وی خاطر نشان کرد: آنچه به مذاکرات ما بر می گردد بطور 
شفاف به طرف مقابل اعلام کردیم که جمهوری اسلامی 
ایران از مذاکره ای که منطق برای آن حاکم باشد استقبال 
می کند و حتماً بدنبال فرار از میز مذاکره نیستیم اما یک 
نکته بسیار مهم است؛ دولت سیزدهم مذاکره ای را مذاکره 
می داند که دستاوردهای ملموس در راستای تأمین منافع و 

حقوق ملت ایران داشته باشد.

امیرعبداللهیان: 

مذاکرات باید نتیجه ملموس داشته باشد

ضرورت دستورالعمل هایی 
برای حفظ نخبگان

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: آقای رئیسی بدون شعار 
به صورت عملی و عینی از سرمایه های اجتماعی در سطوح 

مختلف استفاده کنند.
ابراهیم نکو در گفت و گو با ایسنا ، اظهار کرد: برای ساختن 
یک کشــور مقتــدر در زمینه های مختلف مثــل اقتصاد و 
فرهنــگ، باید روی ظرفیت های اجتماعــی مانند جوانان و 
نخبگان کشور حساب باز کرد. اگر امروز کشورهایی را موفق 
می دانیم مطمئن باشیم که قسمت عمده این موفقیت مدیون 
آدم های کاربلدی است که در آن جامعه پرورش یافتند و امروز 
به عنوان سرمایه ای قابل توجه از آن ها استفاده می شود. وی 
ادامه داد: متاسفانه در کشــورمان به وفور شاهد فرار مغزها 
بودیم و آدم های باهوشــی را از دست دادیم که کشورهای 
دیگر دارند از توانایی آنان استفاده می کنند. نکو گفت: باوجود 
فرار مغزها هنوز در کشور ما نخبگانی وجود دارند که باید از 
آن ها به عنوان سرمایه  ملی  در همین کشور و نظام استفاده 
کرد. وی تاکید کرد: موضوع فقط این نیســت که  نخبه ای 
بخواهد وزیر شــود؛ مردم می خواهند از نخبگان در سطوح 

مختلف مدیریت و کارشناسی استفاده شود.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

مسئله اقتصاد باید اولویت هر 
روز دولت باشد

نایــب رئیس کمیســیون انرژی مجلس شــورای 
اسلامی تاکید کرد: حل مشکلات اقتصادی در کنار 
حفظ سلامت مردم با کنترل شیوع کرونا مهم ترین 

انتظارات مردم از دولت است.
احمد مرادی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به انتظارات 
مجلس از وزرای دولت سیزدهم بیان کرد: انتظار ما 
و مردم از وزرای کابینه تلاش شبانه روزی برای حل 
مشکلات کشور است. پاکدستی، راستی و صداقت 
مهم ترین مولفه هایی اســت که مردم انتظار دارند 
در دولتمــردان خــود ببینند. وزرای دولــت باید در 
گام نخست نقاط ضعف و کاســتی های موجود را 
شناسایی کرده و برای عبور از این تنگناها و کنار زدن 

مشکلات برنامه ریزی کنند.
وی در ادامه اظهار کرد: امروز بیشــترین نگرانی و 
دغدغه مردم در بحث اقتصاد است و حل مشکلات 
اقتصادی مردم باید اولویت هر روز وزرا باشد. از سوی 
دیگر ما با بیماری کرونا نیز درگیر هســتیم باید در 
کنار کنترل بیماری کرونا همزمان به اقتصاد مردم نیز 
توجه شود. بهبود وضعیت معیشتی، کنترل بیماری 
کرونا و مسئله اشتغال مهم ترین اولویت هایی است 

که باید از سوی وزرا دنبال شود.
نماینده مردم بندر عباس در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: مســئله اقتصاد باید به صورت روزانه 
دنبال شــود و به طور جدی با رانت ها و فسادهای 
حاکم در برخی از بخش ها برخورد شود. یکی دیگر 
از انتظارات مردم فاصله گرفتن وزرا و رئیس جمهور 

از تشریفات است.
وی در ادامه تاکید کرد: به عنوان مثال در سفرهای 
داخلی می شود به جای استفاده از پرواز اختصاصی 
از پرواز عمومی استفاده کنند. تشریفات باید در سطح 
بین المللی دنبال شود اما بهتر است در داخل همواره 
در کنار مردم بــوده و مانند آنان زندگی کنند. یکی 
دیگر از انتظارات مــردم افزایش بازدیدهای میدانی 
رئیس جمهور و وزرا است. مسئولان باید بین مردم 
باشــند تا درد مردم را ببیننــد و لمس کنند. رئیس 
جمهور در این زمینه شروع خوبی داشت و انتظار می 

رود این بازدیدهای میدانی ادامه یابد.

 دور چهارم مذاکرات
 ایران-عربستان در بغداد 

برگزار می شود
»ایرج مســجدی«، سفیر ایران در عراق اعلام کرد: 
ما تاکنون سه دور مذاکره با طرف سعودی داشته ایم 
و دور چهارم در پی تشکیل دولت جدید ایران برگزار 

خواهد شد.
به گزارش ایســنا، مسجدی در مرکز گفت وگوهای 
الرافدیــن که با حضــور مقامات ارشــد عراقی ور 
سیاسیون برجسته برگزار شد، مجددا برحمایت کامل 
تهران از بغداد برای بازســازی و عمران این کشور 

تاکید کرد.
مسجدی گفت: ما روابط مستحکمی با مردم عراق 
داریم و رسما اعلام کرده ایم که ایران برای بازسازی 
مناطق آسیب دیده با قدرت در کنار عراق خواهد بود.

وی بــا بیان اینکه حجم مبــادلات تجاری عراق و 
ایران در سال به 1۳ میلیارد دلار رسیده است، اظهار 
داشت: عراق با بحران برق دست به گریبان است و 
ایران تنها کشــوری است که در این بحران در کنار 

عراق ایستاد.
سفیر ایران در بغداد با اشاره به اینکه ایران ۴۷ میلیون 
متر مکعب گاز برای مصــرف نیروگاه های برق به 
عراق صادر می کند، گفت: پرداخت بهای این گاز از 

سوی عراق به صورت نامنظم انجام می شود.
مسجدی همچنین گفت: ده ها هزار دانشجوی عراقی 

در دانشگاه های ایران مشغول تحصیل هستند.
وی خاطرنشــان کرد: درخصوص جنگ علیه گروه 
تروریســتی داعش، ایران در کنار عراق ایســتاد و 
شماری از ایرانی ها در اراضی عراق به شهادت رسیدند 
و اسامی آنها در بنیاد شهدای عراق ثبت شده است.

سفیر ایران درباره مناسبات منطقه ای و نقش عراق 
در نزدیک سازی دیدگاه های ایران و عربستان گفت: 
از طریق همکاری دولت عراق، سه دور مذاکرات با 
عربســتان در بغداد انجام دادیم و دور چهارم در پی 

تشکیل دولت جدید ایران برگزار خواهد شد.
وی با بیان اینکه ایران کشوری بزرگ و متمدن است و 
آماده هر نوع گفت وگویی با کشورها از جمله عربستان 
اســت، گفت: ایران آمادگی خود را برای گفت وگو و 
صلح اعلام کرده و دست خود را برای یاری و کمک 
به سمت کشورهای همسایه و منطقه دراز کرده است.
مســجدی در پایان گفت: نباید هیچ نگرانی از جانب 
ایران داشته باشند، این دشمنان منطقه هستند که این 
تصور را ایجاد می کنند، موضع ایران شفاف، روشن و 
کاملا دوستانه است، ما با 1۵ کشور مرز مشترک داریم 

و با همه آنها روابط خوبی داریم.

خبر

معاون حقوقی رئیس جمهور:

 »تنش با رسانه و حاشیه برای دولت« 
یا »تعامل سازنده«؟ 

یک معاون حقوقی مناســب، می تواند تعامل 
آفرین و آرامش زا باشــد و یک معاون حقوقی 
تندرو، در وهله اول، خود دولت و رئیس آن را 

دچار حاشیه خواهد کرد.
عصــر ایــران - معاونــت حقوقی ریاســت 
جمهــوری، از آن نظر در میان ســایر معاونت 
ها اهمیت مضاعف دارد کــه به نوعی تنظیم 

کننده روابط حقوقی دولت و رسانه هاست.
ســید ابراهیم رئیسی در دوران ریاست خود بر 
قوه قضائیه، فضای بازتری نســبت به ســلف 
خود در تعامل با رســانه ها برگزید: خط قرمز 
نقد دستگاه قضایی تا حد زیادی کمرنگ شد، 
شکایت های دادستان از رسانه ها به کمترین 
میزان خود رســید، پرونده های قضایی مفتوح 
عیله رســانه ها با ســعه صدر بیشــتری مورد 
رســیدگی قرار گرفتنــد و در مجموع، روابط 
قــوه قضائیه و رســانه هــا، در مطلوب ترین 
وضعیــت یکی دو دهه اخیر قــرار گرفت، هر 
 چند که تا رســیدن به ایــده آل ، هنوز فاصله

 فراوان است.
معاون حقوقی رئیس جمهور؛ »تنش با رســانه 
و حاشــیه برای دولت« یا »تعامل سازنده«؟ / 

انتخاب رئیسی کدام است؟!
اینک، رئیس پیشین قوه قضائیه، رئیس جمهور 
شده اســت و انتظار می رود کسی که در مقام 
پرقدرت ریاست قوه قضائیه، با رسانه ها تعامل 
کرد، در دوره ریاست جمهوری اش این تعامل 

را ارتقا دهد.
یکی از بخــش های مهم دولــت در تعامل با 
رســانه ها، معاونت حقوقی اســت. یک معاون 
حقوقی روزآگاه، رسانه شــناس، اهل تعامل و 
با ســعه صدر، هم برای رسانه ها مفید است و 
هم برای دولت و شــخص رئیسی؛ چرا که اگر 
معاون حقوقی جدید فاقد این ویژگی ها باشــد، 
چهار ســال آتی، باید شــاهد شکایت و تنش و 
کش و قوس های قضایی بین دولت و رســانه 
ها باشیم؛ چیزی که نه در دولت روحانی شدت 

و حدت داشت و نه در قوه قضایی رئیسی.
از این رو، یــک معاون حقوقی مناســب، می 
تواند تعامــل آفرین و آرامش زا باشــد و یک 
معــاون حقوقی تندرو، در وهله اول، خود دولت 

و رئیس آن را دچار حاشیه خواهد کرد.
از رئیــس جمهوری که در ســمت های قبلی 
اش، اهل تنش با رســانه ها نبوده، انتظار می 
رود زیرســاخت حقوقی متناسب با رویه سالیان 
مدیریتــی اش فراهــم کند و بــا انتصاب یک 
معــاون حقوقدان، تعامل محــور و روزآمد، نه 

خود را دچار حاشیه کند، نه رسانه ها را.

کنترل قیمت ها و حمایت از 
تولید داخل اولویت دولت 

سیزدهم است
یک عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس 
شورای اســلامی کنترل قیمت ها و حمایت از 
تولیــد داخل را به عنــوان اولویت های کاری 
دولت ســیزدهم در ابتدای شــروع فعالیت اش 
دانســت و گفت که دولت باید با کنترل قیمت 
مســکن هزینه های زندگی مردم را هم کنترل 

کرده و کاهش دهد.
مهرداد گودرزوند در گفت وگو با ایســنا، درباره 
رویکــرد دولت جهت ایجــاد انضباط مالی در 
بودجه گفت: دولت باید با پیش بینی مطالبات 
مربوط به کارکنــان و بخش های مختلف آنها 
را انباشــته نکرده و به آخرین سال فعالیت اش 
موکول نکند چون فشــار زیادی به مردم وارد 

می شود.
وی ادامــه داد: دولت بایــد قیمت ها را کنترل 
کــرده چون در غیر این صورت بودجه ســال 
آینده هم متورم می شــود به عبارت دقیق تر با 
کنترل قیمت ها دولــت می تواند کنترل بودجه 
را هم در دست بگیرد وگرنه بودجه سال آینده 
هم تورمــی همراه با افزایش افسارگســیخته 

بود. قیمت ها 
این نماینده مجلس شــورای اســلامی خاطر 
نشــان کرد: دولت باید در ابتدای کارش برای 
حمایــت از تولید داخــل همچون محصولات 
ســیمان و میلگرد برنامه داشته باشد مشخصا 
تولیداتی که در داخل بوده و به خارج از کشور 
وابستگی ندارد. این موارد مستقیم روی قیمت 
مســکن تاثیــر دارد طبیعتا با کنتــرل قیمت 
مســکن هزینه های زندگی هم کاهش می یابد 
از این رو کنترل قیمت و حمایت از تولید داخل 

دو اولویت دولت است.
گودرزوند دربــاره راهکارهای پیش روی دولت 
جهت جلوگیری از کســری بودجه اظهار کرد: 
دولــت با فروش اوراق و کاهــش هزینه های 
جــاری اش می تواند کســری بودجه را جبران 
کنــد؛ فروش امــوال دولــت و اوراق راهکار 

دیگری است؛ بحث دیگر فروش نفت است.
وی توضیــح داد: دولت بایــد راه های مختلف 
برای فروش نفت را به دست آورد چون بودجه 
کشور از ۷۰ ســال پیش به نفت وابسته بوده 
و با مسدود شــدن آن بودجه با مشکل مواجه 
می شــود البته موارد جایگزین برای جلوگیری 
از کســری بودجه هم وجــود دارد که همان 
و  اوراق  فــروش  کاهش هزینه هــای دولت، 

اموال است.

ازسویغریبآبادیمطرحشد

تأکیدایرانبرحقدسترسیعادلانهبهفضایماوراءجو

عضوهیئترئیسهمجلسشورایاسلامی:

سفرهایرئیسیشوآفنیست

سفیر و نماینده دائم کشــورمان نزد سازمان های بین 
المللــی در وین، بر حق دسترســی عادلانه به فضای 
ماوراء جو و ابراز نگرانی از اقدامات محدودکننده در این 

خصوص تاکید کرد.
به گــزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و ســیما، 
کاظم غریب آبادی سفیر و نماینده دائم کشورمان نزد 
سازمان های بین المللی در وین، در شصت و چهارمین 
نشست سالیانه کمیته استفاده صلح آمیز از فضای ماوراء 
جو )کوپوس( شــرکت و بر حق دسترسی عادلانه به 
فضای ماوراء جو و ابراز نگرانی از اقدامات محدودکننده 

در این خصوص تاکید کرد.
وی در ابتدا بر تعهد جمهوری اسلامی ایران در استفاده 
صلح آمیز و اکتشــاف فضایی تأکید و توجه به اصول 

ذیل را در فعالیت های فضایی کشورها یادآور شد:
- دسترسی جهانی و برابر همه کشورها به فضا، بدون 

تبعیض و بدون در نظر گرفتن سطح پیشرفت علمی، 
فنی و اقتصادی آن ها

- اســتفاده منطقی و برابر از فضای ماوراء جو به نفع 
همه بشریت

- عدم تصرف فضای فضای ماوراء جو، از جمله ماه و 
دیگر اجرام آسمانی با ادعای حاکمیت، استفاده، اشغال 

یا هر بهانه دیگر
- مسئولیت دولت ها در قبال فعالیت های فضایی ملی 
خود که توســط نهادهای دولتــی و غیردولتی انجام 

می شود
- غیر نظامی بودن فضای ماوراء جو

- پیشگیری از نصب و استقرار هرگونه سلاح در فضا
- استفاده از فضا به عنوان میراث مشترک بشریت برای 

اهداف صلح آمیز
- همکاری بین المللی در توسعه فعالیت های فضایی، با 

توجه ویژه به نیازهای کشورهای در حال توسعه
نماینده دائم کشورمان نزد سازمان های بین المللی در 
وین در ادامه با اشاره به حق دسترسی عادلانه به مدار 
زمین، اظهار داشت: بهره برداری فعلی از مدار نزدیک 
به زمین بواسطه استقرار مجموعه های بزرگ ماهواره 
ای، از دسترسی عادلانه کشورهای در حال توسعه به 

این منبع مداری جلوگیری می کند.
غریب آبادی با اشــاره به برنامه ریزی چندین شرکت 
خصوصی برای مســتقر کردن شبکه های ماهواره در 
مدار نزدیک به زمین برای امکان پذیری دسترســی 
جهانی به اینترنت، گفت: ارائه اینترنت جهانی از طریق 
مجموعه های بزرگ ماهواره ای از فضا، هم فرصت ها و 

هم چالش هایی را به همراه دارد.
وی تاکید کرد: این ماهواره ها در حالی که چشــم انداز 
دسترسی به اینترنت جهانی کارآمدتر و فراگیرتر را ارائه 

می دهند، خطر اشغال بخش زیادی از مدار نزدیک به 
زمین را به دنبال دارند که موجب محرومیت عمده ای 
در استفاده و اکتشافات فضایی از سوی کشورهای در 

حال توسعه و دسترسی آن ها به این مدار می شود.
نماینده دائم کشورمان نزد سازمان های بین المللی در 
وین افزود: برنامه های پرتابی مجموعه های ماهواره ای 
بزرگ به زودی تمام فرکانس های اختصاص داده شده 
از سوی اتحادیه بین المللی مخابرات را اشغال خواهند 

کرد.
غریب آبادی گفت: در حال حاضر نیز مدار نزدیک به 
زمین بسیار شلوغ بوده و چند نقطه مداری بیشتر برای 
تازه واردها باقی نمانده است که خود به طور جدی مانع 
دسترسی کشورهای در حال توسعه به فضا شده و در 
نهایت منجر به انحصاری کردن فضا بوسیله چند کشور 

و شرکت های خصوصی آن ها می شود.

عضو هیئت رئیســه مجلس شورای اسلامی گفت: 
ســفرهای اســتانی رئیس جمهور و حضور وی در 
میان مردم کارهای پوپولیســتی و شــوآف نیست 
و مردمــی بودن دولت ســیزدهم منجــر به رفع 

مشکلات می شود.
روح الله متفکــر آزاد در گفتگو بــا خبرنگار مهر، 
با اشــاره به فرمایشــات اخیر رهبر معظم انقلاب 
در دیدار بــا اعضای هیئت دولــت مبنی بر اینکه 
ســفر رئیس جمهور به خوزستان جلوه ای از مردمی 
بودن است و از منش های اشرافی گری و از موضع 
بالا به مردم نگاه کردن باید دوری بشــود، اظهار 
داشت: بازگشــت دولت به آغوش مردم و مردمی 
بــودن دولت ســرمایه اجتماعی نظــام را افزایش 

می دهد و باعث می شــود که نظام بتواند با افزایش 
ســرمایه اجتماعی، پشــتیبانی مردم را همراه خود 

داشته باشد.
وی در واکنش به اظهارات برخی اصلاح طلبان که 
گفته اند سفرهای استانی رئیسی نوعی پوپولیسم و 
شوآف است، گفت: سردمداران این جریان سیاسی 
در ســال های اخیر از مردم فاصله زیادی گرفتند و 
همین مســئله هم باعث کاهش مشارکت مردم در 

انتخابات شد.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: مردمی بودن دولت سیزدهم نقطه عطفی در 
راســتای افزایش سرمایه اجتماعی خواهد بود و به 
حل مشــکلات و دغدغه های مردم کمک خواهد 

کرد.
نماینده مردم تبریز در مجلس شــورای اسلامی در 
پاســخ به سوالی مبنی بر اینکه چرا برخی جریانات 
سیاســی مردمی بودن و حضــور در میان مردم را 
تخریــب می کنند، گفــت: علت اینکــه برخی از 
جریان ها از مردمی بودن دولت ســیزدهم ناراحت 
هســتند، این اســت که آنان هیچ گاه نتوانستند به 
خوبــی با مردم ارتباط و تعامل داشــته باشــند و 
به همین دلیــل تمایل ندارند کــه دولت مردمی 
در همیــن ابتدای کار، خلأ حضــور آنان در میان 
مردم را جبران کند.متفکــر آزاد تاکید کرد: دولت 
ســیزدهم قطعاً به این هجمه ها توجهی نمی کند و 
در صورتی که دولت مردمی همیشه در میان مردم 

باشد، مشــکلات آنان را از نزدیک لمس کند و با 
مردم ارتباط مستمر داشته باشد، قطعاً ثمرات آن را 
هم در حل مشــکلات مردم و هم در تقویت پیوند 

ناگسستنی بین نظام و مردم شاهد خواهیم بود.
وی تاکید کرد: برخلاف ادعای مخالفان دولت مردمی، 
سفرهای استانی رئیس جمهور و حضور وی در میان 
مردم کارهای پوپولیستی و شوآف نیست و این دولت 

از ابتدا نشــان داده است 
که به دنبال ارتباط قوی 
با مردم و دیدن مشکلات 
آنان از نزدیک است تا به 
سرعت مطالبات مردم را 

پیگیری کند.

یوسفی: دولت هر 
سریع تر لایحه برنامه 
هفتم توسعه را به 
مجلس ارائه کند

یک عضو هیات رئیســه مجلس شــورای اسلامی تاکید 
کرد کــه دولت قبل از ارائه لایحه بودجه ســال 1۴۰1 
لایحه برنامه هفتم توسعه را به مجلس شورای اسلامی 

ارائه کند.
مجتبــی یوســفی در گفت وگو با ایســنا اظهــار کرد: 
امســال موعد اجرای برنامه ششــم توســعه بــه پایان 
می رســد و از ســال دیگر بایــد برنامه هفتــم اجرایی 
شــود لذا لازم اســت دولت برنامه هفتم توسعه را قبل 
از لایحه بودجه به مجلس شــورای اســلامی ارائه کند 
 تــا لایحه بودجه براســاس برنامه هفتم مورد بررســی 

گیرد. قرار 
این عضو هیات ریســه مجلس شورای اسلامی توضیح 
داد که ســال 1۴۰1 اولین ســال برنامه پنج ساله هفتم 
بوده و طبیعتا بودجه 1۴۰1 نیز باید براساس آن تدوین، 

بررسی و تصویب شود.
وی در پایــان گفت: مــا از دولت می خواهیــم قبل از 
لایحــه بودجه ســال آینــده، لایحه برنامه پنج ســاله 
هفتم توســعه را به مجلس شورای اســلامی ارائه کند 
 صحبت هایــی صورت گرفتــه که باید ایــن کار هرچه 

انجام شود. سریع تر 

عضو پیشــین مجمع تشخیص مصلحت 
نظام بر این باور است که آنهایی که قول 
تولید واکسن دادند راه و اهدافشان درست 
نبــود وگرنه نباید ما الان نیــاز به واردات 
واکســن داشته باشــیم چون برخی حتی 
اعلام کــرده بودند که ما بــه آمریکا و .. 
واکسن صادر می کنیم اما هیچ کدام از این 

وعده ها واقعیت علمی نداشت.
مســئله واکســن کرونــا و واردات آن از 
کشــورهای دیگر به باور محمد هاشمی 
رفسنجانی عضو پیشین مجمع تشخیص 
مصلحت نظام از اولویت های مهم دولت 
ابراهیم رئیسی است. این چهره سیاسی در 
گفت و گو با خبرآنلاین عنوان می کند که 
اقتصاد اولویت دوم و مهمی است که بدون 
ارتباط با کشورهای دیگر و در واقع توجه 

نکردن به روابط بین الملل معنا ندارد. 
محمد هاشمی رفســنجانی به یکدست 
شدن حاکمیت اشاره می کند و می گوید 
فعلا ماه عســل دولت و مجلس است و 
همه امکانات در اختیار این دو قوه اســت. 
او اظهار امیدواری کرد که این یکدســتی 
حاکمیت و در اختیار گرفتن همه امکانات 
از قبیل صدا و ســیما، نیروهای مسلح و 
بسیاری از مؤسســات مثل آستان قدس، 
بنیاد مستضعفان و تبصره ۸۲ و ..، شرایط 
مناســبی را فراهم کند و قول هایی که به 

مردم داده شده عملیاتی شود.
اصلی  اولویت  هاشــمی!  *آقای 
دولت آقای رئیســی از نگاه شما 
چیست؟ اقتصاد، سیاست خارجی، 

سیاست داخلی...
اولویت در مرحله اول در بحث سلامتی و 
کرونا است مسئله کرونا هم زیان اجتماعی، 
سیاسی و اقتصادی دارد و هم باعث جنگ 
اعصاب در خانواده ها شــده است. بنابراین 
چگونگی حل مســاله کرونا، بسیار مهم 
است. در اینجا مساله مهم کمبود واکسن 
است. برای واکســن قبلا قول هایی داده 
شــده بود که ما این تعداد واکسن داخلی 
تولید می کنیم ولــی در عمل چیزی در 
میدان به دست مردم نرسید و همان تعداد 
واکســن هایی که از خارج آوردند که تعداد 
آن هم نســبت به جمعیت کشــور کافی 
نیســت و الان ستاد و کمیته برای وزارت 

خارجه و وزارت بهداشت تشکیل داده اند 
که از هرکجا که می توانند واکسن بیاورند.
این بیانگر این اســت که آنهایی که قول 
تولید واکسن دادند راه و اهدافشان درست 
نبــود وگرنه نباید ما الان نیــاز به واردات 
واکســن داشته باشــیم چون برخی حتی 
اعلام کــرده بودند که ما بــه امریکا و .. 
واکسن صادر می کنیم اما هیچ کدام از این 
وعده ها واقعیت علمی نداشــت و ما الان 
باید به طور جدی به دنبال واکسن باشیم و 
از هرکجا می توانیم واکسن وارد کنیم که 

انشالله در این زمینه موفق باشند.
 اولویت دوم که بســیار مهم است اقتصاد 
است. اقتصاد امروز بدون مسائل و روابط 
بین الملل خیلی معنا ندارد و ما باید اقتصاد 
را از نظــر روابط بین المللــی معنا کنیم، 
دلیل آن این اســت که کشــور باید برای 
خرید کالاهای ضروری روابط داشته باشد 
تا بتواند تولید داشــته باشد و می تواند از 
همین تولیــد خودش مصرف کند پس ما 
برای تولید نیاز به جامعه بین الملل و مواد و 
تجهیزات و دانش و .. داریم و برای مصرف 
هم نیاز به بازار بین الملل داریم. این بدون 
روابط خارجی سالم و صحیح و فاقد تنش 
امکان پذیر نیســت.در ارتباط با شــرایط 
کشــور هم باید تشنج زدایی صورت گیرد 
و روابط بین الملل روابطی مبتنی بر حفظ 
منافع طرفین باشد و با عزت و حکمت و 

این نوع اصول باشد و هم جایی باشد که 
تولیدی که انجام می شود بازار مصرف هم 
داشته باشد و بازگشت پول آن امکان پذیر 
باشد و یا به شکل تجهیزات یا مواد اولیه 
و یا نقدینگی تبادل شــود و بالاخره این 
تبادل باید وجود داشته باشد و تبادل بدون 
ارتباط سالم و ارتباطات بین المللی امکان 
پذیر نیست )ما تجربه زیادی در این زمینه 
داریم(. بنابراین اگر اولویت اقتصاد باشــد، 
روابط بین الملل هم جزء اولویت های مهم 
است تا اقتصاد بتواند تحقق پیدا کند، یعنی 
بحث تولید و مسکن و صادرات و واردات 
و برگشت پول یا در قالب تجهیزات یا مواد 
اولیه باشد و این تبادلات بین المللی نیاز به 
تعامل و رابطه دارد و بدون تعامل میســر 
نمی باشد. نه تنها ما بلکه کشورهای دیگر 
هم اگر در یک برهه ای این گونه مسائل 
را تجربه کرده  باشــند به این جمع بندی 
رسیده اند که امکان تنها زیستن وجود ندارد.

*مثلا آقای رئیســی وعده داده بودند که 
هر سال می خواهند یک میلیون مسکن 
بســازند این جنس وعده ها که می تواند 
امیدوارکننده هم باشــد درصورتی که با 
شرایط کشور همخوانی نداشته باشد چقدر 

با سرخوردگی مردم همراه می شود؟ 
مسکن ساختن نیازهایی دارد. اینکه در یک 
بیابانی زمین دولتی را بگیریم و به فرض، 
برج بسازیم، جوابگو نیست چون مسکن 

نیازهایــی دارد و از الزامات آن آب و برق 
و گاز و مسائل اجتماعی و .. است. به نظر 
نمی رسد که در شرایط فعلی، زمانی وجود 
داشــته باشد که فرضا برق بیشتری تولید 
کنیم یا گاز را با اینکه زیاد داریم اما بتوانیم 
آن را برسانیم یا آب تصفیه و آب مصرفی 
را و یا حتی آب فضای سبز را تامین کنیم. 
یعنی قول هایی که در این زمینه داده شده 

بدون توجه به نیازهای واقعی بوده است.
*وزیر مسکن که ابتدا تصور می کرد وزیر 
نفت است، گفت ما شورایی را برای مسکن 
تشــکیل می دهیم که همه وزارتخانه ها 
بیاینــد و همه همکاری و همفکری کنند 
ولی ما همین الان مشــکل برق، مشکل 
گاز رسانی و مشــکل آب داریم. آیا برای 

اینها برنامه ریزی شده است؟
من بعید می دانم که به این سرعت امکان 
محاسبه و برنامه ریزی وجود داشته باشد. 
اینها یک ســری وعده هایی داده اند و بر 
اســاس این ضرب المثل که جوجه را آخر 
پاییز می شمارند، ما تا اسفندماه خیلی فاصله 
نداریم و اگر در این مدت مسکنی ساخته 
باشند معلوم می شود که این قول ها چقدر 
عملی اســت و چقدر به دو عامل دانایی و 
توانایی در علم مدیریت متکی است یعنی 
باید هــم دانش و اطلاعات لازم برای آن 
وجود داشته باشد و هم توانایی اجرای آن 
باشد تا بتوانند مسکن بسازند و ما امیدوار 
هستیم که این اتفاق بیفتد. نمی دانم که 
مبنای سخنان و وعده های وزرا چیست و 

یا اطلاعاتشان بر چه پایه ای است.
*به نظر شــما دولت با این وزراء، 
حوزه سیاست خارجی و اقتصاد و 
سیاست داخلی را به چه سمتی می 

برد؟
در حــال حاضر به طور دقیق نمی توان در 
این باره اظهارنظر کرد البته از حرف هایشان 
پیدا بود که همچنان می گویند که متکی 
به خودمان باشــیم و نیــازی به دیگران 
نداشته باشــیم و یا با غرب نباشیم و این 
گونه مسائل، بارها، تکرار می شود که مثلا 
خودمان تولید اقتصــادی انجام دهیم در 
مجموع الان مسائلی که در دولت بیشتر 
مطرح می شود بحث جهانی نگری نیست و 
عمدتا اتکا به بعضی از کشورهایی است که 

سابقه خوبی ندارند مثل کشورهای شرق، 
و برخلاف آرمانهای اول انقلاب است که 
شعار نه شرقی، نه غربی، جمهوری اسلامی 
را سر می دادند، است. ما الان همچنان با 
غــرب خصمانه برخــورد می کنیم ولی با 
شــرق یک رابطه دوستانه برقرار کرده ایم 
و این به نوعی عــدول از آرمان های امام 

و انقلاب است.
* در این شرایط، نقش مجلس را 
بینی شما  پیش  می بینید؟  چگونه 
از رابطه دو قــوه مقننه و مجریه 
چیســت؟ بعضی هــا پیش بینی 
مــی کنند که ماه عســل دولت و 
مجلس بسیار کوتاه است و در این 
یکدســتی حاکمیت ممکن است 

اینها به سمت اختلافات بروند.
فعلا کــه به تعبیری ماه عســل دولت و 
مجلس است. در جلســه  اخیر هم رئیس 
قوه قضاییه و رئیس قــوه مقننه در تایید 
قوه مجریه صحبت کردند و قول همکاری 
دادند و گفتند در همه زمینه ها با هم هستیم 
و انشالله که این گونه باشد. البته الان همه 
امکانات در اختیار آنها است از جمله صدا 
و ســیما و نیروهای مســلح و بســیاری 
از مؤسســات مثل آســتان قدس، بنیاد 
مســتضعفان و تبصره ۸۲ و ..، یعنی الان 
همه جا در اختیار آنهاست. شرایط مناسبی 
فراهم شده است که اگر بتوانند خوب از آن 
اســتفاده کنند و به قول هایی که به مردم 

دادند عمل کنند بسیار خوب است.
احزاب  احزاب خصوصا  *وضعیت 
اصــلاح طلــب را در دولت فعلی 

چطور پیش بینی می کنید؟
مطابق قانون اساســی، احزاب باید اجازه 
فعالیت، آزادی بیان و آزادی فعالیت داشته 
باشند. این اصول و قانون اساسی است که 

هر وزیری باید به آن پایبند باشد.
*پیش بینی مــی کنید که در این 
دوره ســکوت اصــلاح طلبان را 
داشته باشیم یا دولت آقای رئیسی 
پذیرای نقد و انتقاد اصلاح طلبان 

است؟
نمی دانم چه وضعیتی رخ می دهد من نه 
با اصلاح طلبان و نه با آقای رئیسی سر و 

کار ندارم.

ماه عسل دولت و مجلس به روایت محمد هاشمی رفسنجانی

برخی می گفتند ما به آمریکا واکسن صادر می کنیم!

آگهی حصروراثت
خانم ململ خدوک با کد ملی 4231276900 به شــرح دادخواست 29/400 از این 
شــورا گواهی حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان مشهدی براتعلی 
پیش آهنگ با کد ملی 4231273146 صادره از بویراحمد در تاریخ 1382/12/29 

فوت نموده است ورثه حین الفوت ان مرحوم منحصر است به
1- ململ خدوک همسر به شناسنامه شماره 415 کد ملی 4231276900

2- ریحان پیش آهنگ به شناسنامه شماره 412 کد ملی 4231276870 پسر متوفی
3- فرزانه پیش آهنگ به شناسنامه شــماره 779 کد ملی 4231280479 

دختر متوفی
4- زهرا پیش آهنگ به شناسنامه شماره 780 کد ملی 4231280487 دختر متوفی

5- رقیه پیش آهنگ به شناســنامه شــماره 1006 کد ملی 4231282730 
دختر متوفی

6- عبدالغفار پیش آهنگ به شناسنامه شماره 1149 کد ملی 4231284164 
پسر متوفی

7- یاسر پیش آهنگ به شناسنامه شماره 1407 کد ملی 4231286728 پسرمتوفی.
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت برای یک مرتبه آگهی 
می نماید تا هرکس اعتراضی دارد و یا وصیت نامه از متوفی نزد او می باشد از تاریخ 

نشر آگهی ظرف یک ماه تقدیم نماید والا گواهی صادر خواهدشد.
سعادت همت آزاد- رئیس شورای حل اختلاف چیتاپ



رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران:

خدمت رسانی به جامعه ایثارگری با تغییر و تحول ها نباید بر زمین بماند

در نشست ضرغامی با رفیعی مطرح شد:

 اولین جلسه وزیر با اولویت گردشگری دریایی

 رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران گفت: هیچ یک 
از برنامه های خدمت رسانی به جامعه ایثارگری نباید با 
تغییر و تحول ها در بنیاد شهید و امور ایثارگران بر زمین 

بماند.
به گزارش ایرنا از »ایثار«، ســعید اوحدی روز سه شنبه 
در دیدار با اعضای شورای مرکزی شبکه ملی ایثارگران 
افزود: نباید در قیامت شرمنده شهدا و خانواده ایثارگران 

باشیم. باید خدمت به جامعه ایثارگری را در هر شرایطی 
مورد توجه و اهمیــت قرار دهیم.معاون رئیس جمهور 
افزود: وجود روحیــه و تلاش جهادی برای خدمت به 
ایثارگران ضرورت دارد.  فعالیت های بنیاد شهید و امور 
ایثارگران بسیار گسترده است و از اهمیت زیادی برخوردار 
است، زمانی که وارد بنیاد شدیم وجدان کاری را سرلوحه 
کار خود قرار دادیم و در مسیر خدمت به جامعه ایثارگری 

تلاش کرده ایم.اوحدی با بیان اینکه بنیاد شهید و امور 
ایثارگران از جایگاه مقدسی برخوردار است، گفت: نباید 
برای خدمت به جامعه ایثارگری دچار هوای نفسانی شد، 
هوای نفس در وجود همه انســان ها است اما خداوند 
تقوا را هم در وجود انســان ها قرار داده است، وظیفه ما 
این اســت که در همه حال و در هر شرایطی به جامعه 
ایثارگری خدمت کنیم.رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران 

با اشاره  به روحیه جهادی حجت الاسلام و المسلمین 
رئیســی، رئیس جمهور برای خدمت به مردم گفت: در 
هیچ جای دنیا این روحیه جهادی را سراغ نداریم و باید 
با همین روحیه برای خدمت به جامعه ایثارگری تلاش 
کنیم. چرا که ما برای دفاع از ارزش های اهل بیت )ع( 
گام در این مسیر گذاشــتیم و در دوران اسارت اعتقاد 
قلبی ما بود که باید از ارزش های دین اسلام دفاع کرد.

حمایــت از بخــش خصوصــی بــرای راه انــدازی 
فعالان  واکسیناســیون  اتاق مشترک گردشــگری، 
گردشگری، مشــکلات بیمه، مالیات و امهال وام ها 
موضوعات مطرح در جلســه وزیــر میراث فرهنگی و 

رئیس انجمن دفاتر گردشگری بود.
به گــزارش روابط عمومــی وزارت میراث فرهنگی، 
حرمت الله رفیعــی رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی 
دفاتر خدمات مســافرت هوایی و جهانگرد جلســه 
روز گذشــته با وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی را مثبت ارزیابی کــرد و گفت: دخالت 
وزارت بهداشــت به حوزه گردشگری سلامت موجب 

آســیب جدی به این صنعت شده است. دستگاه های 
مختلف حق انجام کار گردشگری را ندارند، باید جلوی 
این امر گرفته و تمامی امور مرتبط به حوزه گردشگری 
به متولی اصلی آن ســپرده شود. همچنین برابر ماده 
۲۳ قانون هیچ ارگان و دســتگاهی حق داشتن مراکز 
اقامتی را ندارد. بر همین اساس تمامی این مراکز باید 
به وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
به عنوان متولی اصلی گردشگری کشور تحویل داده 

شود.
حمایت از بخش خصوصی برای راه اندازی اتاق های 
مشــترک گردشــگری در کشــورهای مورد هدف، 

برنامه ریزی برای روز جهانی گردشگری توسط بخش 
خصوصی، برطرف کردن مشکلات بیمه ای و مالیاتی 
این حوزه، امهال وام ها، واکسیناســیون پرسنل 1۵۰ 
هزار نفــری این صنعت از دیگر نکاتی بود که رئیس 
هیئت مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مســافرت 
هوایی و جهانگردی در جلســه با مهندس ضرغامی 

به آن ها اشاره کرد.
او همچنین خاطرنشــان کرد: گردشگری دریایی از 
اولویت های مهندس ضرغامی اســت که بر اهمیت 
آن تاکیــد کرد. همان طور که در این جلســه مطرح 
شــد اولین ســفر وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دســتی به یکی از مناطق دریایی کشور خواهد 
بود، که او از نزدیک در جریان مشکلات قرار بگیرد و 

برای مرتفع کردن آن ها اقدامات لازم را انجام دهد.
بــه گفته رفیعی، ضرغامی به این نکته اشــاره کرده 
است که من مدیر پشت میزنشین نیستم، بلکه مدیری 
اجرایی، جهادی و پای کار هســتم. تا جایی که توان 
دارید پــا به پای من بیایید و من هم در این مســیر 
کنارتان هســتم.رئیس انجمن صنفی دفاتر خدمات 
گردشــگری با ابــراز خرســندی از انتخاب مهندس 
ضرغامی به عنوان وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری 

و صنایع دستی، او را جزو وزرای برتر دولت دانست.

خبر
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

643 فوتی جدید کرونا در 
کشور

بنابر اعلام وزارت بهداشــت، در شــبانه روز گذشــته 
متاســفانه ۶۴۳ بیمار کووید -1۹ در کشور جان خود را 

به دلیل این بیماری از دست دادند.
به گزارش ایسنا، بنابر اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع 
رســانی وزارت بهداشــت، از دیروز تا امروز ۹ شهریور 
1۴۰۰ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۳1 هزار 
و ۳1۹ بیمار جدید مبتلا به کووید1۹ در کشور شناسایی 

شد که ۴ هزار و ۶۸۵ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید1۹ در کشور به ۴ میلیون و ۹۹۲ 

هزار و ۶۳ نفر رسید.
متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۶۴۳ بیمار کووید1۹ 
جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 

بیماری به 1۰۷ هزار و ۷۹۴ نفر رسید.
خوشبختانه تا کنون ۴ میلیون و ۲۰۵ هزار و ۹۲۷ نفر از 
بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.

۷ هزار و ۸۷۹ نفر از بیماران مبتلا به کووید1۹ در بخش 
های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار 

دارند.
تا کنــون ۲۸ میلیــون و ۸۹۲ هــزار و ۶۸۵ آزمایش 

تشخیص کووید1۹ در کشور انجام شده است.
در حال حاضر ۳۰۶ شهر کشور در وضعیت قرمز، 11۰ 
شهر در وضعیت نارنجی و ۳۲ شهر در وضعیت زرد قرار 

دارند.

والدین در برابر »بد دهنی« 
نوجوانان چه کنند؟

عضو تیم تخصصی کودک و نوجوان در انجمن ازدواج 
و خانواده کشور با اشاره به استفاده از الفاظ زشت توسط 
نوجوانان 1۳ تا 1۶ ساله، درباره چگونگی واکنش والدین 
دربرابر نوجوانان بد دهن، گفت: والدین باید قاطعانه به 
نوجــوان بگویند که حق به کار بردن الفاظ زشــت در 
جمع خانواده و محیط خانوادگی را ندارد اما نســبت به 
استفاده نوجوان از الفاظ و کلمات بد در محیط دوستانه 
و با دوســتان خود خیلی کنــکاش نکنند و اجازه دهند 
این رفتار خود بــه خود از بین برود چراکه به طور کلی 
هرچه واکنش والدین نسبت به رفتارهای ناپسند نوجوان 
غیرمســتقیم بوده و از برخوردهای تند خودداری کنند، 

نتیجه بهتری می گیرند.
دکتر آســیه اناری در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه 
اغلب در اوایل و اواســط نوجوانی یعنــی از 1۳ تا 1۶ 
سالگی، نوجوانان در معرض به کار بردن الفاظ بد و »بد 
دهنی« قــرار دارند، اظهار کرد: نوجوانها تصور می کنند 
هرچه از الفاظ بدتری اســتفاده کنند در بین هم سالان 
خود محبوب تر هســتند و درواقع استفاده از الفاظ بد و 
زشت را نشان دهنده بزرگ شدن و قدرت خود می دانند 
که هرچه نوجوان بزدگتر شــود متوجه می شود که باید 
از ادبیات بهتری اســتفاده کند و این امر به مرور زمان 

از بین می رود.
وی بــا بیان اینکــه نوجوانان به دنبال بزرگ شــدن، 
محبوبیت بین هم ســالان و گرفتن تایید از سوی هم 
ســالان خود هســتند، این امر را از جمله دلایل به کار 
بردن الفاظ زشــت توسط نوجوانان دانست و این را هم 
گفت که بد دهنی اغلب در اوایل و اواسط نوجوانی یعنی 
از 1۳ تا 1۶ ســالگی مشاهده می شود و در صورتی که 
والدین نسبت به این مساله واکنش درستی داشته باشند 
با پایان نوجوانی استفاده از این الفاظ توسط نوجوان نیز 

کاهش می یابد.
این روانشناس بالینی کودک و نوجوان معتقد است که 
بخشی از ریشه و علت بددهنی نوجوانان به محبوبیت 
گروه هم سالان باز می گردد. به طوری که نوجوانها فکر 
می کنند هرچه از الفاظ بدتری استفاده کنند؛ محبوب تر، 
مقبول تر و مورد پذیرش گروه هم سالان قرار می گیرند 
و از این رو حتی اگر در خانواده در معرض الفاظ بد قرار 
نگیرنــد و والدین آنها همــواره ادب را رعایت کنند اما 
در گروه هم ســالان و بعضا در شبکه های مجازی و در 
گروه های مجازی که با دوستان خود دارند این الفاظ را 

می آموزند و از آنها استفاده می کنند.
به گفته این روانشناس کودک و نوجوان، از جمله علل 
دیگر به کار بردن الفاظ زشت توسط نوجوانان به فیلم، 
انیمیشن، بازی های رایانه ای آنلاین و سریالی هایی باز 
می گردد که آنها می بینند. در واقع نوجوانان الفاظ رکیک 
را از ایــن فضاها می آموزند در گروه هم ســالان به کار 
می برند، مورد تایید هم سالان قرار می گیرند و همین امر 
به مرور زمان منجر به عادت نوجوان و رفتار او می شود.

وی در عین حال یادآور شــد که امروزه به دلیل پاندمی 
کووید 1۹ و حضور بیشــتر نوجوانــان در منزل با خطر 
بزرگتری مواجه ایم و آن دور شــدن بچه ها از »محیط 
اجتماعــی« و افزایش فعالیت و حضور آنها در »محیط 
اجتماعی مجازی« اســت که اغلــب نوجوانانی که از 
الفاظ بد استفاده می کنند این الفاظ را از فضای مجازی 
آموخته اند.این عضو هیئت رییســه انجمن روانشناسی 
بالینی کــودک و نوجوان، تصریح کــرد: در واقع خطر 
آموختن الفاظ زشــت در نوجوانی بیشتر از طریق فیلم، 
ســریال، فضای مجازی و گروه هم سالان است اما در 
کودکــی بچه ها کاملا از والدین الگو گرفته و از این رو 
والدین باید مراقب الفاظی که به ویژه در هنگام رانندگی 
و عصبانیــت به کار می برند باشــند. بچه ها آینه آنچه 
هستند که ما هستیم پس اگر ما از الفاظ زشت استفاده 
می کنیم فرزندانمان چندین برابر آن را استفاده خواهند 
کرد و از بدو تولد نسبت به این مساله باید هوشیار باشیم 
چراکه آموزش از بدو تولد آغاز می شود.این عضو کمیته 
تخصصی روانشناسی بالینی کودک و نوجوان سازمان 
نظام روانشناســی با بیان اینکه اگر والدین در بدو تولد 
از کلمات نادرست استفاده و حریم گذاری را به بچه یاد 
ندهند، در واقع به فرزند این مجوز را می دهند که چندین 
برابر آنها از الفاظ رکیک استفاده کند، ادامه داد: بسیاری 
از والدین مطرح می کنند که علیرغم عدم به کاربردن آنها 
از الفاظ زشت در محیط خانه اما فرزندان از الفاظ رکیک 

استفاده می کنند. 

ورود هفتگی ۵میلیون دوز 
واکسن کرونا از هفته آینده 

معاون بهداشت وزارت بهداشت با اشاره به چرایی تاخیر 
در تزریق دوز اول واکســن کرونا برای گروه های سنی 
که اخیرا اعلام شده، گفت: در این هفته واکسن جدیدی 
وارد نشد و موکول به آخر هفته شد؛ یعنی به پنجشنبه و 
از آنجایی که نوبت دوز دومی ها رسیده است، ترجیح مان 
این است که دوز دومی ها را بزنیم تا واکسیناسیون شان به 
تاخیر نیفتد و کامل شود و از شنبه هفته آینده، گروه سنی 

که نوبت دهی شدند،دوز اول شان را دریافت می کنند.
به گزارش ایسنا، دکتر علیرضا رییسی در حاشیه اجلاس 
روسای دانشگاه های علوم پزشــکی با حضور در جمع 
خبرنگاران، درباره وضعیت واکسیناســیون علیه کرونا، 
گفت: در زمینه بحث واکسیناســیون اکنون فاز یک که 
واکسیناسیون کادر بهداشت و درمان بود، تمام شد. فاز 
دو هم گروه های ســنی بودند و خوشبختانه ۸۷ درصد 
گروه سالمندی ما که افراد ۶۰ سال به بالا هستند و مورد 
نظرمان در فاز دوم بودند، واکسینه شدند. فاز سوم مربوط 
به مشاغل حساس و گروه های شغلی و همچنین بیماران 
سرطانی، دیابتی، دیالیزی و هموفیلی، تالاسمی و بیماران 
خاص بود که خوشبختانه واکسیناسیون این عزیزان هم 

تقریبا بالای ۸۰ تا ۹۰ درصد پایان پذیرفته است.
وی با بیان اینکه عملا در حــال حاضر وارد فاز چهارم 
واکسیناسیون علیه کرونا شده ایم، افزود: فاز چهارم برای 
واکسیناسیون افراد زیر ۶۰ سال بود که حدود تقریبا ۴۲ 
میلیون نفر شامل این فاز می شوند که تقریبا حدود ۸۴ تا 

۸۵ میلیون واکسن برای این فاز نیاز داریم.
ورود هفتگی ۵میلیون دوز واکسن به کشور از هفته آینده

رییسی ادامه داد: بر اساس برنامه ریزی های انجام شده، 
خوشبختانه خبر خوب این است که از هفته آینده به طور 
مستمر میزان قابل توجهی واکسن وارد کشور می شود و 
هفتگی ۵ میلیون دوز وارد کشور خواهد شد. با این حساب 
فکر می کنم در شهریور ماه با احتساب واکسن هایی که 
در حال حاضر در اختیار داریم، مجموعا حداقل ۲۰ میلیون 
واکســن در شهریور ماه و حدود ۳۰ میلیون واکسن هم 
با توجه به اقدامات خوبی که انجام شــده در مهر ماه به 
دستمان می رسد که سرعت واکسیناسیون مان بالا خواهد 

رفت.
رییســی ادامه داد: در حال حاضر به طور میانگین روزانه 
۶۴۰ تا ۶۵۰ هزار دوز واکسن داریم تزریق می کنیم و این 

قابلیت وجود دارد که این ظرفیت دو برابر شود.
وی تاکید کرد: بالاخره ما اکنون در مرحله ای هستیم که 
حدود ۲۷ میلیون دوز واکســن تزریق شده و اثربخشی 
واکســن های مختلفی که داشــتیم اعم از ســینوفارم، 
آســترازنکا، برکت و بهارات و اسپوتنیک، خوشبختانه 
اثربخشی این واکسن ها، اثربخشی مناسبی است. آمار و 
ارقامی که در زمینه افرادی که واکسینه شده اند، داریم، 
علی رغم موج دلتا که میزان ســرایت بسیار بالایی دارد، 
میزان بستری افراد واکسینه شده، نسبت به افرادی که 
در همان گروه ســنی واکسینه نشــده اند، به طور قابل 
توجهی پایین تر اســت. در عین حال خیلی هم تفاوتی 
در نوع واکســن در واکسن هایی که تاکنون تزریق شده 

مشاهده نکردیم.
عوارض واکسن در برابر عوارض ابتلا به کرونا ناچیز است
رییســی درباره عوارض واکسن های مختلف نیز گفت: 
هر واکســنی ممکن است عوارضی داشــته باشد، اما 
عمدتا عوارض بســیار خفیف است. برنامه ما این است 
که اول مهر ماه گزارش جامعی را که در زمینه عوارض 
واکسیناســیون داریم تهیه می کنیم، داشته باشیم. واقعا 
مــردم باید توجــه کنند که عوارض واکســن، در قبال 
اتفاقاتی کــه در ابتلا به کرونا رخ می دهد و میزان ابتلا 
و مرگ ومیر و مشکلاتی که ایجاد می کند، بسیار ناچیز 
است. اصلا عوارض واکسن به حساب نمی آید در مقابل 

عوارضی که از بیماری اتفاق می افتد.
وی تاکید کرد: باز هم این شــعار مهم را تکرار می کنم 
که بهترین واکسن، اولین واکسنی است که در اختیارمان 
قرار بگیرد. البته یک موضوعی هم در دنیا وجود دارد که 
از نظر من نوعی آپارتاید از سوی شرکت ها و کشورهای 
واکسن ساز است که برخی کشورهای اروپایی می گویند 
که شرط ورود افراد به کشور ما تزریق این چهار واکسن 
است، این واقعا نوعی بی عدالتی و ظلم مضاعف است. 
زمانیکه یک واکســنی مورد تایید اســت و همه دارند 
اســتفاده می کنند و برخی کشورها آن را غیرقابل قبول 
بدانند، درســت نیست و سازمان جهانی بهداشت کاملا 
مخالف این نظریه اســت که بیاییم پاســپورت واکسن 
درســت کرده و بگوییم که تنها این نوع واکســن مورد 
تایید فلان کشــور است. این موضوع حتما باید برچیده 
شــود و باید پیگیری شود. این موضوع از سوی سازمان 
جهانی بهداشت هم پیگیری شده و از کشورهای دیگر 

هم اقدام کردند.
وی ادامه داد: کشــوری مانند چین را در نظر بگیرید که 
یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون دوز واکســن زده که فرض 
کنید واکسن سینوفارم بوده است. حال باید اینطور باشد 
که بگویند ســینوفارم قابل قبول نیست و فقط واکسن 
مدرنا، آسترازنکا، جانسون اند جانسون و ... قبول است؟ 
این اصلا درست نیست و نوعی تبعیض است که حتما 
سازمان ملل، سازمان جهانی بهداشت و... حتما باید در 
قبال این موضوع تصمیم گیری کرده و واکنش نشــان 
دهد. در شــرایطی که اکنون در دنیا پاندمی وجود دارد، 
پرداختن به این نوع تبعیض به نظرم بسیار غیرعادلانه 

است.
رییسی گفت: واکسن هایی که دارد تولید می شود و مورد 
تایید سازمان های غذا و دارو قرار می گیرد و مقالات آن 
چاپ می شود و افراد آن را تزریق می کنند، باید درباره این 

موضوع تجدید نظر شود.
وی گفت: بسیار امیدوارم با واردات واکسن انبوهی که در 
راه است، بتوانیم سرعت واکسیناسیون مان را بسیار بالاتر 
برده و گروه های مدنظرمان را واکســینه کنیم. در حال 
حاضر گروه های حدود ۵۰ سال به بالا را داریم واکسینه 
می کنیم و عملا وارد فاز چهارم شده ایم. برخی استان ها 
مانند استان های مرزی ۴۰ سال به بالا را می زنیم. عشایر 
کشور را 1۸ سال به بالا واکسن می زنیم که دارد مراحل 
انتهایی اش را طی می کند. در برخی از جزایر 1۸ ســال 
به بالاها واکســینه شدند. واکسیناسیون صنایع و مراکز 
تولیدی را هم آغاز کردیم و ان شاءالله با سرعت گرفتن 
واکسیناســیون می توانیم گروه های سنی بعدی را هم 

تزریق کنیم.

رئیس قوه قضاییه گفت: دستگاه نظارتی 
باید خودش آگاه، مسئولیت پذیر، منزه و در 
برابر تخلف و آلودگی حساس باشد؛ در غیر 
این صورت خودش مشکل  آفرین خواهد 

بود.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از مرکز 
رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای که صبح امروز سه شنبه ۹ 
شــهریور در همایش سراســری قضات 
دادســرا و دادگاه عالی انتظامی قضات در 
تالار اجتماعات دیوان عالی کشور سخن 
می گفت، نیروی انسانی را سرمایه عظیم 
هر دســتگاهی دانســت و تأکید کرد هر 
اندازه فناوری در یک ســازمان پیشرفت 
کند باز هم نیروی انســانی سرمایه اصلی 

آن مجموعه است.
محسنی اژه ای گفت: انسان با همه عظمتی 
که دارد می تواند دچار هوای نفس شده و 
فریب شیطان را بخورد و به اسفل السافلین 
سقوط کند و با تهذیب و تزکیه نفس و خود 

مراقبتی به اعلی علیین برسد.
رئیس قوه قضائیه گفت: نیروی انســانی 
ســرمایه اصلی دستگاه قضاست و در این 
میان قاضی رکن محــوری دارد که همه 
ستاد و بخشی از صف در خدمت آن هستند 
تا او حکمی صادر کند که مورد رضای خدا 

و مردم باشد.
محسنی اژه ای افزود: هرگاه یک قاضی بما 
انزل الله حکم بدهــد و حق و عدل اجرا 
شــود، جریان عدالت نعمت هــا و برکات 
زیادی برای جامعه خواهد داشت؛ همانطور 
که صدور یک حکم باطل آثار سوء و منفی 
در پی دارد.رئیــس قوه قضائیه صیانت از 
گوهر گرانبها و ارزشمند نیروی انسانی را 
دانست  نظارتی  وظیفه مهم دستگاه های 
و بخشــی از این صیانت را در گرو فراهم 
کردن فضای مناسب و سالم برای خدمت 
عنوان کرد.محسنی اژه ای با بیان اینکه گام 
اول صیانت از نیروی انسانی ایجاد فضای 
ســالم و غیر آلوده برای خدمت اوســت، 
افزود: اگر فضا برای کار قضات مناســب 
و به دور از هرگونه آلودگی نباشد و زمینه 
رشــد و تعالی او فراهم نباشد و تجارب و 
اطلاعات قاضی بروز رســانی نشــود و 
بخواهد از همان روش های گذشته استفاده 

کند، در این شرایط جواب نمی دهد.
رئیس قوه قضائیه گام دوم صیانت از نیروی 
انسانی را درمان عنوان کرد و گفت: اگر با 

وجود فضای سالم برای کار، نیروی انسانی 
دچار لغزش و خطا شــد و فریب شیطان 
و هوای نفس را خــورد باید بلافاصله به 

مداوای او پرداخت.
وی با اشــاره به اهمیت تشخیص دقیق 
علت عارضه و تجویز نســخه درســت 
درمان، در عین حال اراده نیروی انســانی 
برای ارائه خدمت صادقانه را مهم دانست 
و گفت: هرچه فضا مناسب باشد، اما قاضی 
و کارمند ما به هشــدارها و تذکرات توجه 
نکند و به تذکرات و علائم هشداردهنده و 
خطرناکی پیچ و سرعت مطمئنه توجه نکند 
سقوط می کند و درمان او بی اثر یا کم اثر 
خواهد بود.محسنی اژه ای جراحی را مرحله 
بعدی سالم سازی در یک دستگاه دانست 
و گفت: اگر کار به جایی رسید که حضور 
یک فرد در سازمان امکان پذیر نباشد، نباید 
احساساتی برخورد شود چرا که اغماض در 
برابــر فرد خاطی به جامعه و اعتماد و باور 

مردم و همکارانش لطمه می زند.
رئیس قوه قضائیه با تأکید بر نظارت مستمر 
سازمانی بر نیروی انسانی از زمان گزینش 
و جــذب تا پایان خدمت تأکید کرد: اینکه 
بگوییم مــا تقوا داریم و به ســمت گناه 
نمی رویم کافی نیست و باید در برابر هوای 
نفس و شیطان قدرت دافعه داشته باشیم تا 
وقتی گناه به سمت ما آمد یا به سمت گناه 

دعوت شدیم دچار لغزش نشویم.
رئیس قوه قضائیه در ادامه به دستگاه های 
نظارتی در قوه قضائیه توصیه کرد که در 
گام اول نیروهای شایســته و پاکدســت 

مجموعه را به طور دقیق شناســایی کرده 
و از آن ها به طور همه جانبه حمایت کنند.

وی تصریح کرد: قاطبه همکاران دستگاه 
قضا افراد شایســته و خدوم هســتند که 
با انگیزه و تلاش و بر اســاس خواست و 
اراده الهی عمل می کنند که باید حمایت و 
تکریم شوند.محسنی اژه ای همچنین تأکید 
کرد که در مرحله بعد باید با تقویت نظارت 
از ســوی مدیران و تــلاش برای تقویت 
نیروی انســانی در همه ابعاد برای ارتقای 
هرچه بیشتر ســلامت مجموعه دستگاه 

قضائی گام برداشته شود.
وی بــا بیــان اینکه نظــارت مدیران بر 
مجموعه بخش قابل توجهی از مشکلات 
و مســائل را حــل می کند، افــزود: باید 
نیروهای شایسته، مســتعد و دارای شأن 
قضائی را شناســایی کنیم و ارتقا دهیم و 
در مدیریت ها و مسئولیت ها از آن ها بهتر 

بهره ببریم.
رئیس قوه قضائیه بر لزوم یکپارچه سازی و 
هماهنگی فعالیت بخش های نظارتی درون 
دستگاه قضا نیز تأکید کرد و این کار را در 

جهت بهبود نظارت مؤثر دانست.
وی در عیــن حال گفت که این مســئله 
از ســوی معاونــت اول قــوه قضائیه در 
دســت پیگیری است تا ساز و کاری برای 
هماهنگی و هم افزایی بخش های نظارتی 

قوه قضائیه طراحی شود.
محســنی اژه ای در بخــش دیگــری از 
سخنانش با بیان اینکه بعضی از آلودگی ها 
قابل تحمل نیست، بر تسریع در رسیدگی 

به ایــن موارد تأکید کــرد و گفت: وقتی 
گزارش و مسئله ای مطرح می شود باید فوراً 
به آن رسیدگی شود تا صحت یا نادرستی 

آن مشخص و تعیین تکلیف شود.
وی ادامــه داد: اینکــه گفته شــود یک 
قاضی، مرتکب خطا یا تخلف شــده و به 
آن ها رسیدگی نشده نشان می دهد که یا 
گزارشات غلط بوده یا آنکه ما نتوانسته ایم 
آن را اثبات کنیم و این خوب نیســت که 
در کشاکش شایعات و گزارشات، موضوع 

مبهم بماند.
رئیس قوه قضائیه بر ضرورت تعیین تکلیف 
سریع قضات معلق از خدمت تاکید کرد و 
افزود: اگر درباره فردی که تعلیق شده به 
سرعت تصمیم گیری نشود برای او، خانواده 
و همکارانش و دستگاه قضائی تبعات دارد.

محســنی اژه ای بر لزوم سلامت دستگاه 
نظارتــی نیز تأکید کرد و گفت: دســتگاه 
آگاه، مسئولیت پذیر،  باید خودش  نظارتی 
منزه و در برابر تخلف و آلودگی حســاس 
باشد؛ در غیر این صورت خودش مشکل 

آفرین خواهد بود.
رئیس قوه قضائیه افزود: اگر بیماری به یک 
پزشــک مراجعه کند که ببیند آن پزشک 
خودش درگیر همان بیماری اســت قطعاً 
نسخه او اثر نخواهد داشت و برای بیماران 

دیگر هم ذهنیت ایجاد می کند.
وی گفت: اگر خدای ناکرده یک دستگاه 
نظارتــی در برخورد با یــک فرد متخلف 
خودش درست رفتار نکند و ادبیات خوبی 
نداشته باشــد و یا کار او را با تأخیر انجام 

دهد یا غیر شفاف عمل کند، کارش قطعاً 
اثر نخواهد داشت.

محسنی اژه ای بر همین اساس تأکید کرد 
که هرچه از یک قاضی انتظار می رود که 
درست عمل کند و رأی دقیق بدهد، بیش 
از آن از دستگاه های نظارتی انتظار است که 
در تشخیص موضوع و نحوه رسیدگی به 
آن و صدور حکم دقت داشته باشند تا رأیی 

که می دهد به راحتی نقض نشود.
پیش از ســخنان رئیس دســتگاه قضا، 
آزاد  موحدی  حجت الاسلام والمســلمین 
دادستان دادسرای انتظامی قضات به ارائه 
گزارشــاتی در حوزه های انتظامی، نظارت 
و ارزشــیابی، اجرای احــکام و همچنین 

کمیسیون صلاحیت پرداخت.
وی با اشــاره به شدت گرفتن روند مبارزه 
با فساد درون قوه قضائیه عنوان کرد: باید 
جلوی فســاد را از سرچشــمه گرفت و از 
همان ابتدا اجازه ورود افراد فاسد به دستگاه 

قضائی را نداد.
مرتضوی  والمســلمین  حجت الاســلام 
مقــدم رئیس دیوان عالی کشــور نیز در 
این نشســت، بر ضــرورت وجود وحدت 
رویه میان دادسراها و دادگاه های انتظامی 

قضات تاکید کرد.
حجت الاسلام والمســلمین  همچنیــن 
منتظری دادستان کل کشور در این نشست 
با اشاره به انجام نظارت های دادستانی کل 
بر عملکرد قضات سراســر کشور گفت: 
هیئت های ویژه دادســتانی کل کشور به 
صورت منظم و مستمر، هر ماه به یک یا 
دو استان ســفر کرده و عملکرد قضات را 

مورد بررسی قرار می دهند.
وصالی رئیس شعبه سوم دادگاه انتظامی 
قضات نیــز در این نشســت بر ضرورت 
نظارت و استمرار آموزش ها و راهنمایی ها 
برای قضات تاکید کرد و خواستار سرکشی 
رؤسای کل دادگستری استان ها به محل 

کار قضات و بررسی وضعیت آن ها شد.
همچنین حجت الاســلام زرندی مسئول 
واحد نظارت و ارزشــیابی استان خراسان 
رضوی در این نشست بر ضرورت آسیب 
شناســی عملکرد قضــات متخلف برای 
جلوگیری از تخلفات احتمالی سایر قضات 
تاکید کرد و کسب اطلاعات از ارباب رجوع 
پرونده هــا اعم از متهم، شــاکی، وکلا و 
کارشناسان را یکی از روش های بسیار مؤثر 

در نظارت بر عملکرد قضات دانست.

حجت الاسلام محسنی اژه ای:

دستگاه نظارتی باید منزه و در برابر تخلف و آلودگی حساس باشد

اخبار

عضو شورای اسلامی شــهر تهران نسبت به نحوه 
کار هیات های رســیدگی به تخلفــات اداری، انتقاد 
کــرد و گفت: باید از صدور احکام در این شــرایط 

گذار شهرداری جلوگیری شود.
به گزارش خبرنگار مهر، ناصر امانی عضو شــورای 
شــهر تهران در تذکری در ارتباط با اوضاع آشــفته 
شــهرداری در ایــن دوره گذار گفــت: اتفاقاتی در 
ســطح شــهر می افتد که به ما منعکس می شود که 

است. نگرانی  باعث 
وی اظهار داشــت: ساخت و ســازهای غیرمجاز در 
حال رخ دادن است که در مناطق با عکس و مستند 

به دســت من رسیده اســت. برای مثال در خیابان 
ســیمون بولیوار ظرف ۲۴ ســاعت اطــراف زمینی 

دیوار کشیده شده است.
امانی از سرپرست شهرداری خواست توجه ویژه ای 

این تخلفات کند. به 
وی از نحــوه کار هیأت های رســیدگی به تخلفات 
اداری، هــم انتقاد کرد و گفت: باید از صدور احکام 
در این شرایط جلوگیری شود چراکه برخی اعضای 
هیأت هــای اداری بــا تخلفات با شــائبه سیاســی 
برخورد می کننــد و در افراد حس انتقام گیری ایجاد 

شده است.

این عضو شــورای شــهر نســبت به تبعیض اتفاق 
افتاده برای آتش نشانان تهران با سایر نقاط کشور 
نیــز انتقاد کرد و گفت: براســاس قانون مشــاغل 
ســخت با ۲۰ ســال ســابقه بازنشســت می شوند 
و حقــوق و مزایای ۳۰ ســاله می گیرنــد اما آتش 
نشــانان تهرانی چــون تابع صندوق بازنشســتگی 
هستند با ۵ ســال ارفاق بازنشســته می شوند و به 
انــدازه ۲۵ روز از ماه حقوق دریافــت می کنند که 
این عادلانه نیســت این افراد به دلیل تعدد حوادث 
 در تهران 1۰ برابر همکارانشــان در دیگر استان ها 

می کنند. فعالیت 

رسیدگی به تخلفات اداری در دوره گذار شهرداری را متوقف کنید
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارانرژی

انتقال آب سد نسا در بم 
معطل ۵ کیلومتر لوله گذاری 

است
 نماینده مردم شهرستان های شرقی استان کرمان 
در مجلس با بیان اینکه انتقال آب سد نساء در بم 
معطل پنج کیلومتر لوله گذاری است گفت: اعتبارات 
خوبی در بودجه گذاشــته شده و این پروژه بزودی 

افتتاح خواهد شد.
به گزارش ایرنا حجت الاسلام و المسلمین موسی 
غضنفرآبادی روز سه شنبه در نشست خبری درباره 
وضعیت انتقال آب سد نساء به بم و بروات تصریح 
کرد: اعتبارات خوبی برای پروژه انتقال آب سدنساء 
به بم و بروات در بودجه 1۴۰۰ گذاشته شده است 
و این پروژه به زودی به بهره برداری خواهد رسید، 

حتی اگر تصفیه نشده باشد.
وی افزود: طبق قول وزارت نیرو انتقال آب ســد 
نســاء باید تا پایان دولت دوازدهم انجام می شــد 
که متاسفانه به تاخیر افتاده است اما ظاهراً لوله ها 

خریداری شده ولی منتقل نشده است.
غضنفرآبادی بیان کرد: حدود پنج کیلومتر از طرح 
انتقال آب سدنســاء باقی مانده است که در اولین 
فرصــت خدمت وزیر نیرو خواهم رســید و پیگیر 
مشــکلات بوجود آمده در تاخیر بهره برداری این 

پروژه خواهم شد.
نماینده مردم شهرستان های بم، نرماشیر، فهرج و 
ریگان در مجلس ادامه داد: اخذ مصوبه انتقال آب 
از سدنساء به بم و بروات با اعتباری بیش از یکهزار 
میلیارد تومان از مهمترین اقدامات انجام شــده در 

شهرستان های شرقی استان کرمان بوده است.
به گفته وی بعد از انتقال آب سدنساء به بم و بروات 
این انتقال شامل دیگر شهرستان های شرقی استان 

)نرماشیر، فهرج و ریگان( نیز خواهد شد.
نماینده مردم شهرســتان های شــرقی استان در 
مجلس شورای اسلامی درباره دوبانده شدن جاده 
روداب غربی که مدت ها مسکوت مانده است ادامه 
داد: زمانی که شانه های محور روداب غربی زده شد 
بنده مسئولیتی نداشتم اما با پیگیری و رایزنی انجام 
شــده اعتبار 1.۵ میلیاردی به این پروژه اختصاص 
یافت که با ایــن مبلغ حداقل تعریض این جاده را 

می توان انجام داد.
غضنفرآبادی درباره دوبانــده کردن جاده دارزین-
دهبکری نیز خاطرنشان کرد: هشت سال قبل که 
بنده نماینده مــردم در مجلس بودم اعتباری برای 
دوبانده شــدن این جاده اختصاص داده شــد اما 

متاسفانه وصول نشد.
وی اظهارداشــت: اکنــون به دنبــال تکمیل پل 
دهبکری هســتیم و بعد از اتمام این پروژه دوبانده 
کردن جــاده دارزین- دهبکــری را نیز پیگیری 

خواهیم کرد.
نماینده مردم در مجلس شــورای اسلامی تامین 
چهار دستگاه اکسیژن ساز و یک دستگاه ام آر آی 
)MRA(مارک زیمنس در شرایط بحرانی کرونا 
برای بیمارستان پاستور بم را از دیگر اقدامات مهم 

در شرق استان کرمان دانست.
وی درباره دغدغه مردم در مورد کوچه های خاکی 
بم نیز یادآور شد: ۴۰ میلیارد تومان اعتبار از شرکت 
بازآفرینی شــهری وزارت راه و شهرســازی برای 
آسفالت بافت فرسوده شهرستان بم گرفته شد که از 
این مبلغ ۲۴ میلیارد به صورت اسناد و برای خرید 
قیر است که این امر تحول بسیار بزرگی در بحث 
آسفالت کوچه ها و خیابان های شهرستان بم ایجاد 

خواهد کرد.
نماینده مردم شهرســتان های بم، نرماشیر، فهرج 
و ریگان در مجلس درباره کابینه رئیس جمهوری 
نیز گفت: کابینه ایشان تخصصی است و امیدواریم 
با تلاش ها، پیگیری ها و هماهنگی هایی که بین 
کابینه و مجلس وجود دارد بتوانیم شــاهد خدمات 
خوبی در دولت سیزدهم باشیم و دغدغه های مردم 

در زمینه اشتغال و تورم برطرف شود.
وی درباره نرخ خرما و مشکلات نخلداران نیز گفت: 
نرخ خرما در فصل برداشــت تقریباً خوب است و 
کیلویی ۲۸ تا ۳۰ هزار تومان به فروش می رسد که 

امیدواریم این نرخ بالاتر هم برود.
غضنفرآبادی درباره آفت زنجره خرما نیز بیان کرد: 
هشت سال قبل که نماینده مردم در مجلس بودم 
۴ میلیارد اعتبار برای مبارزه با این آفت گرفته شد 
اما متاســفانه این آفت مجدد طغیان کرده است؛ 
همچنیــن در وزارت جهاد کشــاورزی دولت قبل 
درخواست تشــکیل کمیته برای حل این مشکل 
داده شد تا بتوانیم یک مبارزه غیرسمّی با این آفت 
داشته باشیم که امیدواریم در دولت جدید این امر 

تسریع یابد.
وی اظهارداشــت: آفت زنجره خرما و خشکیدگی 
خوشه خرما از مهمترین آفت هایی هستند که به 

نخلداران خسارت های زیادی وارد می کنند.
غضنفرآبادی درباره وجود ریزگردها در شرق استان 
کرمان گفت: اقدامات زیادی در این زمینه صورت 
گرفته است از جمله بحث بادشکن ها، مالچ باشی، 
بیابان زدایی یــا جنگل زایی که در تمام این موارد 

کارهای خوبی انجام شده است .
به گفته وی درخت کاری بعد از خواجه عســکر تا 
ابارق و برج اکرم، مالچ پاشــی در فهرج و ریگان و 
اجرای ۴ کیلومتر بادشــکن در دارستان در کاهش 
این ریزگردها موثر بــوده اما باید بدانیم منطقه ما 
توفانی اســت و خشکسالی های اخیر از مهمترین 
دلایل این ریزگردها است .نماینده مردم در مجلس 
شورای اســلامی بیان کرد: سهمیه بومی دانشگاه 
فرهنگیان در سراسر کشــور توسط شورای عالی 
انقلاب فرهنگی برداشــته شده و این مشکل تنها 

مخصوص شرق استان کرمان نبوده است.
غضنفرآبادی تاکیدکرد: مجوز تاســیس دانشگاه 
فرهنگیان به شهرستان ها داده نمی شود اما پیگیر 
یک نمایندگی در بم هستیم که تاکنون موفق نشده 

ایم.

برنامه ریزی برای شناسایی 
ذخایر جدید گاز در پارس 

جنوبی
 مدیر مهندسی نفت و گاز شرکت نفت و گاز پارس از 
تلاش برای شناسایی بخش های توسعه نیافته میدان 
گازی پارس جنوبی برای حفظ و نگهداشت تولید از 
این میدان مشترک خبر داد و گفت: جبران کاهش 
تولید گاز، از طریق حفاری چاه های جدید در دستور 

کار قرار دارد.
به گزارش شرکت نفت و گاز پارس، »علی اکبر ماجد« 
با اشاره به رسالت مدیریت مهندسی نفت و گاز این 
شرکت برای حفظ و نگهداشت تولید از میدان گازی 
پارس جنوبــی و حفظ ایمنی و یکپارچگی چاه های 
تولیدی از این میدان، گفــت: فرآیندهای مقدماتی 
حفاری یک حلقه چاه تحدیدی - توصیفی در بخش 
شــمالی این میدان انجام شده است و انتظار می رود 

عملیات اجرایی آن تا پایان شهریورماه آغاز شود.
وی مطالعه و ارائه راهکارهــای لازم برای افزایش 
ظرفیــت تولیدی چاه ها، شناســایی چاه های دارای 
مشــکل تولید، تعریف و اجرای برنامه های عملیاتی 
مورد نیاز با هدف بهبود توان تولید در چاه های میدان 
گازی پارس جنوبــی را از جمله مهم ترین وظایف 
مدیریت مهندســی نفت و گاز شــرکت نفت و گاز 
پارس برشمرد و اظهار کرد: در همین زمینه، عملیات 
مشبک کاری لایه K1 در 1۳ حلقه چاه، اسیدکاری 
گسترده در 1۸ حلقه چاه تولیدی و تعمیر چاه شماره 
۲ ســکوی SPD۵ در سال های گذشته انجام شد 
که در نتیجه دوره پایدار تولید سکوهای SPD۵ و 

SPD۸ بیش از ۲ سال افزایش یافت.
مدیر مهندسی نفت و گاز شرکت نفت و گاز پارس 
همچنین از تکمیل عملیات ایمن ســازی، تعمیر و 
 SPD1۸B تولید دوباره چاه شــماره ۸ ســکوی
خبر داد و گفت: پــس از دریافت مجوزهای لازم از 
هیئت مدیره شرکت ملی نفت ایران، در فروردین ماه 
امسال با اســتقرار دکل حفاری در موقعیت سکوی 
SPD1۸B واقــع در خلیج فارس، عملیات تعمیر 
چاه شــماره ۸ این سکو آغاز شد و در مدت زمان ۵۰ 

روز با موفقیت پایان یافت.
ماجد با بیان اینکه وجود نشــتی گاز و افزایش فشار 
آن، حتی در بیرونی ترین فضای حلقوی چاه شماره 
۸ ســکوی SPD1۸B، تعمیر چاه را از منظر فنی 
با چالش های پرشماری روبه رو کرده بود، یادآور شد: 
بیم آن می رفت که نشت گاز از لوله های جداری این 
چــاه، خطرهای تعمیر و برقراری دوباره تولید از چاه 
را به حدی بالا برده باشــد که راهی جز رهاسازی و 
ترک دائمی چاه مورد اشاره باقی نگذارد، اما با انجام 
تعمیرات جامع روی چاه یادشده، ضمن قرار گرفتن 
سطح ایمنی و یکپارچگی چاه در شرایط عادی، توان 
تولیــد از ســکوی SPD1۸B، روزانه ۲ میلیون 

مترمکعب افزایش یافت.
عضو هیئت مدیره شرکت نفت و گاز پارس، شناسایی 
و توصیف بخش های توسعه نیافته میدان گازی پارس 
جنوبی را از دیگر سناریوهای تبیین شده برای حفظ 
و نگهداشــت تولید از این میدان مشترک برشمرد و 
اظهار کرد: با توجه به کاهش طبیعی فشــار مخزن 
گازی میدان پارس جنوبی در پی تولید از آن در ۲۰ 
سال گذشــته و در نتیجه کاهش اجتناب ناپذیر نرخ 
تولید گاز از این مخزن در ســال های آینده، توسعه 
بخش های توســعه نیافته میدان پارس جنوبی را از 
طریق حفاری چاه های تحدیدی و توصیفی جدید، 
به منظور جبران کاهش تولید گاز، در دستور کار  قرار 

گرفته است.
وی افــزود: در همین ارتبــاط و با هدف بهره مندی 
حداکثــری از ظرفیت هــای مــازاد پالایشــی و 
زیرساخت های تأمین شده در دریا و خشکی، حفاری 
یک حلقه چاه در ســاختمان زمین شناسی یلدا )در 
بخش شرقی میدان گازی پارس جنوبی( با نظارت 
کارفرمایی مدیریت اکتشاف شرکت ملی نفت ایران، 
در پارسال انجام شد که نتایج آن از طریق مدیریت 

اکتشاف اعلام می شود.

بالاترین درجه اعتباری مالی 
به شرکت پتروشیمی پارس 

اعطا شد
شرکت پتروشیمی پارس با دریافت دو رتبه اعتباری 
در زمینه های متفاوت موفق به کســب بالاترین 

درجه  اعتباری  مالی در ایران شد.
به گزارش شــرکت پتروشــیمی پارس، شرکت 
رتبه بندی اعتباری »پایا« بر اساس بررسی داده های 
کمی  شــامل  صورت هــای مالی و نســبت های 
مالی مســتخرج از آن و ویژگی های کیفی، شامل 
ارزیابی های مربوط به فعالیت های شرکت،  حاکمیت 
 شرکتی، محیط عملیاتی، تأمین مالی و سوابق آن 
و نیز تحلیل فضای کلان اقتصادی، کســب و کار 
و صنعت مربوطه، رتبه  اعتباری  بلندمدت - AA  با 
دورنمای باثبات و رتبه اعتباری کوتاه مدت +  A1  با 
درجه سرمایه گذاری را به شرکت پتروشیمی پارس 

  )سهامی  عام( تخصیص داد. 
بر اســاس واژه نامــه تعاریف شــرکت رتبه بندی 
اعتباری »پایا«، در این طبقه از رتبه اعتباری بلند 
مدت، ظرفیت ایفای  تعهدهای  مالی در سطح بسیار 

بالاست. 
دورنمــای رتبه اعتباری »پایا« اظهارنظر در مورد 

مسیر احتمالی رتبه اعتباری در میان مدت است. 
دورنمای باثبات به آن معناســت که احتمال دارد 
رتبــه اعتبــاری در آینده قابــل پیش بینی تغییر 

نمی کند.
شــایان یادآوری اســت که تحلیل های کمی بر 
اســاس صورت های مالی حسابرســی شــده و 
یادداشــت های همراه آن برای ســال های مالی 
منتهی  به  اســفند 1۳۹۷، 1۳۹۸ و 1۳۹۹ و دیگر 
اطلاعات ارائه شــده از سوی شرکت پتروشیمی 

پارس )سهامی عام( انجام شده است. 

مدیر مهندســی نفت و گاز شرکت نفت 
و گاز پــارس ضمن تشــریح اقدام های 
انجام شده برای حفظ و نگهداشت تولید از 
میدان گازی پارس جنوبی، از برنامه ریزی 
برای آغاز عملیات حفاری یک حلقه چاه 
جدید در بخش شمالی این میدان مشترک 

خبر داد.
به گزارش شــرکت نفــت و گاز پارس، 
علی اکبر ماجد با اشاره به رسالت مدیریت 
مهندسی نفت و گاز این شرکت برای حفظ 
و نگهداشــت تولید از میدان گازی پارس 
جنوبی و حفظ ایمنی و یکپارچگی چاه های 
تولیدی از این میــدان، گفت: فرآیندهای 
مقدماتی حفاری یک حلقه چاه تحدیدی - 
توصیفی در بخش شمالی این میدان انجام 
شده است و انتظار می رود، عملیات اجرایی 

آن تا پایان شهریورماه آغاز شود.
وی مطالعه و ارائه راهکارهای لازم برای 
افزایش ظرفیت تولیدی چاه ها، شناسایی 
چاه های دارای مشــکل تولیــد، تعریف 
و اجرای برنامه هــای عملیاتی مورد نیاز 
با هدف بهبــود توان تولیــد در چاه های 
میــدان گازی پارس جنوبــی را از جمله 
مهم ترین وظایف مدیریت مهندسی نفت 
و گاز شــرکت نفت و گاز پارس برشمرد 
و اظهــار کرد: در همیــن زمینه، عملیات 
مشــبک کاری لایه K1 در 1۳ حلقه چاه، 
اسیدکاری گسترده در 1۸ حلقه چاه تولیدی 
و تعمیر چاه شماره ۲ سکوی SPD۵ در 

ســال های گذشته انجام شد که در نتیجه 
دوره پایدار تولید ســکوهای SPD۵ و 

SPD۸ بیش از ۲ سال افزایش یافت.

دوباره چاه سکوی  تولید  و  تعمیر 
SPD18B

مدیر مهندســی نفت و گاز شرکت نفت 
و گاز پارس همچنین از تکمیل عملیات 
ایمن ســازی، تعمیر و تولید دوباره چاه 
شــماره ۸ ســکوی SPD1۸B خبر 
داد و گفــت: پس از دریافت مجوزهای 
ملــی  از هیئت مدیــره شــرکت  لازم 
امســال  فروردین ماه  در  ایــران،  نفت 
با اســتقرار دکل حفــاری در موقعیت 

ســکوی SPD1۸B واقــع در خلیج 
فــارس، عملیات تعمیر چاه شــماره ۸ 
این ســکو آغاز شد و در مدت زمان ۵۰ 
روز با موفقیت پایان یافت.ماجد با بیان 
اینکه وجود نشــتی گاز و افزایش فشار 
آن، حتی در بیرونی ترین فضای حلقوی 
 ،SPD1۸B چاه شــماره ۸ ســکوی
تعمیر چاه را از منظر فنی با چالش های 
یادآور  بــود،  کرده  روبه رو  پرشــماری 
شــد: بیم آن می رفت که نشت گاز از 
لوله هــای جداری این چــاه، خطرهای 
تعمیــر و برقراری دوبــاره تولید از چاه 
را بــه حدی بالا برده باشــد که راهی 
جز رهاســازی و تــرک دائمــی چاه 

مورد اشــاره باقی نگــذارد، اما با انجام 
تعمیرات جامع روی چاه یادشده، ضمن 
قرار گرفتن ســطح ایمنی و یکپارچگی 
چاه در شــرایط عادی، تــوان تولید از 
سکوی SPD1۸B، روزانه ۲ میلیون 

مترمکعب افزایش یافت.
وی همچنیــن از آغــاز عملیات تعمیر 
یکی دیگــر از چاه هــای گازی میدان 
پارس جنوبی در موقعیت فاز ۲1 خبر داد 
و گفت: تعمیر چاه شــماره یک سکوی 
SPD۲1 به دلیل وجود فشار نامتعارف 
دالیــز آغاز شــده اســت و پیش بینی 
 می شــود تــا پایــان آبان ماه امســال 

پایان یابد.

برنامه ریزی برای شناسایی ذخایر 
جدید گاز در پارس جنوبی

عضــو هیئت مدیره شــرکت نفت و گاز 
پارس، شناســایی و توصیف بخش های 
جنوبی  پارس  گازی  میدان  توسعه نیافته 
را از دیگر ســناریوهای تبیین شده برای 
حفظ و نگهداشــت تولید از این میدان 
مشترک برشــمرد و اظهار کرد: با توجه 
بــه کاهش طبیعی فشــار مخزن گازی 
میدان پــارس جنوبی در پی تولید از آن 
در ۲۰ ســال گذشته و در نتیجه کاهش 
اجتناب ناپذیــر نــرخ تولیــد گاز از این 
مخزن در سال های آینده، این مدیریت 
توصیف و توسعه بخش های توسعه نیافته 
میدان پارس جنوبی را از طریق حفاری 
چاه هــای تحدیــدی و توصیفی جدید، 
به منظــور جبران کاهــش تولید گاز، در 

دستور کار خود قرار داده است.
وی افزود: در همیــن ارتباط و با هدف 
بهره منــدی حداکثــری از ظرفیت های 
مازاد پالایشــی و زیرساخت های تأمین 
شــده در دریا و خشــکی، حفاری یک 
حلقه چاه در ساختمان زمین شناسی یلدا 
)در بخش شــرقی میــدان گازی پارس 
جنوبی( با نظــارت کارفرمایی مدیریت 
اکتشاف شــرکت ملی نفت ایران، طی 
پارسال انجام شد که نتایج آن از طریق 

مدیریت اکتشاف اعلام می شود.

با هدف حفظ و نگهداشت تولید

حفاری های جدید در میدان گازی پارس جنوبی آغاز می شود

اخبار

مجری طرح بهینه سازی شرکت توانیر از طرح تعویض 
1۰ هزار چراغ بخار جیوه 1۲۵ وات با چراغ های پربازده 
LED در شهر تهران، با بهره گیری از شیوه ای متفاوت 

در قراردادهای بورس انرژی خبر داد.
بــه گزارش خبرگزاری مهر به نقل از توانیر، مســعود 
خانی مجری طرح بهینه سازی این شرکت گفت: برای 
اجرای دستورالعمل صدور و مبادله گواهی برای سرمایه 
گذاران طرح های بهینه سازی مصرف انرژی ابلاغی 
معاونت برق و انرژی وزارت نیــرو، اجرای طرح های 
بهینه سازی مصرف برق با استفاده از گواهی مبادلات 

مستقیم برق را در دستور کار خود قرار داده ایم.

وی افــزود: به همین منظور اولین فراخوان ســرمایه 
گذاری در طرح های بهینه ســازی مصرف انرژی در 
زمینه اصلاح روشنایی معابر با هدف تعویض 1۰ هزار 
چراغ بخار جیوه 1۲۵ وات کم بازده با چراغ های پربازده 
LED در شــهر تهران برگزار و ســرمایه گذار برنده 

مشخص و موافقت نامه مربوطه مبادله شد.
مجری طرح بهینه ســازی شرکت توانیر توضیح داد: 
این مورد با قرارادهایی که تا کنون برای صرفه جویی 
مصرف منعقد شده، متفاوت است؛ چرا که موافقت نامه 
مذکور فاقد مبلغ بوده و شــرکت توانیر در ازای صرفه 
جویی ناشی از اجرای طرح »گواهی مبادلات مستقیم 

برق« به نام ســرمایه گذار صادر می کند که به موجب 
آن سرمایه گذار مجاز به خروج از تعرفه مربوطه و خرید 
برق از بورس انرژی و یا انعقاد قرارداد با نیروگاه است.

خانــی ادامه داد: همچنین این گواهی قابل تخصیص 
به تمامــی کاربری های رایج از جمله تجاری، خانگی، 
اســتخراج رمزارزها، کشــاورزی و … است و دارنده 
گواهی مجــاز خواهد بود در دوره اســتفاده )محدوده 
زمانی( و به میزان انرژی مندرج در آن از بورس انرژی 
یا از طریق انعقاد قرارداد با مالک نیروگاه، برق خریداری 
و با پرداخت هزینه های مربوط، در محل و زمان مورد 

نظر دریافت و مصرف کند.

10 هزار چراغ پرمصرف خیابانی جایگزین می شوند

وزیرنیروتاکیدکرد:

میثاقهمگانیبرایتامینآبوبرقپایدارمردم

عضوکمیسیونانرژیمجلس:

اسلامیتجربهوتوانموفقیتدرسازمانانرژیاتمیرادارد

وزیر نیرو گفت: احترام به سرمایه های انسانی 
با هر اعتقاد و سلیقه یک اصل بوده و مهم این 
است که دل او برای خدمت به مردم و اعتلای 

انقلاب و کشور می تپد.
به  گزارش ایسنا، علی اکبر محرابیان امروز در 
جمع کارکنان حوزه ستادی وزارت نیرو با بیان 
اینکه دولت سیزدهم در شرایط سختی در حوزه 
آب و برق کار خود را آغاز می کند، اظهار داشت: 
به رغم تلاش ها و خدمات بسیار فراوانی که در 
سال های پس از انقلاب در حوزه آب و برق به 
کشور ارائه شده و رشد و پیشرفت فوق العاده 
خوبی در این زمینه رخ داده است، اما در شرایط 

فعلی زمینه  بــرای انجام یک خدمت بزرگ تر 
فراهم شده است.

وی افزود: دولت سیزدهم با شعار کار جهادی 
و خدمت به مــردم کار خودش را آغاز کرده و 
برنامه پیشنهادی ارائه شده به مجلس برنامه ای 

سنگین و خدمتی بزرگ است.
محرابیان خطاب به کارکنان حوزه ســتادی 
وزارت نیــرو گفت: در همین جا عهد و میثاق 
می بندیم کــه دوش به دوش همدیگر تلاش 
کنیم تا بتوانیم آب و برقی پایدار و مطمئن را 

به مردم ارائه کنیم.
وی با اشاره به فرمایشــات اخیر مقام معظم 

رهبری در دیدار با دولت سیزدهم به مناسبت 
هفته دولت یادآور شــد: یکــی از محورهای 
صحبت رهبری، مردم داری بود که مهم ترین 
رکن خدمت رســانی برای یک دولت اســت. 
مــردم داری در نگاه دینــی و انقلابی، اصل 
خدمت رســانی اســت.وی با بیان اینکه یکی 
دیگــر از محورهای فرمایشــات مقام معظم 
رهبری موضوع عدالت ورزی اســت، تصریح 
کرد: در فلسفه انقلاب اسلامی، ایجاد عدالت 
بین طبقات مختلف جامعه مدنظر بوده که در 
برخی بخش ها موفقیت هایی کسب شده و در 
بخشی از حوزه های اقتصادی متاسفانه فاصله 

زیادی با معیارها و شاخص ها داریم.
محرابیان افزود: محور ســوم، موضوع فساد 
ســتیزی اســت که مقام معظــم رهبری بر 
این موضوع تاکید داشــتند. فساد ستیزی به 
معنای مبارزه با روش هــای عقلایی، علمی 
و ســاختارهای مناســب جهت جلوگیری از 
مراکز تولید فســاد و تولید رانت اســت. یکی 
از برنامه هایی که به اتفــاق همکاران در این 
دوره دنبال خواهیم کرد شناســایی گلوگاه ها 
و مراکزی اســت که به وسیله آنها تولید فساد 
می شود. در زمینه فســاد در عین حالی که با 
مصادیق مقابله کنیم، می بایست مراکز تولید 

فساد را شناسایی کرده و نسبت به حذف آنها 
اقدام کنیم.وزیر نیرو با اشاره به اهمیت منابع 
انسانی تاثیرگذار خاطرنشان کرد: موفقیت یک 
ســازمان در گرو همدلی و درک متقابل بین 
نیروها و سرمایه های انسانی آن سازمان است.

محرابیان بــا بیان اینکه میثاق ما باهم میثاق 
کار و خدمت رســانی است، اضافه کرد: وزارت 
نیرو در این سال ها خدمات عظیمی را به مردم 
و کشــور خود ارائه کرده، لیکن امروز شرایط 
می طلبد که کمر همت را محکم تر بســته و 
خدمــات خودمان را گســترده تر کنیم تا طی 
زمانی کوتاه شاهد اعتلای این خدمات باشیم.

 عضو کمیســیون انرژی مجلس شــورای 
اسلامی، رییس جدید سازمان انرژی اتمی را 
فردی باتجربه و آشنا به معاهدات بین المللی 
دانســت که توانایی موفقیت در این حوزه را 
دارد و در زمان کوتاهی به امورات ســازمان 

تسلط خواهد یافت.
فریــدون عباســی دوانی در گفــت و گو با 
خبرنگار سیاسی ایرنا درباره انتخاب »محمد 
اســلامی« به عنوان رییس جدید ســازمان 
انرژی اتمی کشــور گفت: دکتر اســلامی با 
توجه به ســابقه ای که در حوزه های مختلف 
داشــتند و در مجامــع بیــن المللــی برای 
امضای قراردادهای مختلف شــرکت کردند 
و مشاوره هایی که دراین زمینه از دانشگاه ها 
و کارشناســان انرژی اتمی می توانند بگیرند، 
مشکل خاصی در این زمینه نخواهند داشت.

رییس اســبق ســازمان انرژی اتمی افزود: 
اسلامی با توجه به تجاربی که دارد، در زمینه 
بحث های پرتو و آشــنایی با مقررات آژانس 
بین المللی انرژی اتمی، در زمان کوتاه توانایی 
تسلط به موارد مختلف را دارد و کارشناسان 
و معاونان وی می توانند ســرویس لازم را به 

ایشان بدهند.

 دو اولویت ســازمان انرژی اتمی در 
دوره جدید

 وی تولید برق توسط نیروگاه های هسته ای 

و کاربرد پرتوها در زندگی مردم را دو بخش 
اصلی صنعت هســته ای عنوان کرد و گفت: 
این دو عنوان در برنامه  و اولویت های رییس 
جدید ســازمان انرژی اتمی قرار می گیرد و 

سایر موارد زیر این دو عنوان خواهند بود.
عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: اولویت 
نخســت رییس ســازمان انرژی اتمی باید 
پشــتیبانی فنی از واحد یک نیروگاه بوشهر، 
از جمله تامیــن تجهیزات و قطعات یدکی و 
بازبینی های دوره ای باشد تا این نیروگاه سرپا 
بماند و کارکرد ایمن و مستمری داشته باشد.

عباســی اضافه کرد: تکمیل ساخت دو واحد 
دیگر بوشهر در هشت سال گذشته پیشرفت 
لازم را نداشته و باید هماهنگی های لازم را 
با ســازمان برنامه و بودجه کشور، وزیر امور 
اقتصــادی و دارایی و ســایر وزیران صنعتی 
برای پرداخت بدهی به شرکت روسی انجام 
دهند.  همچنین باید بودجه لازم در سال های 

آینده برای تکمیل نیروگاه دیده شــود و دو 
نیروگاه به شبکه وصل شوند.

وی ادامــه داد: مورد ســوم این اســت که 
نیروگاه های جدید را بر حسب سفارش وزارت 
نیرو وارد مدار کنند. اینکه چند هزار مگاوات 
برق هسته ای، در ســال 1۴1۰ یا1۴۲۰ باید 
در شبکه داشته باشــیم و برنامه ریزی برای 
انعقاد قرارداد با طرف های خارجی و ســاخت 

در داخل نیز باید انجام شود.

منطقه  باید هاب  رادیودارو  زمینه  در 
شویم

رییس پیشین ســازمان انرژی اتمی با اشاره 
به کاربرد متنوع پرتوها در کشور اظهار کرد: 
در مورد کاربــرد پرتوها باید در جهت گیری 
کشــور در این زمینه تغییرات و بازبینی هایی 
انجــام داد. کاربــرد رادیوداروها یا در بخش 
تشــخیص یا در بخش درمان است و ما باید 
هم نیاز کشــور خود و هم نیاز کشــورهای 
همسو را که ممکن اســت بقیه کشورها در 
اختیــار آنها نگذارند، تامیــن کنیم و ایران را 
به هــاب منطقه تبدیل کنیم.وی اضافه کرد: 
در زمینــه کاربرد پرتو در بخش های مختلف 
پزشکی، صنعت و کشــاورزی باید به شتاب 
دهنده های ذرات توجه جدی کنیم. بخصوص 
شــتاب دهنده های الکترون که توان ساخت 
داخــل آن وجــود دارد.عباســی تاکید کرد: 

رییس ســازمان انرژی اتمی باید حمایت از 
شرکت های خصوصی و مجموعه های دولتی 
را در برنامه داشــته باشد و بنا را به صادرات 
شتاب دهنده بگذاریم. همچنین برای اینکه 
در ایــن زمینه حرفی درآینده ارائه دهیم،  باید 
انقلابی ترعمل کرده و از دانشــمندان خود 

بیشتر پشتیبانی کنیم.

کاربردهای دانش هسته ای کشاورزی 
باید به مزارع و باغات منتقل شود

نماینده مردم کازرون در مجلس با اشــاره به 
کاربرد دانش هســته ای در کشاورزی اظهار 
کرد: لازم اســت در این زمینــه فعالیت ها از 
بخش آزمایشگاهی به بخش میدانی منتقل 
شــود. باید فعالیت های میدانــی در مزارع و 
باغات و در محیط زیســت صورت عملیاتی 
گرفته و از دانش موجود در کشور و تجربیات 
دنیا برای بهبود کشــاورزی داخلی اســتفاده 
کنیم.این نماینده مجلــس همچنین درباره 
رســاندن ظرفیت غنی سازی کشور به 1۹۰ 
هزار سو و برنامه ســازمان در دوره جدید در 
این زمینه گفت: این موضوع به راهبرد نظام 
بســتگی دارد. اگر آنچه حضرت آقا فرمودند، 
راهبرد نظام باشــد، باید حتی سقف بیشتر از 
ایــن را مد نظر قرار دهیم. البته از آنجا که به 
مواد بیشتری نیاز داریم در این صورت حتما 
باید ســهم خود را در معادن دنیا بیشتر کنیم 

و در معادن مشارکت و سرمایه گذاری کنیم.
وی ادامــه داد: علاوه بر ایــن باید صادرات 
خدمات تخصصــی برای تولیــد کیک زرد 
در خارج از کشــور داشته باشیم و همه اینها 
بســتگی به راهبرد نظام دارد.رییس پیشین 
سازمان انرژی اتمی توسعه و ارتقای کیفیت 
صنعت و دانش هسته ای را دستور کار دائمی 
و مســتمر ســازمان انرژی اتمی ذکر کرد و 
گفت: بحث کیفیت همــواره باید مد نظر ما 
باشد. باید دستاوردهایی که در ۲۰ تا ۳۰ سال 
گذشــته به آن رســیدیم،  این دستاوردها را 
بهینه سازی کرده و به استانداردهای جهانی 
نزدیک شویم تا از نظر هزینه معقول تر شود.

عباســی از رییس جدید سازمان انرژی اتمی 
خواست به نیروی انسانی موجود در سازمان 
بها دهد و گفت: باید میدان برای شــکوفایی 
بیشتر استعدادها در انرژی هسته ای باز شود 
و کرامت افراد بیشــتر از گذشته حفظ شده و 
اجازه دهند دیگر افراد متخصص هم به آنها 
کمک کنند.وی خاطرنشان کرد: رییس جدید 
ســازمان انرژی اتمی به دانشگاه ها نیز توجه 
ویژه داشــته باشــند و رکودی که در هشت 
سال گذشته در بخش آموزش و تحقیقات در 
دانشگاه ها وجود داشت با دادن پروژه و کمک 
مالی برطرف شــود. بویژه در این زمینه باید 
به گروه ها و دانشکده های مهندسی هسته ای 

توجه ویژه شود.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک- بیمه - بورس خبر

 گرانی با حرف برطرف
 نمی شود

یک کارشــناس اقتصاد مسکن گفت: متاسفانه وزیر راه 
و شهرســازی در حالی برای تصدی این وزارتخانه رای 
اعتماد گرفت که در سخنرانی خود در مجلس از وزارت 
نفت ســخن می گفت و این بیانگر این اســت که وی 
همچنان با تفکر وزارت نفت وارد این وزارتخانه شــده 

است.
به گزارش پول نیوز،انتظار مــی رفت با روی کار آمدن 
دولت جدید گرانی از بازار فاصله بگیرد، اما این در حالی 
اســت که با روی کار آمدن دولت ســیزدهم بسیاری از 

بازارهای مالی با تنش مواجه شدند.
تیم اقتصادی دولت سیزدهم از نگاه بسیاری از کارشناسان 
چندان حاذق نیســتند، اما این در حالی است که اقتصاد 
کشور در شــرایط موجود نیاز به جراحی اقتصاد دارد، از 
این رو در شــرایط موجود خوش بینی به این تیم شاید 
بسیار خوش بینانه باشد. از این رو خبرنگار ما برای بررسی 
وضعیت تیم اقتصادی رئیسی اقدام به تهیه گزارشی کرده 
است که متاسفانه بسیاری از کارشناسان به نام اقتصادی 

کشور بررسی این تیم را مناسب ارزیابی نکردند.
رضا میرزاهدی در گفت و گو با »پول نیوز« با بیان اینکه 
مسکن به عنوان ســرپناه و قلب دوم افراد است، گفت: 
شخصی که به عنوان وزیر راه و شهرسازی انتخاب می 
شــود و تیمی که در زیرمجموعه این وزارتخانه انتخاب 
می شوند و سرپناه و زندگی مردم را در اختیار می گیرند، 
باید به قدری عملکرد قوی داشــته باشــند و از نظرات 
متخصصان استفاده کنند که درنهایت بتوانند مسکن را 

از این وضعیت لاعلاج نجات دهند.
وی با انتقاد از گرانی بی سابقه در بازار مسکن ادامه داد: 
امروز در شــرایطی که قیمت یک متر آپارتمان در یک 
منطقه متوسط تهران حدود ۶۰ میلیون تومان و قیمت 
هــر متر اجاره بها در یک منطقه ضعیف تهران حدود ۵ 
تا ۶ میلیون تومان است، سوال این است که این کابینه 
اقتصادی دولت و تیم وزارت راه و شهرسازی چگونه می 

خواهند این وضعیت را ساماندهی کنند.
این مدرس دانشگاه افزود: برخلاف اینکه تصور می شود 
بخش نفت منبع درآمدزای دولت است، اما درواقع بخش 
مســکن به عنوان یکی از صنایع مهم درآمدزا است که 
درصورت مدیریت صحیح می تواند بیشتر از بخش نفت 
درآمدزایی داشته باشد.میرزاهدی همچنین با انتقاد شدید 
از افزایش بی رویه و لحظه ای قیمت کالاها در کشــور 
بیان کرد: تنها در بخش مسکن شاهد این گرانی نیستیم 
و هر روزه شــاهد افزایش قیمت کالاها هستیم، این در 
حالی اســت که برای تغییر قیمت یک کالا باید موارد 
متعددی از قبیل تولید ناخالص، سرانه درآمد مردم، سرانه 
های اقتصادی، مسائل زیربنایی و اساسی و... را در نظر 
بگیرند.وی در ادامه گفت: در شرایطی که تولید ناخالص 
ما منفی است، چگونه ممکن است قیمت کالایی مثل 
شیر را ناگهان ۵۰ درصد افزایش دهند و این گونه مسائل 
از لحاظ اقتصادی با هم همخوانی ندارند. افزایش روزانه 
قیمت مایحتاج اساسی مردم از قبیل گوشت، برنج، روغن، 
لبنیات و... در حالی رخ می دهد که به دلیل این گرانی ها 

کارد به استخوان مردم رسیده است.
میرزاهدی افزود: در این شرایط نابهنجار که درآمد کمتر 
از 1۰ میلیون تومان زیر خط فقر است، امروز ۷۵ درصد 
مردم ایران در شرایط زیر خط فقر زندگی می کنند. نرخ 
دلار به محدود ۲۸ هزار تومان رســیده و این نشان می 
دهد که با حرف و حدیث نمی توانیم به جایی برســیم 
و باید درخصوص سیاســت های خارجی خود به منظور 
رفع تحریم ها تجدیدنظر کنیم.این کارشناس اقتصادی با 
تاکید بر اینکه برای رونق تولید ملی باید عرضه و تقاضا 
با هم متناســب باشند، ادامه داد: در غیر این صورت اگر 
عرضه بیشتر شــود، تولید ضعیف می شود و اگر تقاضا 
افزایش یابد، تورم و دلالی ایجاد می شود.وی بروز این 
روند را ناشی از حضور دلالان در اقتصاد کشور دانست و 
ادامه داد: ما امروز دچار این معضل هستیم و نمونه بارز آن 
را در صنعت خودرو مشاهده می کنیم که افسارگسیختگی 
بی سرو سامانی از نظر رشــد بی رویه قیمت ها در آن 
وجود دارد و قیمت خودروی غیراستانداردی نظیر پراید 

به بیش از 1۵۰ میلیون تومان رسیده است.

 رشد 100 درصدی تسهیلات 
پرداختی نظام بانکی به 
شرکت های دانش بنیان

 سرپرست اداره اعتبارات بانک مرکزی گفت: تسهیلات 
پرداختی نظام بانکی به شرکت های دانش بنیان از سال 

۹۸ تا ۹۹، به میزان 1۰۰ درصد افزایش یافته است.
بــه گــزارش روابط عمومــی صندوق نــوآوری و 
شــکوفایی، شــهرزاد دانشــمندی در آییــن تبادل 
تفاهم نامــه میــان صندوق نوآوری و شــکوفایی با 
بانک هــای عامل در اجرای تبصره 1۶ قانون بودجه 
سال 1۴۰۰ کشــور با هدف افزایش بودجه حمایت 
از شــرکت های دانــش بنیان،  با اشــاره به رشــد 
1۰۰ درصــدی پرداختی های ســال ۹۹ بانک ها به 
شرکت های دانش بنیان نسبت به سال ۹۸ افزود: در 
نظام بانکی تــلاش می کنیم از صنایع نوآور حمایت 
شــود.رضا دولت آبــادی مدیرعامل بانــک تجارت 
در آیین تبــادل تفاهم نامه میان صنــدوق نوآوری 
و شــکوفایی با بانک های عامل گفــت: این بانک 
تاکنــون 1۳ میلیارد تومان تســهیلات و ۳1 میلیارد 
اختیار شــرکت های دانش  تومان ضمانت نامــه در 
بنیان قرار داده است.  وی با اشاره به اینکه مطالبات 
بانک تجارت از شرکت های دانش بنیان صفر است، 
ادامه داد: مبلغ ۶ هزار میلیارد ریال برای تســهیلات 
ســرمایه در گردش در نظر گرفته شده است.  محمد 
بیگدلی، مدیرعامل بانک ملت با بیان اینکه حمایت 
از شرکت های دانش بنیان از راه های قطع وابستگی 
به اقتصاد دنیا اســت، خاطرنشــان کــرد: خارج از 
توافق نامه ها، به دنبال حمایت از شرکت های دانش 
بنیان هســتیم و تاکنون نیز بیش از ۸۸ هزار میلیارد 

ریال به شرکت های دانش بنیان پرداخت کرده ایم.

گرفتن وام در ایران یعنی 
گذراندن هفت خوان رستم

وام بانکی از معمول ترین روش ها و گزینه ها برای تامین 
مالی است و کمتر کســی را می توان یافت که تاکنون 
برای دریافت تسهیلات به بانک ها مراجعه نکرده باشد. 
در این میان شــرایط اغلب بانک ها بــرای دریافت وام 

چیزی مشابه با گذر از هفت خوان رستم است.
به گزارش پول نیوز، بانک ها انواع تســهیلات با شرایط 
گوناگون را بــرای متقاضیان در نظــر دارد؛ لذا ممکن 
است شما وامی در خصوص ازدواج، اشتغال زایی و تهیه 
مســکن درخواست کنید؛ به همین دلیل شرایط گرفتن 
وام حتی از بانکی به بانک دیگر نیز تفاوت هایی دارد. اما 
کلیت شرایط تقریباً برای همه بانک ها یکسان است. در 
ادامه کلیات شرایط گرفت وام را مورد بررسی و تحلیل 

قرار می دهیم.
از بین انواع مختلفی از وام ها برخی از آن ها همواره نسبت 
به بقیه، طرفداران بیشــتری دارند. از جمله می توان به 
وام ازدواج، مســکن، خودرو و خودرو های فرسوده اشاره 
کــرد. به دلیل گســتردگی وام های اعطایــی در اینجا 
شرایط پرطرفدارترین وام ها در ایران را مورد بررسی قرار 

می دهیم.
یکی از مهم ترین مراحل دریافت وام، بررســی شرایط و 
درستی گرفتن وام اســت. شاید در یک وضعیت بغرنج 
باشــید و تنها راه ممکن را وام بانکــی بدانید، در حالی 
که با یک برآورد نه چندان پیچیده متوجه می شوید که 
بازپرداخت وام به همراه سود آن شما را بیشتر به سمت 

نابودی می کشد.
مشکلات معیشــتی روز به روز بیشتر می شود و فرایند 
دریافت وام روز به روز ســخت تر. البته هر روز مصوبه و 
دستور تازه ای برای اعطای وام به شبکه بانکی می رسد، 
ولی همزمــان بانک مرکزی دســتور داده میزان مانده 
تسهیلات بانک ها در پایان سال بیش از دو درصد رشد 

نداشته باشد!
با این حال هنوز هم گاه برخی طرح ها برای اعطای وام 
فوری در بانک ها ارائه می شــود، اما با شرایطی عموما 
عجیــب. درحال حاضر دو راه بــرای دریافت فوری وام 

وجود دارد: وام فوری و آنی بانک ها یا وام فروشی.
وام بانکی از معمول ترین روش ها و گزینه ها برای تامین 
مالی است و کمتر کســی را می توان یافت که تاکنون 
برای دریافت تسهیلات به بانک ها مراجعه نکرده باشد. 
در این میان شــرایط اغلب بانک ها بــرای دریافت وام 

چیزی مشابه با گذر از هفت خوان رستم است.
معرفــی ضامن معتبر از مهمترین شــرایط دریافت وام 
بانکی اســت که البته تعابیر مختلفی نیز از آن در بانک  
های مختلــف وجود دارد. برخــی بانک ها تنها کارمند 
رســمی دولت را به عنوان ضمانــت معتبر می پذیرند و 
برخی دیگر شرایط را کمی برای متقاضی سهل تر کرده 
و ضامن دارای جواز کســب یا مشتری با حساب دارای 

گردش بالا را نیز به گزینه های خود اضافه می کنند.
در چنین شرایطی پیدا کردن ضامن یکی از سخت ترین 
مراحل برای دریافت وام بانکی محســوب می شود و از 
طرفی هر فردی نیز حاضر به قبول ضمانت و تعهد برای 

فرد دیگری در بانک نیست.
اصلی ترین علت این امر نیز طرف حساب شدن با بانک ها 
و دردســر های خاص این موضوع در صورت عدم انجام 
تعهد از ســوی وام گیرنده اســت. به طور مثال در مورد 
ضامن های کســر از حقوق، بدهی تسهیلات گیرنده در 
زمان عدم پرداخت اقساط، از حساب ضامن کسر می شود 
و این امر می تواند مشکلات متعددی را برای فرد ضامن 

به همراه داشته باشد.
اخذ طلب از ضامن توســط بانک ها موضوعی است که 
حتی به جلسه علنی مجلس نیز کشیده است. نادر قاضی 
پور نماینده ســابق ارومیه در مجلس در جریان بررسی 
ماده ۲۷۹ لایحه تجارت گفت: امروزه در سیستم بانکی 
ما به گونه ای عمل می شــود که فــردی که برای ۴۰۰ 
میلیون وام ضامن شده است پس از آنکه فرد وام گیرنده 
توان پرداخت وام خود را ندارد به سراغ ضامن رفته و سود 
آمده روی بدهی را از ضامن اخذ می کند. به گونه ای که 
این فرد باید ۲ میلیــارد تومان دارایی اش را بپردازد. این 
روش غلطی است چرا که فردی که برای ۴۰۰ میلیون 
تومان ضامن شده اکنون باید زندگی اش را از دست بدهد.

وظیفه بانک مرکزی حفظ 
ارزش پول ملی است

معاون حقوقی و امور مجلس بانک مرکزی گفت: وظیفه 
بانــک مرکزی حفظ ارزش پول ملی اســت و این نهاد 

مسئولیتی در حوزه حفظ اشتغال و توسعه کشور ندارد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از بانک مرکزی، سید 
امیرحسین طیبی فرد بعدازظهر امروز در میزگرد »مانع 
زدایی و پشتیبانی از تولید« که در حاشیه سی و یکمین 
همایش بانکداری اسلامی در حال برگزاری است، اظهار 
داشت: وقتی قانون تسویه بدهکاران بانکی در مجلس 
در حال رسیدگی بود اعلام شد که با تصویب این قانون 
بانک ها از شــبهه همکاری با بدهکاران مبرا می شوند؛ 
این قانون تصویب و اجرای آن نیز چند بار تمدید شد اما 

هنوز این مساله مطرح می شود.
وی تاکید کرد: وظایف بانک مرکزی محدود به کنترل 
نقدینگی و حفظ ارزش پول ملی و کنترل تورم است و در 
هیچ قانون مشخص کشوری ندیده ام که وظیفه حفظ 

اشتغال از مسئولیت های بانک مرکزی باشد.
طیبی فرد اضافه کرد: این را به عنوان یک امر متناقض 
می بینم و وظیفه اشتغال و توسعه کشور از وظایف بانک 
مرکزی نیست به خصوص زمانی که مسئولیت شما حفظ 

ارزش پول ملی است.
معــاون حقوقی و امور مجلــس بانک مرکزی گفت: 
بیانیه گام دوم انقلاب اســلامی کــه ناظر بر حفظ و 
تقویب بنیان های اقتصادی کشــور است ناظر بر این 
اســت که بانک ها بتوانند به وظیفــه خود که موتور 
محرکه اقتصاد کشور هســتند، عمل کنند و محرک 

بخش تولید باشند.
وی خاطرنشــان کرد: مســئولیت و اختیارات دو امر 
متفاوت اســت و نمی توان برای نهادی مســئولیتی 
تعیین کرد اما متقابل آن اختیاری برای این مسئولیت 

ها برای آن نهاد قائل نبود.

رئیس کل بانک مرکزی گفت: انتشار اوراق 
ودیعه توسط بانک مرکزی و بازپرداخت در 
سررســید با نرخی حداکثر معادل نرخ تورم 
سالانه در شورای پول و اعتبار تصویب شده 

و امسال جایگزین اوراق مشارکت می شود.
به گزارش خبرنگار مهر، اکبر کمیجانی صبح 
امروز در همایش بانکداری اســلامی درباره 
عقود اســلامی اظهار داشت: منابع جذب و 
تجهیز شده در بانک ها در قالب تسهیلات 
بانکی و با توجه به عقود اسلامی مورد توجه 
قرار می گیرد و به بهره برداری می رســند. 
عقود مبادله ای و مشارکتی را داریم و بنا به 
ماهیت این عقود، ماهیت کار اجازه می دهد 
در عقود مبادله ای نرخ سود توافق شده با نرخ 
ثابت باشد و در عقود مشارکتی سود و زیان 

شرکا مدنظر است.
وی افــزود: بــا اصلاح دســتورالعمل ها و 
بخشــنامه ها و شــیوه نامه هــا و رعایت 
سیاســت های پولی و اعتباری، از زمانی که 
شورای فقهی مشورتی بود و شورای فقهی 
فعال شده از ســال ۹۷، مورد مشورت قرار 
گرفتند و راهنمایی هایی را این شورا داشته و 
از سال ۹۷ در طی ۴۲ جلسه شورای فقهی، 

به مباحث مختلفی پرداخته شده است.
کمیجانی گفت: شیوه نامه هایی مورد اصلاح 
قرار گرفته و یا اینکه به تازگی مورد تصویب 
قرار گرفت و دستورالعمل مطالبات مؤسسات 
از مشــکلات بین تســهیلات گیرندگان و 
مؤسسات اعتباری را مدنظر قرار می دهد و 
اجرای توصیه هایی که در این زمینه شــده، 
در رفع مشکلات و یافتن راه حل ها و زدودن 
ابهامات نقــش دارد. دســتورالعمل اجرای 
عملیات بازار باز نیز در این بخش مورد توجه 

قرار گرفته است.
رئیس کل بانک مرکزی گفت: در سال های 
اخیر هر دســتورالعمل و هر سیاست پولی و 
ارزی قبل از طرح در شــورای پول و اعتبار 
در شــورای فقهی بررسی می شود و مسائل 
و مشکلات آن بررسی می شــود و در این 
شورا مورد بررسی قرار می گیرد و سپس به 
شورای پول و اعتبار می رود. همچنین خرید 
اوراق مالی اســلامی توسط بانک مرکزی 
توسط کمیته فقهی در سازمان بورس، بانک 
مرکزی و وزارت اقتصاد به تأیید رسیده و از 
سال گذشته عمدتاً برای رفع کسری بودجه 

دولت مورد استفاده قرار گرفته است.
وی اظهار داشت: انتشار اوراق ودیعه توسط 
بانک مرکزی و بازپرداخت در سررســید با 
نرخی حداکثر معادل نرخ تورم سالانه را نیز 

داریم که از منظر فقهی مورد تأیید قرار گرفته 
و در شورای پول و اعتبار مورد تصویب قرار 
گرفته اما تاکنون به کار گرفته نشده است و 
در حال تهیه مقدمات کار هستیم و امیدواریم 
امســال برای مهار پایه پولی و نرخ تورم از 
این ابزار استفاده کنیم و این جایگزین اوراق 
مشارکت بانک مرکزی است که از سال های 

۷۹ به بعد به اجرا گذاشته شد.
کمیجانی افزود: این ابزار جدید معرفی شده و 
جایگزین می شود. عقد مرابحه نیز در شورای 
فقهی مورد بازنگری قرار گرفت و برخی از 
عقود در قالب عقد مرابحه قابل اســتفاده و 

دارای کاربرد بوده است.
رئیس کل بانک مرکزی فعالیت شــورای 
فقهی را باعث امنیت خاطر سیاست گذاران 
دانســت و افزود: در زمینه تحولات اقتصاد 
کلان شــاهد این هســتیم که طی ۳ سال 
گذشته ظالمانه ترین تحریم ها از طرف آمریکا 
و اروپا را داشتیم که شامل تحریم های نظام 
بانکی، بانک مرکزی، نفتی، تجارت خارجی 
ایران و ... بوده و درآمدهای نفتی را به مقدار 

قابل ملاحظه ای کاهش داده شده است.
وی دربــاره اقدامات اقتصــاد کلان گفت: 
ما در این حوزه در ســه ســال اخیر شاهد 
ظالمانه ترین تحریم های آمریکایی و اروپایی 
هستیم که مهم ترین آنها تحریم های نفتی، 
تحریم های بانکی و بانــک مرکزی و نیز 
تحریم های کشتیرانی است که فشار فراوانی 

به ما وارد کرد.
رئیس کل بانــک مرکزی با بیــان اینکه 
تحریم ها به کاهش درآمدهای نفتی منجر 
شــد، گفت: اگرچه سیاســت هایی از سوی 
دولــت و مجلس برای مقابلــه با تحریم ها 
طراحی شد اما از نیمه ســال ۹۸ وارد رشد 
منفی اقتصادی شــدیم و با شیوع ویروس 
کرونا در فصل چهارم همان ســال رشــد 

اقتصادی کشور منفی شد.
کمیجانی افزود: در ســال ۹۹ توانســتیم 
موفقیت های خوبی کسب کنیم به گونه ای 
که ســال گذشته رشد اقتصادی با نفت ۳.۶ 
و بدون نفت ۲.۵ درصد بود که برای شرایط 
تحریم و کرونا قابل قبول اســت. ایران در 
حالی با تجربه ۹۹ وارد ســال 1۴۰۰ شد که 
بر اساس اعلام بانک جهانی، متوسط رشد 
اقتصادی دنیا در همان سال صرفاً به دلیل 
شیوع کرونا منفی ۳.۶ بود. ما بیشترین آسیب 
را در بخش خدمات به دلیل کرونا مشاهده 
کردیم و بیشــترین فرصت شغلی را در این 

بخش از دست دادیم.

وی با اظهار امیدواری نسبت به توانایی دولت 
سیزدهم برای ایجاد تحول بزرگ در بخش 
واقعی اقتصاد گفت: امیدواریم دولت جدید 
بتواند فرصت های شغلی جدیدی ایجاد کند.

شرایط تورمی باعث کند شدن روند 
انتشار اوراق شده است

رئیس کل بانک مرکزی در توضیحات بخش 
بــازار باز و فعالیت های این بانک در ســال 
گذشته گفت: این فعالیت ها سیاست نوینی 
در اقتصــاد ایران بــرای مدیریت نقدینگی 
ایجاد کرد؛ بهبود ترازنامه بانک ها در دستور 
کار است. سال گذشته نیز بهبود تراز بانک ها 
و جلوگیری از انباشت دارایی های موهومی 
بانک ها را به جد پیگیری کردیم که بر اساس 
آن می بایست بانک ها حداقل سه درصد از 
ســپرده های مالی را به صورت اوراق مالی 
اسلامی نگهداری کنند که در زمان کمبود 
نقدینگی یا تجهیز منابع نه صرفاً به شکل 

تسهیلات، از آن استفاده کنند.
کمیجانی ادامــه داد: با اجــرای این بازار، 
این فرصت ایجاد شــد تا بانک مرکزی با 
راه اندازی عملیات حراج، بیش از 1۲۶ هزار 
میلیارد تومان اوراق مالی اسلامی به فروش 
برســاند که ۵1 درصد آن را بانک ها و ۴۹ 
درصد را اشــخاص حقیقی و حقوقی مالی 

خریداری کرده اند.
وی تأکید کرد: اگر این کار ســال گذشــته 
انجام نمی شــد، بخش زیادی از این منابع 
می توانســت سبب رشــد پایه پولی و رشد 

نقدینگی شده که آثار تورمی ایجاد می کرد.
رئیــس کل بانک مرکزی افزود: در ســال 
جاری هم موضوع عملیــات بین بانکی و 
بازار باز را پیگیری می کنیم اما نسبت به سال 
گذشته روند آن کندتر است. تاکنون 1۶ هزار 
و ۵۰۰ میلیارد تومان به فروش رفته که علت 
کندی این روند نسبت به سال گذشته، وجود 
شرایط تورمی در اقتصاد کشور و همچنین 

پایین بودن نرخ خرید این اوراق است.
کمیجانی دیگر دلیل کاهش تبادلات اوراق 
مالی اسلامی در بازار بین بانکی را بلندمدت 
بودن سررسیدهای این اوراق که دو تا چهار 
ساله است، عنوان و اظهار کرد: این موضوع 
در کنار پایین بودن نرخ اوراق سبب شده تا 
جذابیت آن کاهش یابد. بــه زودی با وزیر 
اقتصاد جلســه ای برای بررسی این موضوع 
برگزار می کنیم و تصمیمات مقتضی برای 
برداشته شدن موانع بر سر راه فروش اوراق 
مالی اسلامی برداشته خواهد شد که کمک 
بزرگی برای رفع کســری بودجه دولت در 

سال جاری است.
وی عمــده تأمین مالی کســری بودجه در 
ســال های گذشــته و همچنین امسال را 
استفاده از ســه درصد تنخواه گردان بانک 
مرکزی دانســت و گفت: در برخی سال ها 
علاوه بر این ســه درصد، از تأمین مالی از 
محل حوادث غیرمترقبه نیز استفاده کردیم 
اما سال جاری ســه درصد تنخواه گردان را 
به چهار درصد افزایــش دادیم. در مجموع 

در ســال جــاری ۵۸ هزار میلیــارد تومان 
تنخواه گردان به دولت دادیم که بخشــی از 
آن برای خریــد تضمینی گندم بود و باعث 

رشد پایه پولی شد.
رئیس کل بانک مرکزی تأکید کرد: بنابراین 
بهترین راه برای جذب منابع بانک ها، خرید 
اوراق مالی است تا به جای تزریق منابع به 
سیستم و تشدید نقدینگی، این منابع جذب 

بانک مرکزی شود.
کمیجانی افزود: در تیرماه سال جاری رشد 
پولی ۴۲ درصد و رشــد نقدینگی ۳۹ درصد 
از مدت مشــابه سال گذشته، بیشتر چرا که 
سال گذشته خرید اوراق از بانک ها به کاهش 
نقدینگی منجر شده بود اما بانک مرکزی به 
این موضوع اشراف دارد و نسبت به آن ناآگاه 

نیست.

پرداخــت  درصــدی  رشــد 63 
تسهیلات بانکی در سال ۹۹

وی درباره سیاســت های اعتبــاری بانک 
مرکزی که جایگاه ارزشــمندی در اقتصاد 
دارد، گفت: سال گذشته بانک ها حدود ۹۰۰ 
هزار میلیارد تومان تســهیلات داده اند که 
نسبت به ســال قبل از آن ۶۳ درصد رشد 
داشــت. با این حال در چهار ماهه نخست 
امســال، بانک ها ۷۰1 هزار میلیارد تومان 
تســهیلات پرداخت کرده اند که نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته رشد ۵1 درصدی 

را نشان می دهد.

پرداخــت وام ازدواج به 400 هزار 
نفر در 4 ماهه امسال

رئیس کل بانک مرکــزی درباره وام ازدواج 
گفت: در چهار ماهه نخست امسال ۳۴ هزار 
و ۵۰۰ میلیــارد تومان وام ازدواج برای ۴۰۰ 
هزار نفر پرداخت شد درحالی که در کل سال 
۹۹ حدود ۴۳ هزار میلیارد تومان وام ازدواج 
به ۸۲۵ هزار نفر پرداخت شده بود؛ علت آن 
نیز افزایش ســقف وام ازدواج به ۷۰ و 1۰۰ 
میلیون تومان در سال جاری است که تکلیف 

بزرگی بر دوش شبکه بانکی بود.
کمیجانی ادامه داد: سال گذشته تسهیلاتی 
نیز به SMEها، شرکت های دانش بنیان و 

خرید تضمینی گندم پرداخت شد.

قانون جدید چک اعتبار را به چک 
برگرداند

وی بــا تأکید بر اینکه با اجرای قانون جدید 
چک، سوءاستفاده هایی که در گذشته از چک 
می شد، با استفاده از سامانه صیاد اندک شده 
است، گفت: در ســامانه صیاد، صادرکننده 
چک و گیرنده آن موظف به ثبت اطلاعات 
خود هســتند و صحت ســنجی به صورت 

آنلاین انجام می شود.
رئیس کل بانک مرکزی ادامه داد: بررســی 
نســبت چک های برگشــتی و همچنین 
چک های وصولی به مبادله ای نشان می دهد 
که سوءاستفاده ها به شــدت کاهش یافته 

است.

کمیجانی افزود: از زمان اجرای ســامانه ای 
شــدن صدور چــک تاکنون در مقایســه 
با ســال های ۹۵ و ۹۶ نســبت چک های 
برگشــتی به مبادله ای از 1۵ به ۹ درصد و 
ارزش چک های وصولی به مبادله ای از ۲۲ 

به 11 درصد کاهش یافته است.
وی تصریــح کرد: در طی ســال های اخیر 
تحریم های بانکی و نفتی، درآمدهای ارزی 
را به شدت کاهش داده درحالی که بر اساس 
قانون های پنجم و ششم توسعه، نظام ارزی 
باید نظام شــناور می شد، به دلیل تحریم ها 

این روند متوقف ماند.
رئیس کل بانک مرکزی ادامــه داد: برای 
مدیریت این وضعیت چند اقدام انجام داده ایم 
یکی راه اندازی بازار متشکل ارزی بود که در 
آن بانک هــا و صرافی های مجــاز اقدام به 
خرید اسکناس به صورت کلان و همچنین 
خرده فروشی می کنند که نیاز به اسکناس هم 
در سطح کلان و هم برای سفرهای خارجی 
و تأمین مخارج درمان بیماران اعزام به خارج 

کفایت می کند.
کمیجانی افــزود: کار دیگــری که انجام 
دادیم، راه اندازی ســامانه نیما بود که نظام 
یکپارچه سازی معاملات ارزی لقب گرفت و 
در آن نرخ ارز بر اساس عرضه و تقاضا تعیین 
می شود. ارز موجود در این سامانه نیز از محل 
ارز برگشــت از صادرات غیرنفتی است که 
تبادلات به شکل تسویه بدهی های ارزی، 

حواله ای و اسکناس ارز صورت می گیرد.
وی خاطرنشان کرد: سومین اقدام نیز تأمین 
ارز ۴۲۰۰ تومانــی برای خریــد کالاهای 
اساسی اســت که از محل درآمدهای نفتی 
انجام می شود؛ این وظیفه در سال جاری نیز 
انجام شده که با توجه به افزایش درآمدهای 
نفتــی و فــروش میعانــات گازی و بهبود 
تبادلات ارزی ما با برخی کشــورها، شاهد 
تأمین این ارز در چهار ماهه نخست امسال 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته هستیم 
و ارز تأمین شــده به وزارتخانه های صمت 
و کشــاورزی واگذار شده و در حال نزدیک 

شدن به سقف هشت میلیارد دلار است.

مشــکل ارزی برای خرید واکسن 
کرونا نداریم

رئیس کل بانک مرکــزی درباره تأمین ارز 
واکســن کرونا گفت: ایــن وظیفه به بانک 
مرکزی محول شد. سال گذشته مشکلاتی 
داشتیم اما سال جاری همه مشکلات تأمین 
ارز خرید واکسن کرونا برطرف شده و هیچ 
مشکلی برای تأمین ارز خرید واکسن کرونا 

نداریم.

نرخ ارز کاهشی است
وی ادامــه داد: به زودی شــاهد آرامش در 
بازار ارز هســتیم. اگرچه در روزهای گذشته 
تلاطماتــی در این بازار بود اما از دیروز نرخ 
ارز از ۲۸ هزار و 1۵۰ تومان به زیر ۲۷ هزار 
تومان و حواله ۲۶ هزار و ۸۰۰ تومان کاهش 

یافت.

رئیس کل بانک مرکزی:

نرخ ارز نزولی است

نظرکارشناساندربارهسرمایهگذاریبلندمدتدربازارپرریسککوینها

کدامارزهایدیجیتالارزشسرمایهگذاریدارند؟
گفــت:  دیجیتــال  ارزهــای  کارشــناس  یــک 
باید  ارزهای دیجیتــال  بــازار  ســرمایه گذاران در 
بپذیرنــد که این بازار متلاطم اســت و اصلا برای 

سرمایه گذاری کوتاه مدت مناسب نیست.
از اواخر مــرداد ماه تاکنون و پــس از آنکه قیمت 
هر عدد بیت کوین به ۴۹ هزار و ۵۰۰ دلار رســید؛ 
این ارز دیجیتال در حال نوســان در کانال ۴۸ هزار 
دلاری اســت و در حال حاضر ۴۸ هزار و ۲1 دلار 

قیمت خورده است.
سعید خوشــبخت کارشــناس ارزهای دیجیتال در 
خصــوص آینده قیمتی بیت کوین گفت: افرادی که 
به تازگی وارد بازار ارزهای دیجیتال شــده اند باید 
این موضوع را در نظر بگیرند که نوســانات شــدید 
قیمتــی برای این ارز دیجیتال امری عادی اســت 
و ممکن اســت فردا به ۶۰ هزار دلار برســد و یا تا 
۳۰ هــزار دلار پایین بیایــد؛ در نتیجه عده زیادی 
نیســتند که شــان پیش بینی قیمت بیت کوین را 

داشته باشند.
-سرمایه گذاری پرریسک در بازار رمز ارز

وی در ادامــه افزود: این امکان که بیت کوین فردا 
بــه ۶۰ یا ۴۰ هزار دلار برســد هــر دو وجود دارد 
بنابرایــن افــرادی که می خواهنــد وارد این حوزه 
شوند باید بســیار محتاطانه عمل کنند چراکه بیت 
کوین برای خرید های کوتاه مدت بسیاری ریسکی 
و پرنوسان است و در خصوص سرمایه گذاری بلند 
مدت نیز بنده در دسته خوشبین ها قرار می گیرم و 
به نظر من این ارز دیجیتال دارایی است که با توجه 
به ویژگی های خود در آینده و اکنون بســیار مورد 
توجــه قرار خواهد گرفت و به مرور زمان این توجه 

منجر به افزایش قیمت و ارزش آن خواهد شد.
این کارشــناس ارزهای دیجیتال در ادامه در پاسخ 
به این پرســش که به غیــر از اتریوم و بیت کوین 
چه کوین هایی ارزش سرمایه گذاری دارند؛ افزود: 
تعداد ارزهای دیجیتال موجود در بازار بســیار زیاد 
اســت و هر کدام از این ارزهــای دیجیتال ویژگی 
هــای منحصر به فــردی دارند و ســرمایه گذاری 

در حوزه ارزهای دیجیتــال بیش از آنکه به عرضه 
مربوط شود به خود سرمایه گذار مربوط می شود و 
سرمایه گذاران قبل از سرمایه گذاری در این حوزه 
باید از خود این ســوال را بپرسند که من چه کسی 
هستم به این معنا که پیشینه اقتصادی من چیست؛ 
آیا درآمــد ماهیانه من 1۵ میلیون تومان اســت و 
صاحب خانه هســتم و یا ماهــی ۶ میلیون تومان 

درآمد دارد و اجاره نشین هستم؟
وی در ادامه افزود: پرســش درخصوص پیشــینه 
اقتصادی اولین فاکتور تعیین کننده برای ســرمایه 
گذاری در این حوزه اســت و پس از آن ســرمایه 
گذاران باید مبلغ مشــخصی را برای سرمایه گذاری 
خــود در نظر بگیرنــد و هدف خود را از ســرمایه 
گذاری مشــخص کنند؛ عده ای بــرای این امر در 
بازار ارزهای دیجیتال ســرمایه گذاری می کنند که 
با کســب درآمد در این حوزه صاحب خانه شوند و 
عده دیگــر اما پول فروش ماشــین خود را در این 
بازار ســرمایه گــذاری می کنند تــا بتوانند از پس 
هزینــه های ماهانه خود بر بیایند و در نتیجه هدف 
از ســرمایه گذاری در این بازار سومین فاکتور حائز 

اهمیت است.

خوشــبخت در ادامه گفت: صبــر چهارمین فاکتور 
تعیین کننده برای ورود به بــازار ارزهای دیجیتال 
اســت؛ اینکه افراد تــا چه زمان مــی توانند برای 
اینکار زمان بگذارند. پس از آن ریسک پذیری آنها 
پنجمین فاکتور تعیین کننده برای ورود آنها به این 
بازار اســت؛ برخی از افراد بســیار محتاط هستند و 
تحت هر شــرایطی نمی خواهند بیش از ۲۰ درصد 
از ســرمایه آنها از بین رود و اگر هزار دلار در این 
بازار ســرمایه گذاری می کنند میخواهند در بدترین 
شــرایط دارایی آنها به ۸۰۰ دلار کاهش پیدا کند و 
نه بیشتر و اما عده ای ریسک پذیر هستند و حاضر 
هستند تا در بدترین شرایط دارایی آنها تا ۵۰۰ دلار 
کاهش پیدا کند و طبیعتا کسی که ریسک بیشتری 
را می پذیر می توان پیشنهاد کوین هایی را به وی 
داد که ذاتا امکان نوســانات شــدیدتری را دارند به 
این معنا که قیمت آن می تواند ۲۰ برابر شــود و یا 

تا یک دهم کاهش یابد.
وی در ادامــه افــزود: درنتیجه این کــه چه کوین 
هایــی ارزش ســرمایه گذاری را دارنــد به این باز 
می گردد که شــما چه کسی هســتند و کارشناس 
ارزهای دیجیتال پس از آنکه شما را شناخت کوین 

های مناســبی را به شما پیشــنهاد می کند تا قبل 
از آنکه کارشناســی شما را بشناســد پیشنهاد خرید 
کوین های آن قطعا اشــتباه اســت و بدون تردید 
ســرمایه گذاران اگر از این طریق وارد بازار شــوند 

پشیمان خواهند شد.

فیات  پول  جایگزیــن  دیجیتال  -ارزهای 
خواهند شد؟

ارزهای دیجیتال، در  سعید خوشبخت، کارشــناس 
پاســخ به این پرسش گفت: ما تغییرات خیلی عمده 
ای را در نظــام پولی دنیا شــاهد خواهیم بود و این 
امر بدیهی اســت و به نظر می رسد که رمزارز ها با 
ایجاد قابلیت های پرداخت بین فردی بدون واسطه 
زمینه ای را ایجاد مــی کنند تا بانک های مرکزی 

در این شکل و سیاق باقی نخواهند ماند.
وی در ادامه افزود: پاســخ به این پرســش که ما 
شــاهد دنیای بعد از پول فیات خواهیم بود یا پول 
فیــات در کنار رمــز ارزها به یک همزیســتی می 
رسد بســیار دشوار اســت چراکه در حال حاضر ما 
یــوان دیجیتال را داریم کــه در کنار پول فیات در 
همزیستی هستند اما آن چیزی که مسلم است این 
است که به واســطه قدرتی که ما ناشی از فناوری 
بلاکچین و انتقال بی واســطه رمز ارزها به دســت 
آورده ایم می توانیم اطمینان حاصل کنیم که قدرت 
بانک های مرکــزی در حوزه های یک جانبه هرگز 
به میزان ســابق باز نخواهد گشــت و از این به بعد 
رونــد قدرت بانک های مرکزی نزولی اســت و اما 
نزولی بودن این قدرت لزوما به معنای بد بودن و یا 

خوب بودن آن نیست.
این کارشناس ارزهای دیجیتال در آخر گفت: بانک 
های مرکــزی دو وظیفه مهم کــه عبارتند از قیم 
بودن در نظام پولی و ســرویس دهندگی پولی را بر 
عهده دارند و به نظر می رسد تا سال ۲۰۵۰ قدرت 
قیم بــودن در نظام پولی از این بانک های مرکزی 
سلب شود و قدرت ســرویس دهندگی آنها که چیز 

بدی هم نیست به قوت خود باقی بماند.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصاد کلان

تهاتر نفت برای مگاه پروژهای 
حمل ونقل

 در شــرایطی کــه پروژه های بزرگ بســیاری در حوزه 
حمل ونقل در کشور وجود دارد که با مشکل تامین منابع 
مالی مواجه شده و نیمه تمام باقی ماندند و از سوی دیگر 
پروژه های دیگری نیز باید برای توسعه این حوزه تعریف 
شود، وزیر راه و شهرسازی روش تهاتر نفت را برای جذب 
ســرمایه گذاران خارجی و استفاده از منابع سرمایه گذاران 

داخلی را برای اجرای این مگاپروژه ها پیشنهاد کرد.
به گزارش ایسنا، رستم قاسمی، وزیر راه و شهرسازی در 
نخســتین مصاحبه خود خبر از برنامه ها و اهدافی داد که 
اگر برای حوزه حمل ونقل و اجرای مگاپروژه ها کارســاز 
به نظر می رســند. او معتقد است که برای اجرا و تکمیل 
مگاپروژه های حمل و نقل باید به دنبال منابعی به غیر از 
منابــع دولتی بود چرا که با منابع دولتی امکان اجرا آن ها 

نیست.
قاســمی اســتفاده از منابع مالی ســرمایه گذاران بخش 
خصوصی داخلی و خارجی را بهترین گزینه برای اجرای 
پروژه هــای بزرگ حمــل و نقل دانســت و گفت: البته 
بــرای ترغیب آن ها به دنبال روش هایی هســتیم تا این 
ســرمایه گذاری را برای آن ها جذاب کنیم و در این راستا 
از روش های مختلفی مانند تهاتر، BOT، BOO و... 

می توان برای تامین منابع مورد نیاز استفاده کرد.
وی البته به این نکته هم اشــاره کرد که می توان در این 
شرایط نفت با پروژه ریلی قطار سریع السیر تهران-مشهد، 
راه آهن تهران-اصفهان و راه آهن تهران-تبریز تهاتر کرد. 
وزیر راه و شهرســازی اضافه کرد: در این راستا مذاکراتی 
با طرف های خارجی داشــتیم و از آن ها و سرمایه گذاران 
بخش خصوصی داخلی می خواهیم بــرای اجرای مگاه 
پروژه هــای حوزه حمل و نقــل ورود پیدا کنند و از همه 
دعوت می کنیم که سرمایه گذاری شــان را آغاز کرده تا 

پروژه ها را فعال کنیم.
قاســمی در بخش دیگری از مصاحبه اش اعلام کرد که 
برای ایرانیان خارج از کشــور فــرش قرمز پهن می کنم 
و منتظر آن ها هســتیم که در بخش حمل ونقل کشــور 
ســرمایه گذاری کنند. البته اگر این اتفاق رخ دهد شاهد 
محقق شــدن پروژه هایی خواهیم بود که اتفاقا ســال ها 
به دلیل مشــکلات منابع مالی یا مشــکلات دیگری از 
همین جنــس متوقف مانده اند.به عنــوان مثال می توان 
به راه آهن سریع الســیر تهران-مشهد یا قطار سریع السیر 
تهران-قم-اصفهان اشــاره کرد که با وجود آغاز به کار 
مراحل عملیاتی شان و پیشرفت فیزیکی نسبتا قابل قبول 
در مراحل نخست اجرایی، این پروژه ها متوقف شده و به 
نتیجه نرسیدند. از ســوی دیگر آزادراه تهران-شمال که 
بیش از ۲۵ ســال از آن می گذرد و بــا وجود رفت و آمد 
خارجی ها در این محــور آزادراهی هنوز نیمه تمام باقی 

مانده است.
 بنابراین باید دید وزیر راه و شهرســازی می تواند دولت را 
برای حل مشکلات این چنینی حوزه حمل ونقل از طریق 
روش های سرمایه گذاری مذکور متقاعد کند و این روش ها 
تــا چه اندازه در به نتیجه رســیدن این پروژه های بزرگ 

نتیجه بخش خواهد بود.

 تکلیف قیمت بلیت هواپیما
 در جلسه هفته آینده مشخص 

می شود؟
بیش از دو ماه از گرانفروشی ایرلاین ها و افزایش قیمت 
غیر منطقی بلیت هواپیما می گذرد اما همچنان این مشکل 
بر جای خود باقی اســت و به نظر می رسد جلسه شورای 
عالی هواپیمایی کشوری هفته آینده برگزار شده و وزیر راه 
و شهرسازی تکلیف نرخ منطقی برای هر ساعت پرواز را 

مشخص کند.
به گزارش ایسنا، شرکت های هواپیمایی از ابتدای تیر ماه 
امسال قیمت بلیت هواپیما را در مسیرهای داخلی تا سقف 
۳۰ درصد افزایش دادند و با وجود مخالفت ها و هشدارهای 
مسئولان وزارت راه و شهرسازی و سازمان هواپیمایی نه 
تنها قیمت را به نرخ سابق مصوب برنگردادند بلکه برای 
این اقدام ناگهانی شان هیچ مجوز قانونی از شورای عالی 
هواپیمایی دریافت نکردند و توضیحــی هم در این باره 
نداند.به عنوان مثال طی هفته های گذشــته شرکت های 
هواپیمایی قیمت بلیت پرواز تهران-مشــهد را تا بیش از 
یک میلیون تومان فروختند در حالی که بر اســاس نرخ 
مصــوب اعلام شــده، حداکثر قیمت بلیت بــرای پرواز 
تهران-مشهد ۷۷1 هزار و ۲۰۰ تومان بود. همچنین سقف 
نرخ مصوب برای پرواز تهران-شــیراز ۶۷۳ هزار و ۷۰۰ 
تومان بود اما ایرلاین ها آن را تا بیش از ۸۷۰ هزار  تومان 
افزایش دادند.در همین راستا محمد اسلامی-وزیر سابق 
راه و شهرسازی - در همان ایام اعلام کرد که ایرلاین ها 
باید قیمت بلیت هواپیما را به نرخ سابق مصوب )نرخنامه 
آبان ماه سال گذشته( برگردانند و از سوی دیگر مسئولان 
سازمان هواپیمایی کشوری نیز تاکید کردند که این اقدام 
شــرکت های هوپیمایی مصداق بارز تبانی و گرانفروشی 
اســت و با همه متخلفان در این زمینــه برخورد خواهد 
شد. تورج دهقان زنگنه-رییس سابق سازمان هواپیمایی 
کشــوری - در این باره هشــدار داد که اگر  ایرلاین ها 
قیمت بلیت هواپیما را به حالت ســابق بازنگردانند آن ها 
را به دستگاه های نظارتی و قضایی معرفی خواهند کرد و 
حتی مسیرهای پروازی آن ها لغو می شود.اما نه تنها این 
اتفاق نیافتاد بلکه در دو جلسه اخیر شورای عالی هواپیمایی 
کشوری که با حضور اسلامی به عنوان وزیر برگزار شد، 
اتفاقی هم نیافتاد و در واقع این جلسه ها بی فایده بود. چرا 
که بالاخره پس از حدود یک ماه از این افزایش قیمت غیر 
قانونی بلیت هواپیما قرار بود در جلسه مذکور تکلیف مردم 
روشن شود. اما باز هم مردم بودند که بلاتکلیف ماندند و 
در اقدامی عجیب آقای وزیر که به نظر از افزایش قیمت 
بلیت هواپیما بســیار ناراحت بود، در جلسه شورای عالی 
هواپیمایی تصمیم گیری نهایی را به جلسه دوم و پس از 
بررســی و تعیین هزینه هر ساعت پرواز موکول کرد و در 
جلسه دوم با وجود اینکه آنالیزهای لازم صورت گرفته بود 
اعلام کرد که نیاز به بررسی بیشتری وجود دارد و تعیین 

تکلیف درباره آن را تا جلسه سوم به تعویق انداخت.   

 2 راه برای نجات ایران
 از خشکسالی

مدیر طــرح توســعه نوآوری هــا و فناوری های حوزه 
زمین شناســی، معدن و صنایع معدنــی با بیان این که 
چالــش کم آبی با روش های فناورانه و مدیریت صحیح 
منابع حل شدنی است، استفاده از آب های ژرف و شیرین 
کردن آب دریا را دو راه برای نجات ایران از خشکسالی 

دانست.
به گزارش ایســنا، کامبیز مهدی زاده بیان مطلب فوق 
اظهار کــرد: در کوتاه مدت تنها دو راه ممکن اســت، 
نخســتین راه شــیرین کردن آب دریا و انتقال آب به 
مناطقی است که با مشکل کم آبی مواجه هستند. دومین 

راهکار استفاده از ظرفیت آب های ژرف است.
وی افزود: علت اینکه گفته می شود تنها راه، بدین معنی 
نیست که مدیریت منابع آب را فراموش کنیم، چاه جدید 
حفر کنیم و همچنان بر کشــاورزی سنتی تکیه کنیم، 
بلکه باید الگوهای جدیدی را در رأس برنامه های خود 

قرار دهیم.
مهدی زاده با بیان این که در دهه های اخیر حفر بی رویه 
چاه ها و احداث کارخانه های ذوب آهن و صنایعی که به 
مصرف آب زیاد نیازمند هســتند، بدون انجام مطالعات 
زمین شناسی و زیست محیطی مشکلات آبی زیادی را 

برای کشور ایجاد کرده است.
به گفته مشاور معاون علمی و فناوری رییس جمهوری، 
صنایع بایســتی در مناطق نزدیک به آب ایجاد شوند، 
نه در اســتان  هایی که دست به گریبان مشکل کم آبی 

هستند.
مهدی زاده با بیان این که آگاه ســازی جامعه و توجه به 
فرهنگ ســازی در حوزه آب باید مورد توجه جدی قرار 
بگیرد، ادامه داد: عدم فرهنگ سازی، حذف برنامه های 
آموزشی و سرگرمی در حوزه آب و محیط زیست و عدم 

ترویج، الگوی صحیح مصرف، فراموش شده است.
وی با تاکید بر این که ضمن تعریف صحیح مســأله ها 
می باید زبان مشترک میان وزارتخانه ها ایجاد کرد، افزود: 
آب همیشــه می تواند عنصر مناقشه در آینده نه چندان 
دور یا ابزار و سلاحی برای تهدید کشور باشد. خشکسالی 
می تواند بحران اجتماعی در کشــور ایجاد کند. خشک 
شــدن و کم آبی دریاچه ها و تالاب های ایران عمدتاً 

محصول اثر انسانی است.
وی بــا تاکید بر این که با اســتفاده از فناوری می توان 
ضمن حل مشکل کم آبی، کشاورزی را توسعه بخشید، 
ادامه داد: خشکســالی و تغییر اقلیم به یک معنا نبوده و 
خشکســالی لزوماً محصول تغییر اقلیم نیست، این نوع 
نگاه که این دو را یکی فرض کنیم، نشــان دهنده عدم 
توجه به مبانی علمی است. کشور در وضعیت خشکسالی 
اســت. اما این بدین معنی نیست که کشاورزی نکنیم، 
باید کشــاورزان را توانمند کرد، آن هم با ابزار فناوری 

و نوآوری.
مشــاور معاون علمی و فناوری رییس جمهوری با بیان 
این که آب های ژرف می توانند امید ژرف کشور برای حل 
معضل کم آبی باشــند، اظهار کرد: چند سالی است که 
معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری پیش قراول 
توجه به این حوزه بکر در کشور شده و با اقتدار و باور به 

کار خود ادامه می دهد.
مهدی زاده ادامه داد: بر اساس نتایج حاصل از مطالعات 
زمین شناسی و ژئوفیزیکی و تفســیر داده های بدست 
آمده، اولین نقطه برای حفر چاه دسترســی به آب ژرف 
در دشــت سیستان انتخاب شــد، آن هم در مکانی که 

اطلاعات زمین شناسی زیادی درباره آن وجود نداشت.
وی با اشاره به حفر چاه اکتشافی سیستان یک با ژرفای 
۳۰۰۰ متر و خروج آب با فشــار زیاد و دمای ۸۷ درجه 
سانتی گراد، عنوان کرد: نخستین گام موفق در مطالعات 
نوین  آب ژرف در کشور، توسط این معاونت برداشته شد. 
در دومین گام، در اواخر سال 1۳۹۸ چاه سیستان ۲ حفر 
شد که  نتایج حاصل از آن چشم انداز امیدوار کننده  ای 
برای منطقه ترسیم کرد.به نقل از معاونت علمی ریاست 
جمهوری، آب های ژرف در لایه های سنگی عمیق قرار 
دارند. آب حاصل از ذوب برف ها در قله کوه  ها که عمدتاً 
در فواصل خیلی زیاد از مخازن این آبها واقع شده اند، با 
حجم زیاد و سرعت کم از طریق شکستگی ها به درون 

زمین نفوذ کرده و به مخازن آب ژرف می  رسند.
مدیر طرح توسعه فناوری ها و نوآوری های زمین شناسی با 
اشاره به حجم بسیار زیاد و کیفیت مناسب آب در مخازن 
آب ژرف گفت: این مخزن ها از اهمیت بســیار زیادی 
برخوردار بوده و در برخی از کشــورها مورد بهره برداری 
قرار گرفته اند. به عنوان نمونه یکی از بزرگترین منابع آب 
ژرف در اســترالیا وجود دارد که بخش اعظم آب مورد 
نیاز این کشــور را تأمین می کند. زمین شناسان استرالیا 
این منبع آب ژرف را که گســتره آن حدود یک چهارم 
مساحت اســترالیا را در بر گرفته و در منطقه ای مابین 
کیپ یورک در شمال شرقی استالیا، دابو در جنوب شرق 
و کوبرپدی در بخش مرکزی استرالیا قرار دارد، شناسایی 
کرده اند.به گفته مهدی زاده، در این منطقه، عمیق ترین و 
بزرگترین حوضه آرتزین جهان به وسعت یک میلیون و 
هفتصــد هزار کیلومتر مربع قرار دارد. عمق این حوضه 
حدود ۳۰۰۰ متر بوده و دمای آب خروجی از آن بین ۳۰ 
تا 1۰۰ درجه سانتیگراد تغییر می کند. دانشمندان حجم 
ذخیره این آبخوان را حدود ۶۴ هزار و ۹۰۰ میلیون مگا 
 GAB:( لیتر تخمین زده اند. امروزه آب های ژرف گب
Great Artesian Basin( منبع اصلی تامین 
کننده آب شرب در اســترالیا محسوب می  شود.مشاور 
معاون علمی و فناوری رییس جمهوری لیبی را نمونه ای 
دیگر از کشورهای توسعه دهنده فناوری آب های ژرف 
دانســت و گفت: این کشــور یکی از کم بارش ترین و 
خشکترین مناطق جهان است. حتی مکان هایی در آن 
وجــود دارد که دهه  های متوالی رنگ یک قطره باران 
را به خود ندیده اند.مهــدی زاده همچنین بیان کرد: در 
آگوست سال 1۹۸۴ عملیات ساخت بزرگترین سیستم 
آب رســانی دنیا جهت انتقال آب ژرف کشــف شده در 
بخش مرکزی لیبی آغاز شد.وی با بیان این مطلب ادامه 
داد: بیش از ۳۰ میلیارد دلار در این پروژه هزینه شــده 
که مشکل کم آبی لیبی را حل کند. اما در جولای سال 
۲۰11 با سقوط قذافی، ناتو شبکه لوله های این رودخانه 
عظیم دست ساز بشــر را بمباران کرد و با این حمله ۷۰ 
درصد جمعیتی که برای زندگی و کشاورزی به این آب 

وابسته بودند، از آن محروم شدند.

معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت 
صمــت در ابلاغیه ای، هرگونــه خرید و 
عرضه ســیمان خارج از بــورس کالا را 

ممنوع اعلام کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر، اسدالله کشاورز، 
معاون امور معدنی و صنایع معدنی وزارت 
صمت در نامه ای به روســای سازمانهای 
صمت ۴1 اســتان این ممنوعیت را ابلاغ 

کرد.
در این بخشنامه به واحدهای تولیدکننده 
ســیمان، واحدهای تولیدی ســیمان بر، 
مجریان پروژه های ملی و عمرانی، عاملین 
فروش سیمان، شرکتهای تعاونی مصالح 
فروشان و اشخاص حقیقی و حقوقی دارای 
پروانه مجاز ساختمانی دو هفته مهلت داده 
شده تا در بورس کالا ثبت نام و نسبت به 
دریافت کدبورســی جهت خرید سیمان از 

بورس کالا اقدام کنند.
متن کامل بخشنامه به این شرح است:

در این بخشــنامه آمده است: با عنایت به 
تصمیمات متخذه جهت عرضه سیمان در 
بــورس کالا و ممنوعیت هرگونه خرید و 
عرضه خارج از بورس کالا، دستور فرمایید 
موارد ذیــل در خصوص ثبت نام و مهلت 
اخذ کدبورسی مورد توجه و اقدام لازم قرار 
گرفته و گزارش اقدامات انجام شده و نتایج 
حاصله در پایــان دو هفته به این معاونت 

ارسال گردد.
کلیــه واحدهای تولیدکننده ســیمان که 
تاکنون موفق به اخذ کدبورسی نشده اند، 
می بایســت ظرف مدت دو هفته از تاریخ 
ابلاغ این نامــه، در بورس کالا ثبت نام و 
نسبت به عرضه محصولات خود در بورس 

کالا اقدام کنند.
کلیه واحدهای تولیدی ســیمان بر دارای 
پروانه معتبر بهره برداری از مراجع ذیربط 
که از سیمان بعنوان مواد اولیه استفاده می 
کنند از جمله شرکتهای بتن ساز، موزائیک 

ســاز با توجه به ظرفیت پروانه و سیمان 
مــورد نیاز با اخذ معرفی نامه از ســازمان 
صمت اســتانها به بورس کالا مراجعه و 
ظرف مدت دو هفته از تاریخ ابلاغ این نامه 
در بورس کالا ثبت نام و نسبت به دریافت 

کدبورسی اقدام کنند.
کلیــه خریداران مجاز پــروژه های ملی، 
عمرانی با اخذ معرفی نامه رسمی از معاون 
عمرانی استانها و انبوه سازان با اخذ معرفی 
نامه از ادارات کل مســکن و شهرسازی 

محل اجرای پروژه می بایست ظرف مدت 
دو هفته از تاریخ ابلاغ این نامه در بورس 
کالا ثبت نام و نســبت به اخذ کد بورسی 

اقدام کنند.
کلیه خریداران مجاز برای مصارف عمومی 
و مردمی شامل: عاملین فروش سیمان )که 
مالک یک واحد صنفی دارای جواز معتبر 
مصالح فروشی در منطقه ای مشخص با 
دفتر و انبار مناسب می باشند و برای عرضه 
ســیمان با رعایت ضوابط اعلام شــده از 
سوی کارخانه فعالیت می کنند(، شرکتهای 
تعاونی مصالح فروشــان کــه از فعالیت 
هماهنگ و منسجم چندین عامل دارای 
پروانه تشکیل شده اند، اشخاص حقیقی 
و حقوقی دارای پرواز مجاز ســاختمانی با 
تعیین میزان سیمان مورد نیاز و متناسب با 
پیشرفت پروژه، می بایست ظرف مدت دو 
هفته از تاریخ ابلاغ، در بورس کالا ثبت نام 
و نسبت به خرید از بورس کالا اقدام کنند.

با ابلاغ معاون وزیر صمت:

خرید و فروش سیمان خارج از بورس کالا ممنوع شد

اخبار

10 هزار راننده مسافربر درون شهری واکسن نزده اند
رئیس اتحادیه مسافر بری استان تهران گفت: متاسفانه 
1۰ هزار راننده مســافربری درون شــهری در استان 

تهران، هنوز واکسن دریافت نکرده اند.
به گزارش صدا و ســیما، علی انصافی افزود: اتحادیه 
مســافربری درون شهری تا شــعاع 1۲۰ کیلومتری 
تهران به همه ادارات دولتی بیمارستان ها و شرکت های 

خصوصی خدمات رسانی می کند.
وی اضافــه کــرد: پیگیری هــای اتحادیــه بــرای 
واکسیناسیون رانندگان تا این لحظه به جایی نرسیده 
و این در حالی اســت که جا به جایــی کادر درمان از 
بیمارستان ها و ســرویس دهی سه شیفت به آنان به 
عهده رانندگان اتحادیه است که کاری بسیار خطرناک 

اســت و تا امروز تعداد زیادی از رانندگان ما مبتلا به 
ویروس کرونا شده اند و جان خود را از دست داده اند.

انصافی گفــت: در حال حاضر همه رانندگان اتوبوس، 
مترو و تاکســی تهران که زیر نظر شهرداری هستند 

واکسن زده اند.
وی افزود: اتحادیه مســافری درون شــهری با تعداد 
۲۰۰۰ ون، ۶۰۰۰ مینــی بــوس و ۲۰۰۰ اتوبوس در 
حال خدمتگذاری به مردم هستند که به دلیل رعایت 
دستور العمل های بهداشتی تعداد کمتری مسافر جا به 

جا می کنند.
انصافی ادامه داد: متاسفانه قیمت گذاری در این صنف 
سالی یک بار و از طریق مناقصه تعیین می شود این در 

حالی است که هر ماه شاهد افزایش قیمت ها هستیم و 
کار را برای رانندگان سخت کرده بطوریکه فعالیت در 

این صنف دیگر به صرفه نیست.
وی گفت: هزینه لوازم یدکی خودروها و افزایش قیمت 
لاستیک فشار زیادی به رانندگان آورده و از طرفی هم 
اداره مالیــات و بیمه هر روز ســخت گیرانه تر برخورد 

می کنند.
رئیس اتحادیه مسافر بری درون شهری تهران افزود: 
لاستیک اتوبوس که ۴ میلیون تومان بود امروز به 1۲ 
میلیون تومان رســیده و قیمت خرید هر اتوبوس از ۶ 
میلیارد تومان به ۸ میلیــارد تومان افزایش پیدا کرده 

است.

نائب رئیس اتاق بازرگانی ایران:

دست دولت باید از نظام پولی کوتاه شود

دبیرکل انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی اعلام کرد:

صادرات سالانه یک میلیون دستگاه لوازم خانگی تا 1404

انتقاد رئیس انجمن صنعت پخش

دلیل فشارها برای ثبت اقلام غیردارویی در سامانه تی تک چیست؟

نائب رئیس اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه بیشــتر 
بانک ها به کسب و کارهای سالم تسهیلات نمی دهند، 
گفت: مطالبه اصلی فعالان اقتصادی این اســت که 

امکان پیش بینی و برنامه ریزی داشته باشند.
به گزارش خبرنگار مهر، حسین سلاح ورزی بعدازظهر 
امروز در ســی و یکمین همایش بانکداری اســلامی 
اظهار داشت: تصور غالب این است که مطالبه فعالان 
اقتصادی در بخش خصوصی دریافت وام ارزان و راحت 
است اما تجربه ۴۰ ساله نشــان داده که این موضوع 
راهکار پشتیبانی از تولید نیست. سیاست گذاری غلط در 
طول سالیان گذشته باعث شده بین بخش خصوصی 
رقابت برای رانت به وجود آید و فعالان به دنبال گرفتن 

سوبسید انرژی یا وام راحت باشند.

نائب رئیس اتاق بازرگانی ایران افزود: واقعیت این است 
که ما از شــبکه بانکی انتظار زیادی نداریم؛ انتقادات و 
توقعات ما بیشــتر متوجه بانک مرکزی، دولت و نظام 
حکمرانی پولی است. اگر منطقی فکر کنیم تصورمان 
این است که بانکداران واقعی مثل بقیه فعالان اقتصادی 

قربانی سیستم بد حکمرانی پولی هستند.
وی ادامه داد: عمده ترین مطالبه فعالان اقتصادی این 
است که امکان پیش بینی پذیری و برنامه ریزی داشته 
باشــند که این موضوع مستلزم آمار است. آیا امروز در 
کشور آمار مورد نیاز تولید و فعالان اقتصادی به موقع 
منتشر میشود؟ بانک مرکزی بیش از ۲ سال است که 

آمار منتشر نمی کند.
ســلاح ورزی گفــت: توقع ما در رابطه بــا دولت ها، 

مجلس ها و بانک مرکزی این اســت که در سیستم 
پولی دخالت نکنند. اگر به دنبال رشد کسب و کارهای 
مولد هســتند باید بدانند که کسب و کارها نیاز به وام 
ارزان و تکلیفی ندارند. امروز وضعیت به شکلی شده که 
بسیاری از بانک ها حاضر به دادن تسهیلات به کسب 
و کاهای ســالم هم نیستند زیرا معتقدند پس گرفتن 

مطالبات سخت است.
وی افزود: در بازار پول کشــور و سیستم بانکی مرتب 
تصمیمــات گرفته می شــود که به جــای باز کردن 
دست و بال بانک ها برای دادن وام بر اساس سیستم 
اعتبارسنجی، بانک ها را بیش از قبل دچار احتیاط می 

کند.
نائــب رئیس اتاق بازرگانی ایــران گفت: از دولت می 

خواهیم دستش را از نظام پولی کوتاه کند. اگر به جایی 
برسیم که به صورت هفتگی بیلان خرج و دخل دولت، 
ترازنامه بانک مرکزی و ترازنامه نظام بانکی را منتشر 
کنیم و وزیر اقتصاد و رئیس بانک مرکزی در این رابطه 

پاسخگو باشند، یگ گام رو به جلو است.
وی افزود: به جــای مقررات زدایــی، بانک مرکزی 
باید ســامانه زدایی کند. در مباحث مربوط به صادرات 
و واردات سامانه نیما، ســنا، درنا و بازار متشکل ارزی 
داریم. من به عنوان فعال اقتصادی هنوز نفهمیدم این 
نیما با سنا چه تفاوتی دارد. هیچ وقت گزارشی منتشر 
نشده که این سامانه ها چه تاثیری روی بازار ارز گذاشته 
اند. سامانه نیما از بدو پیدایش اختلافی با بازار داشت و 

نه تنها موثر نبود بلکه غیرموثر و مانع هم بود.

دبیرکل انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی گفت: 
در ســند جامع صنعت لوازم  خانگی صادرات ســالانه 
دست کم یک میلیون دستگاه لوازم خانگی بزرگ در افق 

چشم انداز 1۴۰۴ پیش بینی شده است.
به گزارش خبرنگار مهر، سید حسین حسینی شاهرودی 
امروز در نشست خبری بررسی سند جامع صنعت لوازم 
خانگی کشور اظهار داشت: سند جامع صنعت لوازم خانگی 
تهیه شده و امیدواریم به زودی از سوی وزیر صمت ابلاغ 
شو. در این سند تولید چهار میلیون دستگاه لوازم خانگی 
بزرگ شامل یخچال و فریزر، ماشین لباس شویی، کولر 
آبی، تلویزیون و اجاق گاز، صادرات سالانه دست کم یک 
میلیون دســتگاه لوازم خانگی بزرگ در افق چشم انداز 
1۴۰۴، رقابت پذیری محصولات در ســطح بین المللی، 
افزایش سهم بازار در کشورهای منطقه، تامین نیاز کشور 
بــا محصولات داخلی و اســتفاده از فناوری های بومی 
مبتنی بر فناوری هوشمند و دانش بنیان پیش بینی شده 

است.
دبیرکل انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی ایران 
درباره ضمانت اجرایی این برنامه ها تا افق 1۴۰۴، گفت: 
همین که شرکت های داخلی در دوران تحریم توانستند با 

هر مشقتی که بود به تولید بپردازند و نیاز کشور را برطرف 
کنند، خود بزرگترین تضمین برای ادامه مسیر است.

وی یــادآور شــد: هرچند هنوز مشــکلاتی نظیر ورود 
کالاهــای قاچاق وجود دارد و باید با آن مبارزه شــود یا 
هنوز به واسطه ذائقه ســازی شرکت های خارجی، مردم 
همچنان تمایل به مصرف کالاهای خارجی دارند که باید 

به تدریج این مسائل را حل و فصل کرد.
حسینی شــاهرودی گفت: ســند یاد شــده بر مبنای 
فرمایشات رهبر معظم انقلاب و با در نظر داشتن احتمال 
تداوم تحریم ها تدوین و نگاشته شده و در صورت حمایت 
حداقلی دولت و انسجام در سیاست ها، اهداف ترسیم شده 

دست یافتنی است.
دبیرکل انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی ایران 
در ادامــه با بیان اینکه صادرات یک میلیون دســتگاه 
لــوازم خانگی پس از رفع کامل نیاز داخل دیده شــده 
اســت، افزود: در صنعــت لوازم خانگی برخلاف صنعت 
خودروسازی شاهد بودیم که بخش خصوصی با انگیزه 
بالا و عزم ملی از ابتدا وارد شد که نتیجه این اقدام فعالیت 
بیش از 1۵۰۰ واحد تولیدکننده خرد و کلان با اشــتغال 
مستقیم ۳۰۰ هزار نفر و اشتغال غیرمستقیم یک میلیون 

و ۳۰۰ هزار نفر بوده است. امروز دست کم ۵۰۰ واحد از 
این واحدها کاملًا فعال هستند و از بین آنها چندین برند 

ملی بیرون آمده است.

افزایش تولید پس از اعمال تحریم ها
حسینی شــاهرودی گفت: اگرچه از حدود 1۳ سال قبل 
شاهد نام گذاری سال ها با عناوین اقتصادی توسط رهبر 
معظــم انقلاب بودیم اما این مســاله مورد بی توجهی 
مســئولان قرار گرفت و حتی در سال های گذشته و در 
شــرایط دشوار تحریم ها شــاهد بودیم که شرکت های 
خارجی زیادی اجازه ورود به کشور یافتند و کالاهایشان 
به وفور در بازار مشاهده می شد؛ این شرکت ها با حضور 
فعال خود به ذائقه ســازی نیز پرداختنــد و حتی برای 

فرهنگ سازی رسانه ملی ما را نیز تسخیر کردند.
وی اظهار داشت: تحریم کنندگان به دنبال نابود کردن 
صنعت در کشورمان بودند و به دنبال تحریم ها، بسیاری از 
کارخانجات داخلی تعطیل شد یا با کمتر از ظرفیت اصلی 
به فعالیت خود ادامه دادند و در این شرایط شرکت های 
خارجی تولیدکننده لوازم خانگی نیز از کشــورمان خارج 
شدند.دبیرکل انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی 

ایران با اشاره به افزایش تولید لوازم خانگی داخلی پس 
از اعمال تحریم ها، تصریح کرد: نگاهی به آمارها قبل و 
پس از تحریم ها، نشان دهنده افزایش 1۰۰ درصدی تولید 
در برخی محصولات و همچنین ارتقای عمق ســاخت 
داخل تولید در بسیاری از محصولات لوازم خانگی است تا 
جایی که اکنون بازار از محصولات داخلی اشباع شده و 
تولیدکنندگان ما توانستند خود را به سطحی قابل رقابت 
با خارجی ها برسانند.حسینی شاهرودی افزود: امروز پس 
از سال ها در دولت سیزدهم شاهد نگاشته شدن برنامه 
عملیاتی برای حوزه لوازم خانگی در کشور هستیم و برای 
نخستین بار شورای عالی سیاستگذاری این صنعت در 
وزارت صمت تشکیل شد که اولین تصمیم این شورا، کار 
کردن بر روی برنامه عملیاتی توسعه لوازم خانگی بوده 
است.وی همچنین تاکید کرد: ما موافق سرمایه گذاری 
خارجی هــا در این صنعت هســتیم مشــروط بر اینکه 
اشــتغال زا و مولد بوده و ریسک حداقلی برای کشور به 
دنبال داشته باشــد. ایران قابلیت تبدیل شدن به قطب 
تولید قطعات لوازم خانگی برای شــرکت ها و برندهای 
بزرگ جهانی را داراســت و باید از این ظرفیت کشور به 

خوبی استفاده شود.

رئیس هیئت مدیره انجمن ملی صنعت پخش ایران گفت: 
ســامانه تی تک با ۵۰۰۰ قلم دارو جوابگوی فرآیند نظارت و 
بازرسی نیست. چطور می خواهد 1۳۰ هزار اقلام غیردارویی 

را بررسی کند؟
به گزارش خبرنگار مهر، سهراب کارگر رئیس هیئت مدیره 
انجمن ملی صنعت پخش ایران امروز در نشســت خبری 
گفت: ســازمان غذا و دارو با استناد به قانون احکام دائمی و 
قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز، خود را موظف به نظارت بر 
کلیه تولیدات اقلام دارویی، آرایشی، بهداشتی و سلامت محور 
می داند. وقتــی کلمه »ســلامت محور« را روی کالاهای 

تولیدی می گذاریم، یعنی همه کالاها را دربر می گیرد.
وی افزود: از طریق کمیسیون تخصصی هیئت مقررات زدایی 
به این موضوع اعتــراض کردیم و این نهاد نیز موضع ما را 
تائید و اعلام کرد که نیازی نیست سازمان غذا و دارو برای 
تمام صنعت پخش مجوز بدهــد و حتماً نباید اطلاعات در 
سامانه »تی تک« ثبت شود. با این حال وزیر اقتصاد این رأی 

را وتو کرد.
رئیس هیئت مدیره انجمن ملی صنعت پخش ایران گفت: 
چرا با وجود ســامانه فعال وزارت صمت، سازمان غذا و دارو 
اصرار به ثبت اطلاعات در تی تک دارد؟ سامانه وزارت صمت 

بیش از ۴۰ میلیون رکورد در خود ثبت و تمام انبارها و تولید 
تا مصرف را رصد می کند.

کارگر اظهار داشــت: وقتی این ســامانه 1۳۰ هزار تولیدات 
غیردارویی را بررســی می کند، اصرار سازمان غذا و دارو بر 
ثبت اطلاعات در تی تک جای ابهام دارد. حتی این موضوع 
برای هیئت مقررات زدایی نیز جای سوال است. شرکت های 
غیردارویی چندین سال است که مجوز و پروانه را از وزارت 
صمت می گیرند و مشکلی هم نداشتند و توزیع کنندگان کود 
و ســموم نیز از وزارت جهاد کشاورزی مجوز می گیرند. اخذ 
مجوز مجدد از وزارت بهداشت چه معنایی دارد؟ به چه دلیل 

بخش خصوصی باید از سه نهاد مجوز بگیرد؟
وی تصریــح کرد: دلیل فشــارهای غیرمنطقی برای ثبت 
اطلاعات در تی تک مخصوصاً در زمان پایان تصدی دولت 
دوازدهم جای سوال است. سازمان غذا و دارو در حال حاضر 
مشــکلات عدیده ای دارد اما مشخص نیست چرا روی این 

مسئله تأکید می کند؟
رئیس هیئت مدیره انجمن ملی صنعت پخش ایران گفت: 
بازرسی های ناخواسته ای از سوی سازمان غذا و دارو از شعب 
مربوط به صنعت پخش انجام و جریمه های مختلفی اعمال 

می شود.
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شهرستان اخبار

خبر

رونمايي از سند 45 هزار 
ميليارد توماني توسعه 
 نفت،گاز و پتروشيمي 

در كرمانشاه
کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگارمملکت -

استاندار کرمانشــاه گفت: از تصویب سند توسعه 
نفت، گاز و پتروشيمي استان با سرمایه گذاري 45 
هزار ميليارد تومان خبرداد و گفت: اجراي این سند 
10 تا 12 هزار شغل را ایجاد و کرمانشاه را به قطب 

سوم حوزه نفت و گاز کشور تبدیل مي کند.
 »هوشنگ بازوند« در جلسه شوراي برنامه ریزي 
و توسعه استان کرمانشاه که  با حضور دستيارویژه 
وزیر نفت و به منظور تشریح جزیيات سند توسعه 
اي نفت و گاز اســتان برگزار شــد؛ اظهارداشت: 
تمامــي مجوزهــاي این طرح عظيــم، بزرگ و 
تحول آفرین اخذ شــده و هم اکنون نيز دو پروژه 
پتروشيمی اســام آبادغرب و طرح احداث واحد 

متيل آمين شهرستان سنقر اجرایی شده است.
وي افزود: 13 پروژه با ســرمایه گذاري 45 هزار 
ميليارد تومان در این سند تعریف شده که مي توان 
به توســعه ميدان نفتی نفت شهر، توسعه ميادین 
سومار، ســامان و دلاوران، توسعه ميادین گازی 
غرب استان)باباقير و بيستون(، احداث پالایشگاه 
PP/گازی ســيروان، احداث پتروشــيمی الفين
 GTPPپتروشيمي اسام آبادغرب ،HDPE
، طراح احــداث واحد پلی اســتال، طرح احداث 
واحد فرمالين، طراح احداث واحد اتيلن اکســاید، 
طرح احــداث واحد متيل آمين، طرح احداث واحد 
لاستيک های مصنوعی EPDM  و طرح توليد 
کاتاليست پلی اتيلن سنگين ميتسوئی را از جمله 

طرح های این سند عنوان کرد. 
 استاندار کرمانشاه ضمن تقدیر و تشکر از پيگيري 
هاي دلسوزانه و مجدانه مهندس زنگنه وزیرنفت 
براي اجراي طرح هاي توســعه حوزه نفت، گازو 
پتروشيمي ادامه داد: زمين لازم برای اجرای پروژه 
واحد اتيلن اکســاید شهرستان کنگاور هم تامين 
شــده و زمين پروژه طرح احداث واحد لاستيک 
های مصنوعی شهرستان کنگاورهم تحویل شده 
و بي شــک این سند که ماحصل یک سال و نيم 
تاش و پيگيري تيم نخبه ای اســت در آینده به 
چراغ راهی برای توسعه نفت و گاز تبدیل مي شود.

 بازونــد در این جلســه با تاکيد بر لــزوم تربيت 
نيروهای ماهر برای اجرای این ســند گفت: هفته 
گذشــته تفاهم نامه ای با سازمان فنی و حرفه ای 
منعقد شد که بر اســاس آن 47 ميليارد تومان از 
سوی وزارت نفت به این ســازمان جهت تربيت 
نيروهای ماهر درحوزه نفت و گاز استان کرمانشاه 
پرداخــت می شــود تا ازظرفيت نيروي انســاني 
متخصص بومي براي این طرح ها به نحو مطلوب 

استفاده شود.
 

راه اندازی 3 نقاهتگاه 
بيماران  كرونايی در ايلام 

ایام-هواسی-خبرنگارمملکت-
مدیرعامل جمعيت هال احمر ایام گفت: ســه 
نقاهتگاه بيماران  کرونایی در ســه شهرستان این 
استان با تجهيزات ارســالی جمعيت هال احمر 

کشور تجهيز شده است.
 علی اصغر علی اکبری افزود: این نقاهتگاه ها در 
شهرستان های دره شــهر، آبدانان و دهلران برپا 

شده است.
وی ادامــه داد: ایــن نقاهتگاه ها بــه 30 تخت 
بيمارستانی و 20 تخت خوابگاهی، ست امکانات 
اوليه پزشــکی نظير ساکشــن، ترالی پانسمان و 
دستگاه ساکشن و کپســول اکسيژن مجهز شده 
است.   هال احمر ایام تاکيد کرد: این نقاهتگاه 
ها در ســالن های ورزشی ســپاه پاسداران تعيين 
شــده از سوی ستاد کرونای شهرستان ها و با نظر 
دانشــگاه علوم پزشکی و ستاد استانی کرونا مورد 
استفاده برای بيماران کرونایی قرار خواهند گرفت. 
علی اکبری به ســایر فعاليت های این جمعيت در 
حوزه کرونا اشــاره کرد و گفت: مشارکت در طرح 
شهيد سپهبد ســليمانی در کنار سپاه پاسداران و 
دانشکاه علوم پزشکی ، اجرای طرح نذر سامت، 
آمران ســامت، کنترل مبادی مرزی، مشارکت 
در طرح اعمال محدودیــت تردد در ورودی های 
استان، توزیع بسته هالی معيشتی و پرداخت کمک 
هزینه به بيماران کرونایــی و همکاری اعضا در 
مراکز واکسيناسيون دانشگاه علوم پزشکی از جمله 

این خدمات است.

اهدای 22 دستگاه اكسيژن 
ساز به مراكز تحت نظارت 

بهزيستی مازندران
ساری - اميری فر-خبرنگارمملکت-آیين اهدای 
22 دستگاه اکسيژن ســاز به مراکز تحت نظارت 
بهزیستی اســتان با حضور دکتر فرزاد گوهردهی 
مدیرکل بهزیستی مازندران و معاونين بهزیستی 

استان و مدیران مراکز برگزار شد.
دکتر فرزاد گوهردهی ، مدیرکل بهزیستی مازندران 
با بيان اینکه بيش از 60 هزار فرد دارای معلوليت 
تحت پوشش بهزیستی اســتان قراردارند، گفت: 
از ایــن تعداد 1600 نفر در 27 مرکز توانبخشــی 
مراقبتــی شــبانه روزی و خانه هــای حمایتی 
نگهداری می شوند. وی با بيان اینکه برای حفظ 
سامت افراد نگهداری شــده در مراکز قرنطينه 
های لازم انجام شده است ، افزود : ازابتدای شيوع 
کرونــا  تاکنون  27 مرکز نگهــداری افراد دارای 
معلوليت و سالمندان قرنطينه شدند و امروز شاهد 

کمترین ميزان ابتا در این مراکز هستيم.

 برگزاری مراسم سوگواری
  و زيارت عاشورا

 در مخا برات منطقه مركزی
 اراک-یاحقی -خبرنگارمملکت-

همزمان با ایام دهه سوم ماه محرم، مراسم عزاداری 
و سوگواری در مخا برات منطقه مرکزی برگزار شد.
دردهه سوم ماه محرم ،ارادتمندان اهل بيت عصمت 
و طهارت )ع( در مخا برات منطقه مرکزی در رثای 
حضرت ابا عبدالحســن )ع( واصحاب با وفایش به 

سوگ نشستند.
در این مراسم که با حضور مهندس لطفی مدیرمخا 
بــرات منطقه مرکزی وجمع کثيــری از همکاران 
با رعایت شــيوه نامه های بهداشــتی در فضای 
باز ســاختمان شــهيد ناصری اراک برگزار شد ، 
ذاکران اهــل بيت عصمت و طهــارت )ع(، حاج 
محمود قاســمی  با قرائت زیارت عاشورا وحجت 
الاسام عبدی،نمایندگی ولی فقيه در سپاه استان 
مرکزی با ایراد سخنرانی در سوگ حماسه کربا به 

مرثيه سرایی پرداختند.  

افتتاح اولين خانه 
 پيشکسوتان ورزش كشور

در كرمانشاه
کرمانشاه -فریده محمدی-خبرنگارمملکت -اولين 
خانه پيشکسوتان ورزش کشور با حضور مدیرکل 
ورزش و جوانــان اســتان کرمانشــاه و جمعی از 
پيشکســوتان ورزش در مــوزه ورزش مجموعه 
ورزشی آزادی کرمانشاه افتتاح شد و به بهره برداری 

رسيد.
 »صابر رحيمی« در این مراســم با اشاره به تاکيد 
مهندس بازوند برای افتتــاح این مجموعه گفت: 
پيشکسوتان سرمایه های ورزش استان هستند و ما 
باید از تجربيات شما در رشته های مختلف استفاده 

کنيم.
وی جایگاه پيشکســوتان در جامعه را بســيار والا 
توصيــف کرد و اظهار داشــت: همکاری یک تيم 
همــدل و همراه در ورزش اســتان، حضور شــما 
پيشکســوتان و مهندس بازوند که نگاه ویژه ای به 
ورزش دارند، منجر عملکردی قابل قبول و جهش 
در همه شاخص های توســعه ای ورزش در استان 

شده است.

غبار روبی و عطر افشانی 
مزار شهدای گمنام 
 شهرجديدهشتگرد

 به مناسبت هفته دولت 
البرز  -تهمينه حيدری-خبرنگارمملکت -

به مناســبت آغاز هفته دولت با حضور،معاون امور عمرانی 
فرمانــداری، سرپرســت شــهرداری، اعضای شــورای 
اســامی،رئيس امور مساجد شهر و پرســنل شهرداری، 
قبور متبرک شــهدای گمنام شهرجدیدهشتگرد غبارروبی 
و عطرافشــانی شد.محمدرضا البرزی سرپرست شهرداری 
در حاشــيه این مراسم، با تبریک هفته دولت به دولتمردان 
نظام مقدس جمهوری اسامی ایران، اظهار داشت: این هفته 
یادآور فداکاری  و خدمت گذاری شهيدان رجایی و با هنر است 
و اميدواریم ما هم بتوانيم عضو کوچکی از خانواده دولت، با 
از خودگذشتگی و فداکاری این شهيدان گرانقدر را سرلوحه 
کار خود در همه امور قرار دهيم.وی با اشاره به اینکه اقتدار 
و عظمت کنونی کشور مدیون خون شهدای والامقام است 
، بيان کــرد:  در این زمان  و مکان مقدس بار دیگر ضمن 
تجدید ميثاق با شهدای گرانقدر که با خون خویش امنيت 
و آســایش امروز ایران عزیز را برایمان به ارمغان گذاشتند، 
عهد می بندیم که در راه خدمت به مردم شهيدان رجایی و 
باهنر را سرلوحه کار خویش قرار داده و در این راه لحظه ای 
از حرکت باز نمانده و پویا و فعال در راه پيشــرفت و توسعه 
بيش از پيش شهرمان همت گماریم.وی خاطرنشان کرد: 
شهدا با ایثارگری ها و جانفشانی  های خود چنان حماسه ای 
خلق کردند که انسان را متحير می کند؛ اميد است با انجام 
وظایف و تکاليف قانونی خود در محضر شهدا شرمنده نشده 

و با پيروی از شهدا در کليه امور موفق و سربلند شویم.

 نخستين جلسه كميته
 فنی و عمرانی شهرداری و 

شورای شهر هشتگرد برگزار شد 
البرز  -تهمينه حيدری-خبرنگارمملکت -

اولين جلســه کميته فنی و عمرانی شــهرداری و شورای 
هشتگرد با حضور سرپرست شهرداری ، مسئول کميسيون 
عمران شــورای اسامی شهر ، معاونت عمرانی ، مسئول 
عمران و کارشناسان این حوزه برگزار شد.مهندس جليل 
امينی سرپرســت شهرداری هشــتگرد برگزاری جلسات 
کميته فنی و عمرانی را فرصتی مناســب برای همفکری 
و مشــورت و بهره گيری از نظرات متخصصان در توسعه 
و عمران شهر دانست.امينی گفت : خوشبختانه با تاش 
حوزه درآمدی شــهرداری طی هفته های اخير ، بسياری از 
مطالبات پيمانکاران عمرانی پرداخت شده و انتظار می رود 
با پرداخت مطالبات،  کارهای عمرانی با سرعت پيش رود  
.وی به نظارت دقيق و مستمر بر امورات عمرانی تاکيد نمود 
و خواســتار استفاده از مشاورین زبده در تهيه طرح و نقشه 
های اجرایی پروژه های عمرانی شد .امينی ساماندهی نهر 
بلوار خبرنگار را از جمله کارهای مهم حوزه عمران دانست 
که با توجه به اعتبار پيش بينی شده در بودجه سالجاری می 
بایست با اخذ نظریه دستگاههای ذیربط طرحی مناسب با 
در نظر گرفتن موضوع ایمنی نهر و ظرفيت آب عبوری از 
آن و نيز در نظر گرفتن سيمای بصری تدوین و اجرا گردد 
.مهندس مؤیدی مسئول کميسيون عمران شورای اسامی 
شهر در این جلسه ضمن تقدیر و تشکر از زحمات معاونت 
عمرانی و کارشناسان این حوزه ، پيشبرد امورات عمرانی را 
موجب دلگرمی شهروندان و اعتماد به شهرداری در قبال 

پرداخت عوارض دانست.

عاليخانــی- احســان   – اصفهــان 
خبرنگارمملکت-

به همت تاشگران و متخصصان شرکت 
فــولاد مبارکــه طراحی و توليــد گرید 
FATIGUE-ST52 مقــاوم به 
خستگی در این شرکت با موفقيت انجام 

شد.
مدیر متالورژی و روش های توليد شرکت 
فولاد مبارکــه با اعام ایــن خبر گفت: 
طراحــی و توليد محصــولات جدید در 
راستای تکميل سبد محصولات در فولاد 

مبارکه صورت می گيرد.

عليرضا مولوی زاده افزود: به منظور تأمين 
نياز حوزه های مختلف در مصارف داخلی 
فولاد مبارکــه ونيز رفع نياز مشــتریان، 
بررسی و امکان ســنجی توليد گریدهای 
درخواســتی صورت می گيــرد و پس از 
تعيين پارامترهای توليدی و شرایط تست و 
کنترل و اطمينان از عملکرد، ورق ها مورد 

مصرف قرار می گيرند.
 52 ST وی خاطرنشــان کــرد: گریــد
مقاوم به خستگی از خارج از کشور تأمين 
می گردید و در برخی شرایط به دليل عدم 
امکان تأميــن، از گرید ST 52 معمولی 

به جای آن اســتفاده می شــد که عملکرد 
مطلوب را نداشــت. در همين راستا گرید 
فوق به منظــور اســتفاده در قطعاتی که 
تحت تنش متناوب قــرار دارند طراحی و 

توليد شد.
مدیر متالــورژی و روش هــای توليد در 
ادامه از حمایت هــای معاون بهره برداری 
و زحمات کليه واحدهــای درگير در این 
پروژه شامل نواحی فولادسازی، نورد گرم، 
آزمایشگاه و واحد فروش و برنامه ریزی و 

سایر واحدهای پشتيبانی قدردانی کرد.
 کارشناس متالورژی شرکت فولاد مبارکه 

نيز در خصوص توليد این محصول جدید 
گفت: خستگی یکی از خطرناک ترین انواع 
شکســت در فلزات اســت. در خستگی، 
فلز در تنش های پایين تر از تنش تســليم 
شکسته می شود و ازاین رو پيش بينی زمان 
و شرایط تنشی تخریب قطعه بسيار مشکل 
است و می تواند با خسارت های زیاد و گاه 
فاجعه بار در صنعت همراه باشد. خستگی 
در فلزات هنگام وقوع تنش های متناوب 

رخ می دهد و شامل سه مرحله است.
محمدجواد کرمی افزود: مرحله اول شروع 
ترک اســت. بعــد از یک تعداد ســيکل 

مشخص ریزترک ها شروع به شکل گيری 
می کنند. ریزترک ها در نقاطی که تمرکز 
تنش بيشــتر اســت، مانند لبه های تيز، 
ســطوح خش دار و اطراف ناخالصی ها و 
حفرات تشکيل می شوند. تنش لازم برای 
تشــکيل این ریزترک ها به مراتب کمتر از 
استحکام نهایی و اســتحکام تسليم فلز 
اســت. مرحله دوم رشد ریزترک ها در اثر 
ادامه تنش های سيکلی است و در نهایت 
مرحله ســوم رشــد ریزترک تا جایی که 
تمرکز تنش در نوک ترک باعث انتشــار 

ترک و شکست قطعه شود.

فولاد مباركه گرید FATIGUE-ST52 مقاوم به خستگی را طراحی و تولید كرد

اخبار

ساری - اميری فر-خبرنگارمملکت-در استان مازندران 
اســاس و پایه اقتصاد آن کشاورزی است و تامين آب 
پایدار از لازمه آن اســت ، در همين ســو شرکت آب 
منطقه ای مازندران در نقاط مختلف اســتان با احداث 
سد و شبکه های انتقال ، آب مورد نياز کشاورزان را در 
نقاطی که با کمبود آب مواجه هستند را تامين می نماید 
که نمونه آن در پروژه انتقال آب شبکه البرز به رودخانه 
ســياهرود که با احداث این کانال 20 روستا با اراضی 

کشاورزی بيش از 2200 هکتار آبياری خواهد شد
به گــزارش روابــط عمومی شــرکت آب منطقه ای 
مازندران ، این مراسم که با حضور دکتر مرادیان نماینده 
مردم شــریف قائمشهر ، ســوادکوه و جویبار و دیگر 
مسئولين استانی برگزار و کلنگ زنی شد دکتر مرادیان 

ضمن تبریک هفته دولت و گرامی داشتن روح شهيدان 
بخصوص شهيد باهنر و رجایی گفت: بحث آب امروزه 
جزو پنج اولویت مهم کشور بخصوص مباحث مهم در  
مازندران است که خوشبختانه در استان مازندران جهت 
گيری های مناسبی برای تامين آب مورد نياز انجام شده 

است.
وی اضافه کرد : برداشت از سفره های آب زیرزمينی در 
استان به شدت بالاست و به همين دليل باید آب مورد 
نياز را از منابع آب های سطحی با احداث سدها و کانال 

های انتقال آب تامين نمایيم
در ادامه داودیان معاون شرکت آب منطقه ای مازندران 
با  اشاره به کانال و شبکه های موجود در استان گفت 
: با احداث این کانال انتقال آب، 20 روســتا که شامل 

2200 هکتار اراضی کشاورزی است را از کم آبی نجات 
خواهد داد.

وی  افــزود : این 20 روســتا که در حاشــيه رودخانه 
ســياهرود قراردارند در فصول پرآبی از پایين دست سد 
شهيد رجایی آب به آن تزریق می شود که در مواقع کم 
آبی به شدت با مشکل کم آبی مواجه اند. برای حل این 
مشکل 14 ميليارد تومان اعتبار در نظر گرفته شده  تا با 
احداث این خط انتقال ، مشکات اراضی حاشيه رودخانه 

سياهرود مرتفع شود
داودیان تصریح کرد: از شــرق تا غرب استان کانال و 
شبکه های انتقال آب در پایين دست سدها ایجاد شده 
که آب های ذخيره شــده در پشت سدها را در نواحی 

مختلف پایين دست انتقال می دهد. 

كلنگ زنی پروژه انتقال آب از شبکه البرز به رودخانه سياهرود 

اصفهان -  احسان عاليخانی-خبرنگارمملکت-
معاون بهره برداری شــرکت فولاد مبارکه گفت: فولاد 
مبارکه در راستای پيروی از منویات مقام معظم رهبری 
و با ســهم 5 درصدی از توليد ناخالص ملی، پشتيبانی 

همه جانبه از توليد را محقق کرده است.
طبق فرمایشــات مقام معظم رهبری، اقتصاد کشــور 
از چنــد بيماری مزمن رنج می برد که اگر در شــرایط 
تحریمــی فعلی بتوان این بيماری هــا را برطرف کرد، 

اقتصاد ایران حرکت جهشی خواهد کرد: »وابستگی به 
نفت و خام فروشی«، »مداخات غيرلازم دستگاه های 
حکومتی در مســائل اقتصادی و عدم اجرای مناسب 
سياست های اصل 44« و »تخریب فضای کسب وکار 
و قوانين دســت وپاگير« را ازجمله بيماری های مزمن 

اقتصاد کشور هستند.
پشــتيبانی فولاد مبارکه از توليد در راستای پيروی از 

منویات مقام معظم رهبری

عباس اکبــری محمدی معاون بهره برداری شــرکت 
فولاد مبارکه در این خصوص گفت: رد پای شــرکت 
فولاد مبارکه در پشــتيبانی از توليد و زدودن موانع در 
صنعت کشور مشهود است و سهم این شرکت تأمين 5 

درصد توليد ناخالص ملی در بخش صنعت است.
وی افزود: از ســال های گذشته، شرکت فولاد مبارکه 
با برنامه ریزی و توســعه بومی سازی توانست وابستگی 
به واردات را کاهش دهــد؛ به گونه ای که امروز بالغ بر 
144 هزار قطعه در این شرکت بومی سازی شده است. 
تاکنون شرکت فولاد مبارکه تجربه 3 بار تحریم شدن 
را از ســر گذرانده و با حمایت الهــی و تکيه بر توان و 

دانش داخلی توانست از این بحران ها رهایی یابد.
فولاد مبارکه پيشران توسعه محصولات جدید

معاون بهره برداری شــرکت فولاد مبارکه با اشــاره به 

محصولات جدید شرکت فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: 
در حال حاضر تمرکز این شرکت بر توليد محصولاتی 
اســت که به نياز صنایع داخلی کشــور پاسخ دهد. در 
ابتــدای راه اندازی تعداد گریدهایــی که فولاد مبارکه 
در زمينــه تختال توليد می کــرد نزدیک به 130 گرید 
بوده که این تعداد در حال حاضر به بيش از 350 گرید 

مختلف رسيده است.

معاون بهره برداری فولاد مبارکه
 ردپای فولاد مباركه در پشتیبانی از تولید و زدودن موانع

 در صنعت كشور مشهود است

خبر

رئيس ستاد بازسازی عتبات عاليات استان
فعاليت 22 موكب پروانه  دار در كهکيلويه و بويراحمد  

یاسوج آذرپندار-خبرنگارمملکت -
سردارحســن حکمتيان راز؛ برقراری ارتباط ميان مردم و اهل بيت را بزرگترین کار فرهنگی در 
استان کهگيلویه و بویراحمد دانست و اظهار داشت:کهگيلویه و بویراحمد در زمينه اعزام رزمنده 
به جبهه، حضور در انتخابات و راهپيمایی  ها و سایر حوزه  ها رتبه برتر کشور را در اختيار دارد اما 
در کمک به بازسازی عتبات عاليات جایگاه خوبی نداریم در جمع خبرنگاران با اشاره به اقدامات 
موکب  های اربعين گفت: 22 موکب پروانه  دار در استان فعاليت می کنند که 15 موکب در خاک 

عراق و بقيه در خاک ایران است البته گستردگی مواکب بيشتر از این تعداد است.
رئيس ستاد بازسازی عتبات عاليات کهگيلویه و بویراحمد، گفت: از پتانسيل موکب  های اربعين 
در ســيل، زلزله، محروميت  زدایی، بيماری کرونا، محروميت  زدایی، حوزه سازندگی، کمک  های 
مومنانه، همدلی و مواســات استفاده کردیم،در زلزله سی  سخت همه موکب   های کشور مستقر 

بودند و روزانه 15 هزار پرس غذا پخت شد.
این مسئول برقراری ارتباط ميان مردم و اهل بيت را بزرگترین کار فرهنگی در استان کهگيلویه 
و بویراحمد دانســت و افزود: کهگيلویه و بویراحمد در زمينــه اعزام رزمنده به جبهه، حضور در 
انتخابات و راهپيمایی  ها و ســایر حوزه  ها رتبه برتر کشــور را در اختيــار دارد اما در کمک به 

بازسازی عتبات عاليات جایگاه خوبی نداریم.
وی: موکب داران و ســتاد بازسازی عتبات عاليات آمادگی دارند تا در حوزه های مختلف کمک 
هــای مردمی و خيرین را جمع آوری کنند. حکمتيان تصریح کرد: البته مواردی کمک های ویژه 
در ســطح استان داشــته ایم اما نيازمند کمکهای مردم و خيرین اســتان کهگيلویه و بویراحمد 
هســتيم. وی ادامه داد: برگزاری مراســم پياده روی اربعين حسينی بستگی به شرایط کرونایی، 

تصميم ستاد ملی کرونا و تصميم مسئولان دو کشور ایران و عراق دارد.
این مسئول با اشــاره به اینکه ستاد بازسازی عتبات عاليات آماده جمع آوری کمک ها و نذورات 
مردمی برای بازسازی عتبات عاليات است، به طرح بنای نور اشاره کرد و افزود: افراد می  توانند 
برای سهيم شدن در ساخت عتبات عاليات کشور عراق از یک تا 150 ميليون تومان را در بانک 

رسالت متعهد شوند و پرونده تشکيل دهند.
وی باتوجه در طرح بنای نور نيازی به چک،ضامن و ســفته نيســت، گفت: تاکنون 200 پرونده 

برای این طرح تشکيل شده و افراد یک تا 60 ميليون را متعهد شده اند.
حکمتيان گفت:مردم می توانند از یک تا 150 ميليون تومان نزد بانک رســالت وام بدون ضامن 
جهت بازسازی عتبات عاليات دریافت کنند؛ البته این وام مستقيما به حساب ستاد بازسازی واریز 

می شود و بازپرداخت ماهانه آن 17 هزار و 500 تومان است. 

سخنگوی شرکت آب و فاضلاب استان :

 توقف توزیع آب با تانکر در اصفهان منوط 
به تکمیل سامانه دوم آبرسانی است

اصفهان-احسان عاليخانی-خبرنگارمملکت- 
ســخنگوی شــرکت آب و فاضاب اصفهان گفت: تنها راه 
توقــف افُت، قطع و توزیع آب با تانکر در این اســتان، بهره 

برداری از سامانه دوم آبرسانی این خطه است.
مهرداد خورسندی افزود: امسال با توجه به افزایش بی سابقه 
گرما و مصرف بيشــتر آب و افت فشــار شبکه چاره ای جز 
توزیع آب با تانکر نداشتيم و در صورت افتتاح نشدن سامانه 
دوم آبرسانی اصفهان در سال های آینده باز هم این موضوع 

رخ خواهد داد.
وی با بيان اینکه تنش آبی امســال استان اصفهان از خرداد 
آغاز شد و همچنان ادامه دارد تصریح کرد: از آن زمان تاکنون 

توزیع آب با تانکر ادامه داشته است.
ســخنگوی شرکت آب و فاضاب اصفهان با اشاره به اینکه 
کســری آب آشاميدنی در این منطقه بين سه هزار و 200 تا 
چهار هزار و 300 ليتر در ثانيه است افزود: در صورت در مدار 

قرار گرفتن ســامانه دوم آبرسانی این کمبود تا حدی جبران 
خواهد شد. خورسندی با بيان اینکه سامانه دوم باید در اواسط 
دهه گذشته به بهره برداری می رسيد اظهارداشت: این امر نه 
تنها محقق نشــد بلکه مصرف و نياز روزانه استان به آب هر 
ســاله افزایش یافت و به دنبال آن افت فشار شبکه یا قطع 

آب به دفعات رخ داد.
وی خاطرنشــان کرد: پدافند غيرعامل دیگر مقوله ای است 
که باید درباره آب آشاميدنی به آن توجه شود زیرا تامين آب 
افزون بر چهار ميليون نفــر فقط از یک خط لوله هر لحظه 

ممکن است دردسرآفرین و خطرساز باشد.
 ســخنگوی شــرکت آب و فاضاب اصفهان اظهارداشت: 
حوادث پيش آمده در ســال های گذشته مانند نشت گازوئيل 
که شبکه آبرسانی اصفهان را با اختال و مشکل مواجه کرد، 
ضرورت احداث و بهره برداری از ســامانه دوم آبرسانی این 

خطه را نشان می دهد.

ایام-هواسی-خبرنگارمملکت-
مدیر کل بهزیســتی ایام گفت: ميزان جذب مشارکت های 
مردمی این اداره کل در 5 ماهه نخست امسال حدود 40 درصد 
افزایش یافته است. زهرا همتی اظهار کرد: امسال 22 ميليارد 
و 700 ميليون ریال مشــارکت مردمی به صورت نقدی و غير 
نقدی از مردم و موسسه های خيریه داخل و خارج استان جذب 
شده است. وی با ذکر اینکه بيش از 20 ميليارد ریال از این مبلغ 
غير نقدی بوده است، گفت: مابقی این مبلغ به صورت نقدی با 
نيت عام و خاص از سوی افراد خير و نيکوکار اهدا شده است.

مدیرکل بهزیستی ایام یادآور شد: کمک های مردمی جذب 
شــده با اولویت کمک هزینه درمان، معيشــت، مســکن و 
جهيزیه به جامعه هدف مددجوی زیر پوشــش پرداخت شده 

است.

وی بيان کرد: مردم می تواننــد کمک های غير نقدی خود را 
به 1۸ موسســه خيریه بهزیستی در سراسر اســتان و ادارات 

بهزیستی کليه شهرستان ها تحویل دهند.

افزایش ۴۰ درصدی جذب مشارکت های مردمی 
در بهزیستی ایلام
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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مجمع عمومی انجمن صنفی 
مدیران رسانه برگزار شد

انتخابات در نوبت اول مجمع عمومی انجمن صنفی 
مدیران رسانه صبح امروز هشتم شهریور به صورت 
الکترونیکی برگزار و طی آن اعضای جدید هیأت 

مدیره و بازرسان انتخاب شدند.
به گزارش مملکت آنلایــن، در این مجمع که به 
منظور رعایت شــیوه نامه های بهداشتی از طریق 
فضای مجــازی، با حضور و نظارت نماینده وزارت 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار شــد، از ۲۴۵ 
عضو اصلی  و واجد شرایط شرکت در انتخابات این 

انجمن، تعداد 1۷۰ عضو حضور داشتند.
در ابتدای جلســه محمدرضا محمدیوسفی رئیس 
هیات مدیره انجمن صنفی مدیران رسانه گزارشی 
از عملکرد هیات مدیــره ارایه نمود. در ادامه، جواد 
نبوتــی خزانه دار انجمن گــزارش مالی انجمن را  
قرائت کرد که مورد تصویب اعضای مجمع عمومی 

قرار گرفت.
سپس انتخاب اعضای هیأت مدیره در دستور قرار 
گرفت که ابتدا توسط جواد نبوتی کاندیداهای هیات 
مدیره معرفی شــدند و به دنبال آن رای گیری به 

صورت الکترونیکی انجام شد.
با وجود مشــکلات معمول در اجــرای انتخابات 
آنلاین، اولین انتخابــات الکترونیکی انجمن های 
صنفی کارفرمایی حوزه رسانه توسط انجمن صنفی 
مدیران رسانه، پس از کسب حد نصاب حضور بیش 
از ۵۰ درصــد اعضا، آغاز و در نهایت نفرات ذیل به 
عنوان اعضای هیأت مدیره دوره جدید به مدت ۳ 

سال انتخاب شدند:
1- محمد حیدری، 1۲۳ رأی

۲- جواد نبوتی، 11۲ رأی
۳- محمدرضا محمدیوسفی، 1۰۷ رای

 ۴- حسین رضا سراج، 1۰۵ رأی
۵- محمد انصاری منش، ۹۳ رأی

۶- سعید رساپور، ۹1 رأی
۷- محمدرضا عرب، ۸۴ رأی

۸- عذرا فراهانی، ۷۲ رأی
۹- محسن نامور صدیق، ۵۶ رأی

همچنیــن آقایان »محمدرضا معصــوم بیگی« ) 
۴۷رأی( و »سید سعید مدرسی صادق« ) 1۳ رأی( 
هم به عنوان اعضای علی البدل اول و دوم هیأت 

مدیره انتخاب شدند.
بر اســاس این گزارش دستور بعدی امروز انتخاب 
بازرسان انجمن بود که از بین کاندیداهای بازرسان، 
آقایان »محمدرضا بامدایان« با ۸۷ رای و »هادی 
نامورصدیق« با ۵۶ رای به عنوان بازرسان اصلی به 
مدت یکسال انتخاب و همچنین »محمد کریمی« 
بــا ۴۳ رای به عنوان بازرس علــی البدل انجمن 

انتخاب شد.
در اولین جلســه هیأت مدیره دوره جدید که عصر 
امروز بلافاصله پس از انتخابات برگزار شد، ارکان 
مدیریتی این انجمن، با کسب تمامیت آرای اعضای 

هیأت مدیره، به شرح زیر  انتخاب شدند:
محمدرضا محمدیوسفی، رئیس هیأت مدیره انجمن
حسین رضا سراج، نایب رئیس هیأت مدیره انجمن

محمد حیدری، دبیر انجمن
جواد نبوتی، خزانه دار

همچنین بر اســاس تصمیم هیأت مدیره، »جواد 
نبوتی« علاوه بر ســمت خزانــه داری، به عنوان 
سخنگوی انجمن صنفی مدیران رسانه انتخاب شد.

کیانوش عیاری: سریال »87 
متر« یک هفته بعد از اربعین 

پخش می شود

 مجموعه تلویزیونی »۸۷ متر« کیانوش عیاری که 
قرار بود مردادماه به آنتن برسد، سرانجام یک هفته 

بعد از اربعین از شبکه یک پخش می شود.
کیانوش عیاری، کارگردان ســینما و تلویزیون روز 
سه شنبه در گفتگو با خبرنگار فرهنگی ایرنا خبر داد 
که این سریال یک هفته بعد از اربعین از شبکه یک 
پخش می شود. حدود یک ماه پیش شبکه یک تیزر 
این سریال را پخش کرد و خبر داد که به زودی ۸۷ 

متر تقدیم علاقه مندان می شود.
این فیلمساز در پاسخ به سوالی درباره دلایل پخش 
نشدن ســریال در موعد مقرر توضیح داد: قرار بود 
سریال از هشــتم مرداد ماه پخش شود، ولی شاید 
مدیران تلویزیون دیده اند که آن زمان مناسب نیست 

و خواسته اند در زمان مناسب تری پخش شود.
به گزارش ایرنا، هم اکنون سریال افرا به کارگردانی 
بهرنــگ توفیقی و تهیه کنندگی مشــترک مجید 
مولایــی و محمدکامبیز دارابی به عنوان ســریال 
شبانگاهی شبکه یک ســیما از پنجم شهریور ماه 

روی آنتن است.
به تازگی از لوگوی ســریال ۸۷ متر به نویسندگی 
و کارگردانی کیانوش عیاری بــا طرحی از روژان 
ایرجی رونمایی شده است. داستان سریال ۸۷ متر 
به اختلاف و درگیری دو خانواده خلیلی و پوردورانی 
بر ســر مالکیت یک منزل برمی گــردد. علیرضا 
پوردورانی به همراه همســر، دو دختر و پســرش، 
خانه ای را از یک فروشــنده به نــام فرج ناصری 
خریــداری می کنند. اما روز اسباب کشــی متوجه 
می شــوند که خانه به فرد دیگری به نام محسن 
خلیلی فروخته شــده است. محسن به همراه پسر، 
همسر و دو دخترش صبح زودتر از پوردورانی ها به 
خانه رسیده اند و وسایل شان را در خانه گذاشته اند اما 
با رسیدن خانواده پوردورانی، ماجرای کلاهبرداری 
مشخص می شــود.علی دهکردی، مهران رجبی، 
فریبا کامران، زنده یاد حسین محب اهری، شهین 
تســلیمی، دیبا زاهدی، سونیا ســنجری، حسین 
سلیمانی، فریده سپاه منصور، محمد بحرانی و سعید 

پیردوست از بازیگران این سریال هستند.

اولین نشست خبری ســخنگوی جدید قوه قضاییه امروز 
برگزار شد.

ذبیح الله خداییان، سخنگوی جدید قوه قضائیه در نخستین 
نشســت خبری خود با خبرنگاران کــه به صورت آنلاین 
برگزار شــد، خبر انتصابــات جدید در قــوه قضائیه را به 

نمایندگان رسانه اعلام کرد.
او گفت: آقای محمدباقر الفت  به عنوان معاون منابع انسانی 
وامور فرهنگی قوه قضاییه انتخاب شد. دکتر محمد کاظمی 
فــرد نیز به عنوان  رییس مرکز آمار و فناوری قوه قضاییه 
منصوب شد که قبل از این معاون همین مرکز بود و عضو 

هیات علمی دانشگاه هستند.
ســخنگوی قوه قضاییه با اشــاره به اهمیت شفافیت در 
اطلاعات گفت: مردم محرم نظام هســتند و جز مواردی 
که قانون گفته باید در جریان امور باشند. همچنین داشتن 
تعامل مثبت با اصحاب رســانه مدنظر است که معتقدیم 

رسانه ها  پل ارتباطی با مردم و مسئولین هستند.
خداییان در پاســخ به ســوالی درباره افزایش هزینه های 
دادرســی گفت: رییس محترم قوه قضاییه اعتقاد دارد که 
باید در اخذ هزینه از مردم به حداقل ها اکتفا شود و شرایطی 
فراهم شــود که برای مراجعه مردم به دســتگاه قضایی 
مشــکلی ایجاد نشــود و در مواردی که تفاضای  اعسار 
دارند مراجع قضایی تصمیم گیرند. گفتنی است که هزینه 
دادرســی را قوه  قضاییه تعییــن نمی کند بلکه در بودجه 

سالانه معین می شود.
-توضیحاتی درباره صحنه های زندان اوین

خداییان در بخش دیگری از ســخنران خود درباره انتشار 
فیلم رفتارهای غیرقانونی در زندان اوین گفت: صحنه هایی 
که در فیلم های منتشــره مشاهده می شــود، مغایر قانون 
بوده و به هیچ وجه قابل قبول و قابل توجیه نیســتند. بر 
این اســاس قوه قضائیه اصرار بر برخورد با متخلفین دارد 
و ریاســت محترم قوه قضائیه در ابتدای امر، دادستان کل 
کشور را مســئول و مأمور کردند تا موضوع را پیگیری و 
مقصرین را شناسایی شناســایی کند و تحت تعقیب قرار 
دهد. دادستان محترم کشور اکیپی را مأمور کردند که سه 
روز در زندان اوین حضور یافتند و پرونده را بررسی کردند و 
بر آساس آن ۶ نفر شناسایی شدند. ۴ نفر از آنها به دادسرای 
نظامی و ۲ نفر هم به دادســرای عمومی و انقلاب معرفی 
شــدند. برخی از این تعداد با قرار تأمین بازداشت شدند و 

برای ۲ نفر هم دستور احضار صادر شده است.
وی تأکید کرد: ما نباید تخلف چند سرباز وظیفه یا کارمند 
متخلف سازمان زندان ها را به پای همه کارکنان زحمتکش 
این سازمان بنویسیم. شغل زندانبانی یکی از سخت ترین 
مشاغل در جهان اســت و انصافاً همکاران ما در سازمان 

زندان ها شبانه روزی در خدمت زندانیان هستند. اما در هر 
قشری افراد متخلفی هستند و در ســازمان زندان ها هم 

عده ای تخلف کرده اند که با آنها برخورد می شود.
ســخنگوی قوه قضائیه ادامه داد: صحنه هایی که در این 
فیلم ها مشــاهده می شــود برخی مربوط به کارکنان و 
مأمورین زندان هاســت و قابل پیگیری است. برخی هم 
مربوط به خود زندانیان و خودزنی  آنهاست که در این باره 
نمی شود مأموران را تحت تعقیب قرار داد. در زندان به دلیل 
ماهیــت زندان که آدم را عصبانــی می کند، درگیری بین 
زندانیان وجود دارد. همچنین علاوه بر افرادی که شرافتمند 
هستند، افراد قاچاقچی و اخلالگران نظم و چاقوکشان که 
جامعه آنها را نمی پذیرد هم در زندان هســتند که ممکن 
است با هم درگیر شوند. در تمام زندان های جهان و کشور 

چین صحنه های اتفاق می افتد.
وی افــزود: در این فیلم ها می بینیم که پشــت ســر هم 
تخلفاتی اتفاق می افتد و فکر می کنیم هر روز در زندان ها 
درگیــری و نقض حقوق زندانیان وجــود دارد که اینطور 
نیست. این فیلم ها ابتدا مونتاژ و سپس منتشر شده و ممکن 
اســت مربوط به ماه ها و سال های قبل باشد و نباید تصور 

شود که هر روز شاهد این صحنه ها در زندان ها هستیم.
خداییان با تأکید بر اینکه توجه به حقوق زندانیان مورد توجه 
مسئولان قضائی است، گفت: برخی بی انصافی کردند که 
مسئولین به حقوق زندانیان توجه نمی کنند. حجت الاسلام 
محســنی اژه ای حدود دو ماه اســت که مدیریت دستگاه 
قضائی را به دست گرفته است که در این مدت هم نسبت 
به حفظ حقوق زندانیان و شهروندان دغدغه داشته است. 

اولین ملاقاتی که وی با مردم داشت، ملاقات با زندانیان و 
خانواده آنها بود و دستورات اکیدی را در این خصوص صادر 
کردند. در اولین سفر استانی رییس قوه قضائیه به ایلام که 
ده روز بعد از انتصاب او انجام شــد، از زندان ایلام بازدید 
کرد و در نتیجه آن حدود ۹۰ نفر از زندانیان با آزادی های 
مشــروط و ارفاق در اجرای حکم و تعلیق حکم، از زندان 

آزاد شدند.
وی افزود: رییس قوه قضائیه دستورات اکیدی به دادستان ها 
و رؤســای دادگســتری های کل برای حضور در زندان ها 
صادر کرده کــه در نتیجه آن در همین دو ماه گذشــته، 
دادســتان تهران ۵ مرحله و به همراه حدود ۴۰۰ قاضی از 
زندان ها بازدید به عمل آورده و با حدود بیش از ۲۸ هزار نفر 
ملاقات داشته اند و در جریان آن حدود ۲۹۰۰ نفر از زندانیان 
مشمول عفو قرار گرفتند، ۵۷۷ نفر آزادی مشروط گرفتند، 
۴۲۷ نفر تعلیق اجرای مجازات گرفتند و ۹۰۰۰ نفر هم به 
مرخصی رفتند. همچنین رییس کل دادگستری تهران ۳ بار 
از زندان های تهران بازدید کرده و همین امر زمینه آزادی 

بسیاری از زندانیان را فراهم کرده است.
خداییان همچنیــن گفت: رییس قوه قضائیه در خصوص 
حفظ حقوق زندانیان صرفاً به صدور دستور اکتفا نکرده و در 
همین دو ماه دو بار از زندان رجایی شــهر و زندان اوین )به 
خصوص بند زندانیان محکومیت های امنیتی( بازدید کرده 
که نشــان دهنده عنایت خاص او به حفظ حقوق زندانیان 
است. در هر حال اعتقاد داریم کسی که محکوم به زندان 
می شود فقط باید حبس خودش را تحمل کند و کسی حق 

ندارد حق زندانی را مورد تعدی قرار دهد.

-سرنوشت انتشار فایل صوتی ظریف
در ادامه ســخنگوی قوه قضاییه درباره پرونده انتشار فایل 
صوتی پرونده آقای ظریف و بررســی نقش آشــنا در این 
پرونده بیــان کرد: در خصوص انتشــار این فایل صوتی 
پرونده ای در دادسرای انقلاب عمومی تشکیل شده است 
و در جمــع آوری دلایل تعداد زیادی از افرادی که به طور 
مســتقیم و غیر مستقیم که به این فایل دسترسی داشتند 
بیش از ۲۰ نفر به عنوان مطلع احضار شــدند و دلایل و 
مدارکی جمع آوری شــده و پرونده بــرای احضار متهم یا 
متهمان است که در سوالی که از دادسرای تهران داشتم در 
روزهای آتی نسبت به احضار این متهمان اقدام خواهد شد 

و باید منتظر نتیجه پرونده باشیم.
او ســخنگوی در پاســخ به ســئوالی در مــورد پرونده 
واکسن های تقلبی تصریح کرد: در خصوص تهیه و توزیع 
واکسن های تقلبی در دادسرای تهران سه پرونده تشکیل 
شده که در یک پرونده دو نفر تحت تعقیب قرار گرفتند و 
اعتراف کردند که با تهیه واکسن های تقلبی به حدود ۳۰ 

نفر تزریق انجام داده اند.
-پیگیری طرح کاهش بازداشتی های مهریه

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی مبنی بر رسیدگی 
به پرونده بدهکاران مهریه تصریح کرد: براســاس بند ب 
ماده قانون ۳1۳ برنامه ششــم توسعه اگر شخصی قصد 
مطالبه مهریه خودش را داشــته باشد باید به اجرای ثبت 
اســناد و املاک کشــور مراجعه کند اگر مالی شناسایی 
شد نســب به اخذ مهریه اقدام خواهد شد اما در خصوص 
پیشگیری از پیگیری های قانونی برای این مسئله طرحی 
داده شــده که فردی به دلیل عدم توان مالی در پرداخت 
مهریه بازداشت نشود و برخی از این طرح ها دلالت بر این 
امر دارند که آن تعداد سکه ای که در قانون حمایت خانواده 
ذکر شده تعدادش کمتر شود و اگر در طول زمان قیمت ها 
افزایش پیدا کردند برای تبدیل اقســاط نیازی به تشکیل 
پرونده نباشد و ریاســت قوه قضائیه دستور تعدیل در این 
زمینه را داده اما هنوز این طرح ها در حال رسیدگی هستند.
خدائیان خاطرنشــان کرد: طی بازدیدهای ریاســت قوه 
قضائیه ۵۷۷ نفر آزادی مشروط ۴۲۷ نفر تعلیق مجازات ۹ 
هزار نفر مرخصی داشته اند تا به امروز و پس از مدت دو ماه 
ریاست قوه قضائیه سه بار از زندان های تهران بازدید کردند 
و با زندانیان ملاقات داشتند و زمینه بسیاری آزادی بسیاری 
از زندانیان را فراهم کرد و ریاست قوه قضائیه خودش وارد 
عمل شود و در همین دو ماه با گذشت حضور ریاست جدید 
قوه قضائیه دغدغه بسیار زیادی در خصوص جلوگیری از 
تضییع حقوق زندانیان دارند و ما اعتقاد داریم کســی که 
محکوم به زندان می شــود فقط باید حبس خود را تحمل 

کند و کسی حق تضییع حقوق زندانیان را ندارند.
او در خصوص رسیدگی به پرونده درگیری نماینده مجلس 
با سرباز راهور گفت: این پرونده با کیفر خواست به دادگاه 
داده شــده است و حکم محکومیت بدوی داده شده است 
در مرجع تجدید نظر شاکی نسبت به شکایت خود اعلام 

گذشت کرده است و منتظر تصمیم این مرجع هستیم.
-۹ نفر در پروندع وکلای بازداشــتی بــه مراجع قضائی 
معرفی شدنداو  گفت: در ابتدای سال ۹۹ میانگین رسیدگی 
به هر پرونده 11۰ روز بود که در پایان این سال به ۹۳ روز 
رسید و ظرف همین مدت به ۸۳ روز کاهش پیدا کرده است 

که نشان از کاهش اطاله دادرسی دارد.
سخنگوی قوه قضائیه در خصوص پرونده وکلای بازداشتی 
و اطــلاع از اتهام این افراد اظهــار کرد: در این خصوص 
پرونده ای در دادسرای انقلاب عمومی تشکیل شده است 
۹ نفر در این ارتباط به مراجع قضائی معرفی شده و ۵ نفر 
با قرار تأمین بازداشــت می شوند که دو نفر با پذیرش قرار 
تأمین آزاد شدند و ۴ نفر هم آزاد شدند؛ اتهامات این افراد 
اقدام علیه امنیت اســت و اگر تحقیقات کامل شود اطلاع 
رسانی صورت خواهد گرفت همچنین در همان ابتدا این 

افراد به صورت تلفنی با خانواده ها ارتباط داشته اند.
-توضیحاتی درباره بازداشتی های شخصیت های 

سریال گاندو
خداییان در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه با توجه به 
افشاگری های ســریال تلویزیونی گاندو درباره فسادهای 
انجام شــده توسط برخی رجال سیاســی، آیا قوه قضاییه 
درباره فعالیت ها و اقدامات این افراد که دارای مســئولیت 
بوده و خواسته یا ناخواسته علیه امنیت ملی و منافع کشور 
اقدام به فعالیت و نسبت به انتشار و ارسال اسناد و اطلاعات 
طبقه بندی شــده و محرمانه مهم کشور به دشمن کرده 
اند، پرونده ای تشــکیل داده و  موضوع را مورد بررســی 
قضایی داده است یا خیر؟ گفت: به صرف تهیه یک سریال 
تلویزیونی نمی توان افراد را تحت تعقیب قرار داد و حتماً باید 
از طریق ضابطین دلایل و مدارک به دســتگاه قضا ارجاع 
شــود. درباره برخی از اشخاص که در این فیلم به صورت 
غیر مستقیم اشاره شــده است،  پرونده تشکیل داده ایم و 
یکی از آن هایی که فساد مالی داشته به حبس، انفصال از 
خدمت و پرداخت جزای نقدی محکوم شده  و یا شخص 
دیگری به اتهام جاسوســی به ۵ سال حبس محکوم شده 
است. او افزود: پرونده برخی از افراد به اتهام فساد مالی در 
مرجع قضایی در دست رســیدگی است و هنوز به نتیجه 
نرسیده است. اگر از طریق ضابطان دلایل و مدارکی علیه 
کسانی که هنوز محکوم نشده است به دستگاه قضا ارجاع 

شود، رسیدگی ها انجام می شوند.

کاریکاتور

واکسن نمی زنیم!
شیدا سردشتی با انتشار کارتونی در صفحه اینستاگرام خود به انتشار برخی شایعه ها درباره عوارض واکسن کرونا 
و منصرف شدن بسیاری از مردم برای تزریق این واکسن که نتیجه ای جز افزایش مرگ و ابتلا را در پی نداشته، 

پرداخت.

اولین نشست رابطین شورایاری ها به منظور بررسی 
راهکارهای تحقــق حکمرانی مــردم به دعوت 

مجلس برگزار شد.
اهمیت بررسی و اصلاح قانون شوراهای اسلامی 
شهر و روستا  بر پررنگ تر شدن نقش آگاهانه مردم

به گزارش مملکت آنلاین، اولین نشست رابطین 
شورایاری ها به دعوت مجلس شورای اسلامی و با 
حضور روح الله ایزدخواه نماینده مردم تهران، ری، 
شمیرانات، اسلامشهر و پردیس به منظور بررسی 

راهکارهای تحقق حکمرانی مردم برگزار شد.
در این نشســت که  در محل کمیسیون برنامه و 
بودجه مجلس شورای اسلامی برگزار شد، ایزدخواه 
ضمن تقدیر از حضور رابطین و اهمیت نهاد مردمی 
شورایاری در شکل گیری حکمرانی مردمی ضمن 
اشاره به جلسات برگزار شــده در راستای تدوین 

قانون شورایاری  ها و تحقق بهتر این مهم، گفت: 
بررسی و اصلاح قانون شوراهای اسلامی شهر و 
روستا و تشکیل »شورای محل« به منظور پررنگ 
کردن نقش آگاهانه مردم با انتخاب اعضای شوراها 

ضروریست.
وی افزود: تعیین حدود اختیارات شــورایاری ها در 
مدیریت شــهری به عنوان مثال سپردن مدیریت 
فضای سبز و اماکن اجتماعی فرهنگی هر محله به 
شورایاری باید مورد توجه قرار بگیرد ضمن اینکه 
جلب حمایت رسانه ها و توجه افکار عمومی نسبت 
به این نهاد مهم مردمی نیز تاثیر زیادی در پیشبرد 

اهداف شورایاری ها دارد.
برخی از نظرات و دیدگاه های رابطین درخصوص 
مزایای شورایاری ها که در این جلسه مطرح شد به 

شرح زیر است:

شورایاران در ســطوح مختلف اجتماعی، علمی و 
اقتصادی کارشناسان بی منت و دلسوز و مشاوران 

امین برای مدیریت شهری هستند.
ضروری است برای بهره مندی هوشمندانه از این 
بدنه دلسوز مردمی که با گذشت بیش از ۲۰ سال 
از فعالیت مســیر قانونی فعالیــت دارد، همکاری 
شورایاران که از بدنه مردمی هستند بیش از پیش 

فراهم شود.
مدارک موجود در منطقه 1۲ نشان می دهد که از 
سال 1۲۹۹ انجمن های محلی داشت ه ایم از سوی 
دیگر رابطه مردم در محــلات یک رابطه عمیق 
است که بصورت دوطرفه با یکدیگر همراهی کرده 
و شــورایاری، نمایندگانی از مردم برای بهبود این 
خدمات رسانی هستند بنابراین دولت باید این نهاد 

را حمایت کند.

یک فعال ســینما گفت: مایه خرسندی است که در 
برنامه های پیشــنهادی وزیر تازه فرهنگ و ارشاد 
اسلامی هم رســیدگی به معیشت هنرمندان و هم 
لزوم چابک سازی زیرمجموعه ها، تاکید شده است.

روح الله حســینی در گفت وگو با خبرنگار فرهنگی 
ایرنا درباره اهمیت شرایط فرهنگی و هنری کشور، 
اظهارداشــت: با تغییر و تحول در وزارت ارشــاد و 
حضــور محمدمهدی اســماعیلی به عنــوان وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی دولت سیدابراهیم رییسی،  
تاکید بــر دو امر می تواند مورد توجه قرار گیرد.وی 
افزود: از یک طرف مشــکلات معیشتی هنرمندان 
اســت که به خصوص بعد از کرونــا، اوج گرفته و 
علیرغــم همه حرف و حدیث ها و وعده ها هنوز که 
هنوز اســت بدنه جامعه هنری نالان است که چرا 
امکانات معیشتی مناسبی ندارد.وزیر جدید ارشاد که 
اتفاقا در برنامه پیشنهادیش هم حل مشکل امنیت 
شغلی هنرمندان به چشــم می خورد باید در همین 
ابتدای کار با ارائه یک طرح عملیاتی جامع، شرایط 
اعطای تســهیلات معیشــتی به بدنه هنرمندان را 
فراهم کندحســینی تصریح کــرد: در بعضی ادوار، 
واسطه گذاری بین هنرمندان و حمایت ها باعث شده 
بوده، افراد و نهادهایی که برای توزیع تســهیلات 
میان هنرمندان انتخاب می شــدند با شــکل دهی 

دسته بندی های خودی و غیرخودی، شرایط توزیع 
تســهیلات میان تمام هنرمندان را فراهم نکنند و 
همین امر دلخوری های متعدد را موجب شــد.وزیر 
ارشــاد نیک واقف است بر اینکه کل جامعه هنری 
به صدهزارنفر هم نمی رســد و برای کمک به این 
صدهزار هنرمند نیاز به هیچ واســطه تراشی نیست 
و بهتر اســت بسته حمایتی هر هنرمند مستقیما به 
خودش برســد.این فعال سینمایی ادامه داد: دومین 
مساله مبتلابه بدنه هنری جامعه،  فرسودگی و پابه 
سن گذاشتن حلقه ای است که نزدیک به چهار دهه 
است، کرســی های میانی مدیریتی در ساختارهای 
دولتی فرهنگ را دراختیار گرفته و همچنان علاقه 
دارد در ایــن حلقه بماند.این نیروهــای فرتوت و 
خســته جز آن کــه باعث کندی عملکــرد دولت 
الکترونیک شــده اند یکی از عوامل اصلی دلخوری 
هنرمندانی هســتند که اگر بخواهند یک مســاله 
اداری ساده را پیگیری کنند ناچارند ساعت ها پشت 
در افرادی پیر و فرتوت بنشــینند که یا در جلســه 
هســتند یا وقت ندارند یا آن که به علت بیماری در 
خانه اند یا فقط ساعاتی خاص در دفتر حاضرند.وی 
افزود: زیرمجموعه های مختلف ارشــاد از معاونت 
فرهنگی تــا معاونت هنری تا معاونت مطبوعاتی و 
سازمان سینمایی دولت ســیزدهم باید با نیروهای 

بانشاط و کاربلدی چیده شوند که حتی یک لحظه 
را هم برای حل مشــکلات اهالی هنر تلف نکنند. 
وقتــی دولت الکترونیک پا گرفتــه چه دلیلی دارد 
که برای صدور یک مجوز ســاده، مدام هنرمندان 
را بــه حضور فیزیکی مجبــور می کنند ؟یک دلیل 
این بوروکراسی، برخی نیروهای پا به سن گذاشته  
هســتند که کمترین قرابتی با دولــت الکترونیک 
ندارند و البته به واســطه حضور ســالیان در یک 
کرسی، دچار نوعی تفرعن شــده اند و اگر روزی ، 
هنرمندی را معطــل کنار دفتر خویش نبینند، لذت 

مدیریتی نمی برند.
حسینی ادامه داد: وزیر تازه فرهنگ و ارشاد اسلامی 
که خوشــبختانه در برنامه هایش بر چابک ســازی 
مدیریتــی تاکید کــرده حتما باید در اســتفاده از 
نیروهای پا به ســن گذاشــته در زیرمجموعه های 
ارشــاد تجدیدنظری کامل بنماید.باید چابک سازی 
و تعدیــل یا تجمیــع مناصب بی فایــده را خیلی 
زود کلیــد زد و بی تعــارف از نیروهایی که مدت ها 
از بازنشستگی شــان گذشــته یا آنها کــه در مرز 
بازنشستگی هستند ولی باز به دنبال تمدید فعالیتند، 
خواست که اگر واقعا توانمندی خاصی دارند این بار 
دیگــر قید درآمدزایی در بخش دولتی را بزنند و به 

سمت و سویی دیگر بروند.

منوچهر والی زاده درباره ی وضعیت این روزهای دوبله در شرایط کرونا می گوید: زیبایی ها و جذابیت های کار دوبله 
به دلیل کرونا از بین رفته اســت، تنهایی می رویم و در استویو می نشینیم و به جای سه نفر می گوییم و می آییم. 
این پیشکســوت دوبله درباره ی همکاری اش در دوبله بازی »مختار« نیز می گوید: اوایل سال گذشته بود که این 

کار را دوبله کردم.
منوچهر والی زاده در گفت و گویی با ایسنا درباره فعالیت های خود در وضعیت این روزهای کرونا می گوید: از دست 

کرونا چند روزی است در تهران نیستم؛ کار می کنم اما نه پیوسته.
والی زاده که مدت هاست که گوینده رایو پیام است، می گوید: معمولا سه شنبه صبح ها در رادیو پیام برنامه اجرا می 

کنم اما اگر نتوام و شرایط اجرا را نداشته باشم گوینده دیگری را جایگزین می کنند.
وی درباره ی وضعیت دوبله می گوید: زیبایی های و جذابیت های کار دوبله به دلیل کرونا از بین رفته است، تنهایی 
می رویم و در استویو می نشینیم و به جای سه نفر می گوییم و می آییم. از طرفی استودیوهای ضبط کوچک است 

آمد و شد زیاد می شود و باید در این شرایط بیشتر رعایت کرد. آدم نمی داند چطور مبتلا می شود.
این پیشکسوت دوبله درباره ی همکاری اش در دوبله بازی »مختار« نیز اظهار کرد: چند وقت پیش بود که تنهایی 
رفتم و نقشم را گفتم. نمی دانم کدام شخصیت بود. اوایل سال گذشته بود که کار را دوبله کردم. چنانچه موضوعات 
این چنینی پیش بیاید همکاری می کنم ولی خب الان جوانانی حضور دارند که بااستعداد و خوب و فعالند و بیشتر آنها 

کار می کنند؛ ما خیلی کمتر کار می کنیم.

 اولین نشست سخنگوی قوه قضاییه در دوره جدید برگزارشد

واکنش رسمی به تصاویر زندان اوین و سرنوشت فایل صوتی ظریف

اهمیتبررسیواصلاحقانونشوراهایاسلامیشهر
وروستابرپررنگترشدننقشآگاهانهمردم

وزیرجدیدبهموضوعرسیدگیمعیشتهنرمندانواقفاست

منوچهروالیزادهبااشارهبهتاثیرکرونا:

میرومتنهاییدوبلهمیکنموبرمیگردم!


